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PRAZNOVALI SMO OBČINSKI PRAZNIK 
Na dan občinskega praznika ob obletnici Maistrovega rojstva, v sre

do, 29. marca, popoldne, je ob zvokih Mestne godbe Kamnik župan To
ne Smolnikar skupaj s predstavniki Območnega združenja borcev in 
udeležencev NOB, kamniško-komendske organizacije Združenja slo
venskih častnikov in Območnega združenja veteranov vojne za Slove
nijo Kamnik položil ikebano pomladnega cvetja k spomeniku velikega 
rojaka generala Rudolfa Maistra na Trgu talcev. Županje ob občin
skem prazniku iskreno čestital udeležencem prireditve in občane pova
bil k čimvečji udeležbi prireditev ob občinskem prazniku. Delegaciji ob
činskih svetnikov sta nato položili venca tudi na Maistrovo rojstno hi
šo na Šutni (Marjeta Humar, Brane Golubovič in Marjan Schnabl) in 
k spominski plošči o proglasitvi Maistrovega rojstnega dne za občinski 
Praznik v avli občinske hiše (Anton Hočevar in Srečo Repanšek). 

Po končani slovesnosti pred 
Maistrovim spomenikom je bila v 
Razstavišču Veronika predstavitev 

letošnjega Kamniškega zbornika. 
Po uvodnih besedah župana To
neta Smolnikarja, ki se je toplo 

zahvalil vsem sodelavcem zborni
ka, še posebej pa urednici prof. 
Marjeti Humar, je poudaril, da je 
letošnja petnajsta številka zborni
ka že tretja po več kot desetlet
nem premoru. Nato je prof. Mar
jeta Humar podrobno predstavi
la vsebino zbornika in med dru
gim povedala, da je zbornik delo 
raziskovalcev vseh generacij in da 
vsebuje tudi raziskave, pomemb
ne za slovensko literarno zgodo
vino in zgodovino nasploh. 

Predstavitev zbornika sta po
pestrila Andreja Humar s flavto 
in Franc Krevh s tolkali. 

Sodelovanje učencev OŠ 
Kamnika in Trofaiacha 

V petek, 31. marca dopoldne, so 
ob navzočnosti delegacije občine 
Trofaiach v Osnovni šoli Frana Al
brehta v Kamniku odprli razsta
vo risb, fotografij in drugih doku
mentov, ki se nanašajo na sodelo
vanje med šolama Franz jonas iz 
Trofaiacha in Frana Albrehta iz 
Kamnika. Goste, ki jih je pred tem 

Motnutki šolarji so na prireditvi pred 
slavnostno sejo občinskega sveta ob 
spremljavi mladega harmonikarja 
Tonijet na melodijo Veselo v Kamnik 
zapeli svojo pesem o Motniku... 

sprejel župan Tone Smolnikar, je 
pozdravila ravnateljica šole Emi
lija Gregorčič. Na kratko je pred
stavila razvoj kamniškega šolstva 
in posebej šolo Frana AJbrehta. 
Hari Praper, pomočnik ravnate
ljice, pa je spregovoril o doseda
njem sodelovanju obeh šol, ki se
ga v leto 1998, ko je 25 kamniš
kih šolarjev za štiri dni obiska
lo svoje vrstnike v Trofaiachu. 

Nadaljevanje na 3. strani 

Povabilo v naročje kamniških planin 
Občina Kamnik je turistično po

nudbo Kamnika in okolice predstavi
la na nedavnem sejmu Alpc-Adria na 
Gospodarskem razstavišču v Ljublja
ni Na lepo urejenem kamniškem raz
stavnem prostoru, ki je predstavljal 
kmečko hišo in stiliziran kmečki ko
zolec, se je ustavljalo veliko obisko
valcev, ki jih je zanimala turistična po
nudba Kamnika z okolico, predvsem 
možnosti ogledov zgodovinskih in na
ravnih znamenitosti, izletov v naravo, 
Bore in možnosti športnih aktivnosti, 
poleg informacij, ki so jih posredovale 
mformatorke na razstavnem proslo-
f» M / zanimanjem posegli tudi po 
"Normativnem in propagandnem gra
divu, med katerim naj omenim aktu
alizirati vodnik po Kamniku in oko
lici Kam, kje, kaj in že izdano promo-

cijsko gradivo za prireditvi Srednje
veški dnevi in Dnevi narodnih noš. 
Pohvalno je, da je Občina Kamnik v 
sodelovanju z Geodetskim zavodom 
Slovenije prav pred sejmom izdala tu
ristično karto občine Kamnik, ki s po
močjo fotografij in zemljevidov pri
naša dobrodošle informacije o turis
tični ponudbi občine - spomenikih 
kulturne in naravne dediščine, zanimi
vih krajih v občini, izletniških točkah 
s planinskimi kočami, možnosti šport
nih aktivnosti in karto s pomembnej
šimi objekti v mestnem jedru Kamni
ka. Karlo predstavljamo na 8. si rani. 

K predstavitvi znamenitosti in Živ
ljenja naše občine so poleg video po
snetkov prispevale tudi različne pred
stavitve na razstavnem prostoru, med 
njimi nastop folklorne skupine Diušl-

N" kamniškem razstavnem prostoru sejma Alpe-Adria so člani Kulturnega društ-
v a Tuhinj obiskovalcem predstavili nekdaj uspešne obrti Tuhinjske doline injih 
Povabili v Kamnik, ki ho 9. in It), junija zaživel v utripu srednjega veka. 

na Perovem, ob kamniški obvoznici 
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va upokojencev Kamnik in stranjskih 
godbenikov, predstavitev velikoplanin-
skih planšarjcv in izdelovanje trnicev, 
predstavitev Budnarjcve muzejske hiše 
v Zgornjih Palovčah, še obstoječih sta
rih obrti iz Tuhinjske doline, degus-
tacija domače hrane in pijače, ki so 
jo pripravile članice Društva podežel-
skih /ena Tuhinjske doline in še kaj. 

Kamničani in obiskovalci naše ob
čine lahko dobijo informacije o zna
menitostih mesta in okolice, prenočit
venih zmogljivostih, možnostih naje
ma apartmajev, koč. o snežnih razme
rah in voznem redu nihalkc na Veli
ki planini, o prireditvah, gostinski po
nudbi in številne druge informacije v 
Turistično informacijskem centru ob
čine Kamnik na Glavnem trgu 23. Za 
obisk Kamnika so pripravili vodene 
večurnc ali celodnevne oglede mesta 
in okolice. Predvsem v času priredi
tev v Kamniku - Srednjeveški dnevi 
in Dnevi narodnih noš - se skupinskih 
ogledov množično udeležujejo obisko
valci z vseh koncev Slovenije in tuji
ne, pa tudi Kamničani, ki želijo pod 
strokovnim vodstvom spoznati kotič
ke našega mesta. Obiskovalci se lah
ko odpravijo tudi po turistični pešpoti 
na Stari grad, do Budnarjevc muzej
ske hiše v Zg. Palovčc ali po Kožc-
Ijcvi poti od Iverja do izvira Kamniš
ke Bistrice. 

Mag. Martina Koncilia, pomočnica 
vodje oddelka za gospodarske dejav
nosti in finance občine Kamnik, je po
vedala, da je bil v lanskem letu top
lo sprejet program za predšolske ot
roke in šolske skupine do četrtega 
razreda, v okviru katerega otroci na 
igriv način spoznavajo zgodovino 
Kamnika in z vodnikom odkrivajo 
Veronikin zaklad. Za pohodniške sku
pine, ki želijo aktivno preživeti vi
kend, so na TIC-u pripravili poseben 
program. Prizadevajo si, da pripravi
jo programe na podlagi zahtev in želja 
posameznih skupin. Med obiskovalci 
TlC-a je na podlagi podatkov o »re
gistriranih« obiskih največ tujih gos
tov iz Nizozemske, Nemčije in Av
strije. 

Triletna statistika vodenih skupin 
po mestu in okolici kaže, da prihaja 
največ gostov v spomladanskem ča
su in jeseni. V letu 1998 je naše mes
to na podlagi programov obiskalo 60 
organiziranih skupin, v lanskem letu 
pa kar sto takšnih skupin. Največ 
obiskovalcev prihaja v Kamnik in 
okolico v času dveh večjih prireditev, 
v začetku junija, ko se na kamniške 
ulice naseli srednjeveški utrip, in v za
četku septembra na že tradicionalno 
prireditev Dnevi narodnih noš. Ved
no več je tudi gostov, ki želijo 
preživeti aktiven oddih s pohodnišl-
vom in kolesarjenjem. Mag Martina 
Koncilia je te povedala, da je promo
cija kamniške občine usmerjena tako 
v enodnevni izletniški turizem kot tu
di v stacionarni turizem, saj se pove
čuje število gostov, ki prenočujejo v 
naši občini. V lanskem letu je bilo re
gistriranih 8.100 nočitev. 

Občina Kamnik z vsemi programi 
turistične ponudbe sodeluje s Cen
trom za promocijo turizma Sloveni
je v akciji »Dobrodošli doma«, za pro
mocijo v tujini pa se vključuje v 
skupna gradiva. Priročnik 1999. kjer 
so predstavljene vse pomembnejše 
prireditve v občini. Turistično infor
macijsko mrežo, CD rom Dobrodošli 
doma in Slovenija 99 in brošuro pre
nočitvenih zmogljivosti. Seveda pa 
Občina Kamnik sodeluje z domačimi 
društvi, šolami, z OŠ Stranje in turis
tičnim podmladkom. Aktivom kmeč
kih žena Tuhinjske doline, s kamniš
kimi gostinci in podjetji, saj ji bo le 
s skupnimi močmi uspelo privabiti v 
mesto v naročju planin in okolico več 
dogajanja in obiskovalcev. 

SAŠA MEJAČ 

[Mošnji prejemniki priznanj Občine Kamnik po slavnostni seji občinske
ga sveta (z leve): Janez Trebušak, Stane Simšič (za Društvo upokojencev 
Kamnik), častni občan Jože Berlec, župan Trofaiacha A vgust Wagner, Mi
lina C vik I Zupančič, župan Tone Smolnikar, Jože Brodnik, Andrej Skod-
lar in Tone Rajsar. FRANC SVKTEIJ 

Kaj sta lani delala župan in občinska uprava 

Predpisi so narekovali 
prilagajanje načina dela 

Občinski svet je na seji, 1. marca, sprejel tudi poročilo o delu 
župana in občinske uprave v lanskem letu. Župan Tone Smolni
kar v uvodu k temu poročilu ocenjuje, da je bilo leto J 999 kljub 
nekaterim zapletom vendarle dokaj uspešno. To kaže vrsta do 
končanih in še zlasti začetih naložb ter sprotno reševanje vpra
šanj, povezanih z zadovoljevanjem potreb občanov na vseh pod
ročjih, za katera je pristojna občina kol temeljna samoupravna 
lokalna skupnost. 

V posameznih poglavjih poročilo 
razčlenjuje opravljene naloge v ok
viru urada župana ter oddelkov za 
gospodarske dejavnosti in finance, 
za družbene dejavnosti in oddelka 
za okolje in prostor. V okvir oddelka 
za okolje in prostor sodi tudi režijski 
obrat za opravljanje gospodarskih 
javnih služb. Iz obsežnega poročila 
bomo kratko povzeli vsebino in ob
seg dela županovega urada in osta
lih oddelkov občinske uprave, ki jo 
vodi direktor Ivan Pristotmik 

V občinski upravi namesto 
42 le 38 sodelavcev 

Pravilnik o sistemizaciji dehimih 
mest, ki ga je pripravil urad župa
na, predvideva v občinski upravi 42 
delovnih mest, vendar je bilo konec 
leta /999zasedenih le 38 mest. V ob
činski upravi je bilo zaposlenih i 5 
delavcev z visoko, 5 z višjo in 18 s 
srednjo izobrazbo. V izobraževanje 

Nadaljevanje na 2. strani 

Predstavitev novega 
Kamniškega zbornika 

Letošnji Kamniški zbornik je le pet
najsti po vrsti oziroma tretji, odkar so 
Sia sredi devetdesetih let ponovno zače
li izdajati. Zbornik izhaja v.sako drugo 
leto v počastitev občinskega praznika. 
Tudi tokrat prinaša veliko zanimivih 
člankov iz raznih področij sodobnega 
Življenja in zgodovine naše občine. So
delujejo pitci več generacij, različnih 
strok in idejnih usmeritev. Zbornik je 
razdeljen na šest glavnih sklopov: raz
prave z raznih področij, pesniki in sli
karji, gradivo za zgodovino, pogovor, 
kronika in ocene. 

V sklopu »Razprav.. <,o objavljeni 

članki I i avtorjev. Župan Občine Kam
nik Anton Tone Smolnikar nam v za
četnem članku predstavlja svoje pogle
de na stanje in motnosti gospodarske
ga in kulturnega razvoju naše občine, 
kol se kažejo s stališča občinske upra
ve in odnosu državne uprave do občin. 
I'tof Ureda Vukmir l'odbrežnik nam i 
svojem članku predstavlja pomen knji 
Žic v sodobnem informacijskem svetu in 
anketo o branju in odmevnosti Matične 
knjižnice Kamnik pri njenih uporabni
kih - bralcih. 

I 
Nadaljevanje na 5. strani 

Naslednja, velikonočno in pr
vomajsko obarvana številka 
Kamniškega občana bo izšla v 

\ sredo, 19. aprila. Članke oddaj -
, te najpozneje do srede, 12. apri

la; oglase, zahvale in obvestila 
pa do ponedeljka, 17. aprila. 

Prodaja in servis 
vrhunskih znamk 

koles 

Odpr to od 8 do 1 9 " , sobo ta od 8 " do 13 • 
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različne vezave, 
plastificiranje 

barvno fotokopiranje 
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2.99^.00 

A K C I J A ! 

oste 88 A 
Pričakujemo vas od 8. do 19 ure. ob sobotah od 8. do 13. ure 
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Svetniki sprašujejo in predlagajo 
O viziji Velike planine kmalu spet na občinskem svetu? 

Srečo Repanšek je vprašal župana, 
kaj se dogaja z občinskim premože
njem na Veliki planini. Ali držijo go
vorice p njegovi prodaji? Će je to res, 
zakaj svetniki občinskega sveta niso 
bili niti obveščeni. Zanimalo ga je tu
di, kako bo z odplačilom kreditov za 
kabinsko žičnico. 

Zupan Tone Smolnikar mu je od
govoril da so pristojni geodeti opra
vili meritve območij športnih objek
tov (smučišč) in javnih cest, na tej 
podlagi je bila izdana tudi geodetska 
odločba. 

V prihodnjih dneh se bodo pred
stavniki občine in pašne skupnosti na 
Veliki planini dogovorili o prihodnjih 
obveznostih in lastninskih razmerjih 
na odmerjenih zemljiščih. 

O kakršnikoli prodaji objektov pa 
župan ne ve ničesar. Po občinskem 
statutu mora o pridobitvi oziroma 
odtujitvi nepremičnin odločati občin
ski svet. V zvezi z odplačilom kredi
tov in prihodnjimi usmeritvami druž
be Velika planina pa bodo spregovo

rili na eni prihodnjih sej občinskega 
sveta. Župan pričakuje, da bo takrat 
Stane Kavčič, direktor družbe, podal 
celovito vizijo velikoplaninskega turis
tičnega središča. 

Objestneži ne pustijo pri mi
ru niti varnostnih naprav na 
tirih 

Na vprašanje Tatjane Rot Djalil v 
zvezi z zasedenostjo parkirišča za sa
mostanom, parkiranjem na pločniku 
ob Poti na Poljane in pogosto pokvar
jenimi zapornicami na tej cesti župan 
Tone Smolnikar odgovarja, da ome
njene kršitve parkiranja kaznuje ko-
munalno-nadzorna služba v skladu z 
njenimi pooblastili. Kršitve se najpo
gosteje pojavljajo ob dnevih uradnih 
ur upravnih organov. Pravi, da bodo 
nadzor še poostrili, vendar to ni traj
na rešitev, saj v mestnem središču 
Kamnika močno primanjkuje parkir
nih mest. 

V zvezi z železniškimi zapornica
mi ob Poti na Poljane pa so Sloven

ske železnice odgovorile, da se vsaka 
nepravilnost v delovanju te naprave 
javi na kontrolo signala v obeh sme
reh vožnje. Vsako nepravilnost v de
lovanju naprave strojevodja vlaka javi 
vlakovnemu odpravniku postaje Kam
nik, ta pa dežurnemu delavcu Nadzor-
ništva SVn Ljubljana. Dežurni delav
ci se odzovejo na vsako nepravilnost 
in jo v določenem času tudi odpra
vijo. 

V zadnjih treh mesecih lanskega le
ta so pri teh zapornicah zabeležili 5 
nepravilnosti. Vzroki so bili v niha
nju napetosti na izklopnem mestu na 
samem cestnem prehodu. Zaradi pre
komerne vlage ali soljenja cestišča 
namreč napetost pade. Drug vzrok za 
nepravilnosti delovanja sestavnega de
la naprave na postaji Kamnik mesto 
pa so iz objestnosti potrgane priključ
ne vezi na tiru. 

Železničarji še obljubljajo, da bo
do v prihodnje vsako nepravilnost od
pravili v čimkrajšem možnem času. 

(fs) 

Kaj sta lani delala župan in občinska uprava 

Predpisi so narekovali prilagajanje načina dela 
Nadaljevanje s I. strani 

ob delu za pridobitev višje stopnje iz
obrazbe je na podlagi pogodb vklju
čenih nekaj delavcev, ki bodo iz
obraževanje zaključili predvidoma 
v prihodnjih letih. 

Fluktuacija delavcev je bila po 
ugotovitvah v poročilu precej nižja 
kot v prejšnjih letih, saj je občinsko 
upravo na lastno željo lani zapusti
la le ena delavka. Delni primanjkljaj 
zaradi odhoda petih delavk v občin
sko upravo občine Komenda so rešUi 
s prerazporeditvijo nalog, oddelek 
za okolje in prostor pa so okrepili z 
zaposlitvijo delavca za področje lo
kalnih gospodarskih javnih služb. V 
oddelek za družbene dejavnosti pa 
je bila po sklepu OS prevzeta delav
ka iz občinske športne zveze. 

V uradu župana, kamor sodi tudi 
splošno upravno pravno področje, 
izvajanje kadrovskih in izobraže
valnih nalog organizacija sistema 
zaščite in reševanja, vodenje pisar
niškega poslovanja, upravljanje in 
vzdrževanje upravne stavbe, nad
zor nad izvajanjem občinskih pred
pisov ter komunalna redarska služ
ba, je zasedenih 12 delovnih mest. 
Nezasedeno pa je še delovno mesto 
komunalnega nadzornika. 

M skupno 2758zadev, kolikor so 
jih lani evidentirali v vložišču in in-
formativno-sprejemni pisarni, sta 
1002 zadevi ali 36% odpadli na od
delek za okolje in prostor, 828zadev 
ali 30% je reševal urad župana, 658 
zadev ali 23,9% oddelek za gospo
darske dejavnosti in finance in 269 
zadev ali 9,8% oddelek za družbene 
dejavnosti. 

Poudarjajo, da je bila večina vlo
ženih zadev v letu 1999 tudi rešena. 
Med vsebinskimi vprašanji daje po
ročilo poudarek ugotovitvam, da so 
postopki oddaje javnih naročil pote
kali v skladu z zakonom, saj razen 
ene, s strani revizijske komisije zavr
njene, ni bilo pritožb. Glede na teri
torialne spremembe je bilo treba la
ni na novo vzpostaviti sistem za ob
veščanje in alarmiranje. Sistem za 
obveščanje je že v celoti računalniš
ko podprt, modernizirati pa bo treba 
še sistem za alarmiranje. 

Nadzor nad izvajanjem občin
skih predpisov je še vedno otežen 
predvsem zaradi ne dovolj jasno 
razmejenih pristojnosti med občino 

* in državo. Čeprav bo mogoče z orga
niziranjem lastne inšpekcijske služ
be povečati učinkovitost nadzora, 
pa bi btio mogoče z ustanovitvijo 
skupnega inšpekcijskega organa za 
več občin zagotoviti večjo objektiv
nost pri izvajanju postopkov, ven
darje občinski svet tak predlog zavr
nil Komunalno nadzorna služba je 
lani obravnavala več kot 5000 pri
merov nepravdnega parkiranja kar 
je na eni strani posledica pomanjka
nja parkirnih prostorov, na drugi 
strani pa tudi slabo razvite promet
ne kulture. Ker je največ težav s par
kiranjem na območju starega mest
nega jedra in na območju blokov

skih stanovanjskih sosesk, ho pri iz
rabi omejenega prostora treba pois
kati rešitve, pri katerih bodo morali 
s svojimi sredstvi sodelovati stano
valci posameznih večstanovanjskih 
objektov, ki so tudi uporabniki par
kirnih površin. Poseben problem, tu
di zaradi zakonske nedorečenosti, je 
ravnanje z odsluženimi motornimi 
vozili. Lani je komunalno nadzorna 
služba uvedla postopek odstranitve 
79 opuščenih vozil, od tega je bila 
odrejena fizična odstranitev za 39 
vozil. Nekaj so jih lastniki odstranili 
sami, v 32 primerih pa je stroške od
stranitve plačal občinski proračun. 

Od skupno 45 različnih občinskih 
aktov, ki so bili lani objavljeni v 
Uradnem listu RS, je urad župana 
pripravil 22 aktov. 

Kmetje niso izrabili vseh 
možnih posojil 

V oddelku za gospodarske de
javnosti in finance, vodja je Alojzij 
Kolar, so lani poleg proračunskih ak
tov in premoženjske bilance pripra
vili tudi osnutek odloka o povečanju 
davka od premoženja. Slednji zara
di odločitve Ustavnega sodišča, kije 
razveljavilo določbo zakona, s kate
ro je bila občinam dana možnost po
večanja davka od premoženja do 
petkrat, na seji občinskega sveta ni 
bil obravnavan. 

Poleg vodenja knjigovodstva za 
proračun, stanovanjsko področje, re
zervni sklad so v tem oddelku pripra
vili tudi zaključne račune in premo
ženjske bilance za 25 krajevnih skup
nosti. Do 1. 8. 1999 pa so vodili fi
nančno računovodska opravila tudi 
za novo občino Komenda. Med naj
pomembnejšimi aktivnostmi na pod
ročju kmetijstva naj omenimo kre
ditiranje in izvajanje programov po
speševanja. Na dva javna razpisa za 
posojila se je prijavilo skupaj 13 pro
silcev, vendar tudi pri drugem razpi
su ni bila izkoriščena predvidena 
vsota možnih posojil. Občina je s po
sebnim razpisom s subvencijo 25.000 
SIT/ha pomagala urediti 45 ha paš
nikov, pri čemer so imela prednost 
poplavljena območja. Od 38 vlog za 
sofinanciranje agrarnih operacij je 
občina s 25% do 45% deležem 28 
prosilcem sofinancirala sanacije po
sledic poplav, 10prosilcem pa manj
še agromelioracije, ki so jih lastniki 
zemljišč izvajali v lastni režiji. 

Treba je pripomniti, da je bil od 
ziv na javni razpis za sanacijo po
sledic poplav in plazov v kmetijstvu 
razmeroma skromen, zato niso bila 
porabljena vsa razpoložljiva na
menska sredstva. Na razpis kmetij
skega ministrstva je občina za pro
jekt CRPOV lani prijavila štiri pro
jekte, vendar je bil odobren le pro
jekt za agromelioracije v Palovčah 
in v špu i ili 111 

Na področju pospeševanja pod
jetništva je delo potekalo preko po
slovno informacijskega centra, kije 
na podlagi javnega razpisa za sofi
nanciranje lokalnih pospeševalnih 

Kamniški občan - Ustanovitelj Občina Kamnik, izdajatelj Bistrica, d.o.o„ Kamnik. 
Odgovorna urednica Saša Mejač, univ. dipl. ekon. Tehnični urednik Franci Vidit \;i 
podlagi mnenja Ministrstva za kulturo sodi časopis med proizvode informativne 
narave na katere se na podlagi Zakona o DDV obračunava, davek na dodano 
vrednost po stopnji 8%. Kamniški obCan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 10.200 
izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva občine Kamnik breplačno. Naslov ure
dništva: Kamnik, (ilavni trg 24 I občina), lel.takv 061/83-91-311, 041/662-450. Žiro 
raCun: Bistrica, d,.... 50140-601-281496. Nenaročenih Člankov in fotografij ne 
honoriramo. Rokopisov in fotografij ne vračamo. Tisk Delo - TĆR, dJ. Ljubljana. 

projektov pridobil 4 milijone SIT, ki 
bodo nakazani letos. Pri/>ravljen je 
bil tudi odlok o ustanovitvi Agenci
je za razvoj turizma in podjetništva 
v občini Kamnik, ki gaje občinski 
svet decembra 1999 tudi sprejel. Po
sebno pozornost so posvetili tudi 
različnim svetovalnim storitvam in 
izobraževanju podjetnikov. V ta na
men je bilo organiziranih precej se
minarjev in delavnic. Pomembna je 
tudi vloga projektne skupine podjet
niških svetovalcev, ki imajo z Minis
trstvom za malo gospodarstvo in tu
rizem podpisane pogodbe o sodelo
vanju. Z vezavo 9,100.000 SIT pri 
Novi LB d. d. Podružnica Kamnik 
so pridobili kreditni potencial v viši
ni 165 milijonov SIT. Vsem prosil
cem pa je bila dana možnost brez
plačnega svetovanja pri pripravi 
poslovnih in investicijskih progra 
mov. 

Turistično informativni center 
je nastopal predvsem kot izvajalec 
in koordinator turistične ponudbe 
in promocije. Vzpostavljeno je bilo 
tudi sodelovanje s šolami pri progra
mih vodenja po Veliki planini, pri 
avtobusnih ogledih Kamnika, z 
društvom podeželskih žena Tuhinj, s 
Planinskim društvom pri tematskih 
pešpoteh in pohodništvu Ud. V okvi
ru vodenih skupin sije mesto in oko
lico ogledalo okrog 4000 obiskoval
cev. Prodanih pa je bilo za 700 tiso
čakov spominkov in promocijskega 
gradiva. 

Poleg udeležbe na promocijskih 
prireditvah v Ljubljani, Novi Gorici, 
v Volčjem Potoku in Avstriji se obči
na v sodelovanju s Centrom za pro
mocijo turizma Slovenije vključuje 
tudi v njegove promocijske materi
ale in akcije. Ne nazadnje so k pro
mociji Kamnika po svoje prispevate 
tudi prireditve, kot so Srednjeveški 
dnevi, Dnevi narodnih noš, božično-
novoletni sejem in druge. 

Občani se vse bolj 
zavedajo svojih pravic 

V oddelku za družbene dejav
nosti (vodja Anton Kamin), kamor 
sodijo področja: predšolska vzgoja, 
osnovno šolstvo, kultura, šport, 
zdravstvo, socialno varstvo in zapo
slovanje (javna delaj, se pogostost 
obiskov občanov iz leta v leto pove
čuje. Tako so lani evidentirali že 
3701 zadevo, leto poprej pa 2221, ki 
so jih večinoma tudi rešili. Zaposleni 
so se poleg tega ukvarjali še z 269 ob
širnejšimi spisi, od katerih je bilo re
šenih 182, v reševanju pa jih je osta
lo še 85. Prostor nam ne dopušča, da 
hi podrobneje naštevali številne 
opravljene naloge na posameznih 
področjih. Zato se bomo omejili le na 
nekatera pomembnejša in obsežnej
ša opravljena dela v lanskem letu. 

Poleg petih predlogov odlokov o 
ustanovitvi vzgojno-izobraževalnih 
zavodov osnovnih šol so v oddelku 
pripravili predloga odlokov o usta
novitvi WZ Antona Medveda in o 
ustanovitvi Matične knjižnice Kam
nik. Pripravili so tudi poročilo o so
cialnem stanju prebivalstva v občini 
Kamnik, oceno stanja, potreb in 
možnosti razvoja predšolskega var
stva ter predlog za spremembo cen 
vzgojno varstvenih programov v vrt
cu. Zadnja lanskoletno obsežnejša 
naloga pa je bila priprava predloga 
investicijskega programa do leto 
2004 v osnovnem šolstvu občine 

Vi sprašujete, župan odgovarja 
R. I. iz KS Center sprašuje lupana, 

»kdaj in na kakšen način misli občina 
končno urediti vse bolj nevzdržno prob
lematiko mirujočega prometa v kamniš
kem starem mestnem jedru, kjer zelo po
gosto prihaja do prometnega nereda*? 
Ohčan tudi meni, da bi se lahko zgledova
li po rešitvah, ki so jih te sprejele neka
tere druge slovenske občine. 

V zvezi z zastavljenim vprašanjem gle
de urejanja problematike mirujočega pro
meta - določanja režima parkiranja mo
tornih vozil na javnih prometnih površi
nah - je treba najprej poudariti, da je z 
novim Zakonom o varnosti cestnega pro
meta to področje eksplicitno preneseno v 
pristojnost lokalnim skupnostim, kot le-to 
nedvoumno določajo 16., 17. in 18. člen 
citiranega zakona. Občina je torej tista, ki 
je v prid zagotavljanja varnosti in preloč-
nosti prometa dolina določiti prometno 
ureditev v naseljih, kakor tudi predpisali 
postopek in način dela občinskega redar
stva, ki ho izvajalo kontrolo nad tpoito-
vonjem sprejetih predpisov. Slednje naj hi 
prispevalo k zagotavljanju reda nad 
ustavljenimi, parkiranimi, pa tudi zapuš
čenimi vozili na javnih prometnih in dru
gih površinah, ki so v lasti občine. Čeprav 
nekateri občani menijo, tla se stvari na 
tem področju prepočasi odvijajo, je po
vsem nekritično ocenjevanje dosedanjega 
opravljenega dela le treba zavrniti kot ne
utemeljeno. Zlasti zato, ker je Občinski 
svet Občine Kamnik v sedanji sestavi v 
preteklem in v tem letu sprejel kar nekaj 
občinskih predpisov, s katerimi občina 
povsem avtonomno ureja tudi problema
tiko mirujočega prometa. »Pika na i* pa 
bo postavljena po uskladitvi sedaj še ve
ljavnega odloka o ureditvi cestnega pro
meta oz po sprejetju povsem novega od
loka s lega področja. 

Problematika urejanja mirujočega pro
meta še zdaleč ni v enaki meri prisotna na 
območju celotne občine, temveč je koncen
trirana na mesto Kamnik. Vprašanje ure
janja mirujočega prometa je vse bolj aktu
alno v najbolj gosto naseljenih stanovanj-

Kamnik, ki ga je občinski svet tudi 
sprejel 

Med ostalimi nalogami naj omeni
mo še fmpravo gradiva za javne raz
pise, vzpostavitev in širitev socialne 
mreže s poudarkom pomoči na do
mu, stalno sodelovanje z brezposelni
mi občani itd. 

Država za sanacijo škode 
po poplavah le 48 
milijonov 

V pristojnost oddelka za okolje in 
prostor (vodja Bojan Mlakar) sodi 
stanovanjska dejavnost, sklad stavb
nih zemljišč, urejanje prostora, komu
nalna in cestna dejavnost, energetska 
dejavnost in varstvo okolja. 

Na področju urejanja prostora 
je največ dela zahtevala priprava 
sprememb in dopolnitev prostorskih 
sestavin dolgoročnega in srednjeroč
nega plana občine Kamnik, kije še v 
postopku. Poleg tega je bil razgrnjen 
zazidalni načrt M-5 Zarja, sprejete [ki 
so bile tudi spremembe in dopolnitve 
zazidalnega načrta Ii-8 Zgornje Pero 
vo. V oddelku so lani pripravili 153 lo
kacijskih informacij, izdelali 453 lo
kacijskih dokumentacij in izdali 
okrog 5 50 različnih potrdil in mnenj 
(namembnost zemljišč, predkupna 
pravica itd.) Pridobili so tudigradbe 
no dovoljenje za rekonstrukcija se 
dežnice na Veliki planini. Pripravili 
so projektno tehnično dokumentacijo 
za gradnjo kegljišča v Mekinjah in za 
načrtovano gradnjo stanovanjskih 
objektov na območju soseske B-17 na 
Duplici. 

Na komunalniKestnem področju 
so delavci lega oddelka sodelovali pri 
gradnji oz. modernizaciji osmih cest. 
Med ostalimi investicijami naj omeni
mo ureditev otroškega igrišča na Za-
fmcah, igral za kavarno v Kamniku, 
ureditev parkirišča ob Ljubljanski ces
ti na Duplici, zaključek gradnje kana
lizacije v Podgorju, nadaljevanje 
gradnje kanalizacije v Smarci, v Volč
jem Potoku in v Nevljah, jiriprave za 
gradnjo kanalizacije v KS Kamniška 
Bistrica in Godič, nadaljevanje vzpo
rednega vodovodnega omrežja Kam 
nik-Mekinje-Stranie-Slahovica. Ome
niti kaže tudi priključek Maistrove uli
ce na novi Maistrov most, kije bil od
prt ob lanskem občinskem prazniku. 
Veliko dela in sredstev pa je bilo vlože
nih tudi v odpravljanje posledic po
plav v novembru in decembru 
1998. Ocenjena škoda je bila več kot 
1,5 milijarde SIT, vendar je državna 
komisija priznala škodo le v višini 
270 milijonov SIT, za sanacijo škode 
pa je država prisf>evala 48 milijom n 
SIT. Zato je breme sanacije 19plazov, 
gradnje več kilometrov cest, sanacije 
i odovodov in drugega predvsem na 
občini Kamnik 

Na področju varstva okolja p-treba 
omeniti čiščenje divjih odlagališč, us-
j>e\na jmmladansko akcijo čiščenja 

skih soseskah (o tej temi je bil pred krat
kim le podan odgovor na zastavljeno 
vprašanje občana iz KS Duplica), po dru
gi sirani pa zadeva predvsem prometno 
ureditev v starem mestnem jedru. 

Predlogov o tem, na kakšen način 
sploh urediti promet ter kako regulira
ti mirujoči promet na območju, kjer se 
nahaja neprecenljiva stavbna dedišči
na, je toliko, kolikor je (parcialnih) in
teresov. V ekstremni obliki se nakateri 
zavzemajo kar za popolno prepoved av
tomobilske pločevine na tem območju, 
nekateri drugi, ki očitno nimajo poseb
nega odnosa do »starega zidovja«, kot 
mu sami pravijo, pa hi bili najbolj ve
seli, če sploh ne bi bilo nikakršnih ome
jitev in bi lahko vozila parkirali povsod, 
kjer bi se jim zahotelo. Seveda se niti s 
prvo niti z drugo rešitvijo ne moremo 
strinjati. Predvsem zato, ker ni mogoče 
zaustaviti ritma sodobnega načina živ
ljenja in ga vrniti v pretekli čas. toda 
sočasno tudi ni mogoče dopustiti poja
va kaotičnih in neobvladljivih razmej; 
kijih peivz.roča preštevilna avtomobil
ska pločevina na izrazilo omejenem ur
banem območju. Praktična rešitev se 
nahaja nekje vmes. 

Dejstvo je, da je razpoložljivih parkir
nih površin v starem mestnem jedru 
Kamnika premalo za vse tiste, ki vsako
dnevno prihajajo v ta mestni predel. 
Kljub temu pa jih vendarle ni lako malo, 
da jih ne bi mogli uporabljali občani in 
naključni obiskovalci od drugod. Pro
metnemu neredu se je oh primerni teh
nični regulativi in ob učinkovitem izvaja
nju nadzora nad parkiranimi vozili ven
darle mogoče v marsičem uspešno izog
niti, kar dejansko dokazujejo primeri re
šitev, sprejetih v posameznih slovenskih 
mestih, še zlasti pa primeri urejanja mi-
rujočega prometa v drugih državah. Za
gotovo mnogim Kamničanom m nezna
no, da si le redki upajo npr. v Sosednji 
Avstriji privoščili zastonj parkiranje mi 
ustih območjih, kjer je. potrebno podam 
nje plačati. Kazen za eventualno »pozah-

okolja in sanacija bivfe deponije 
odpadkov na Duplici, ki še [>oteka. 
Vsj>or med industrijskimi uporab
niki centralne čistilne naprave in 
uprave CČN, ki traja že dlje časa, 
so sredi lanskega leta aktivno po
segle občine-lastnice CČN. Usta
novljeni sta bili skupini za pripra
vo ustreznih splošnih aktov v obči
nah in za pripravo meril za izde
lavo tarifnega sistema CČN za ko-

Ijivost" je namreč tako visoka, da zago
tovo ni vredno tvegati! 

Uvedbe sistema plačljivih parkirnih 
površin kol edine možne rešitve prinaša 
kar nekaj prednosti. Vsem tistim, ki želi
jo z. vozili vstopali na območje, kjer so za
radi načina urbane ureditve zgolj omeje
ne parkirne površine in tu za krajši čas 
tudi parkirali, je to omogočeno pod ena
kimi pogoji, kar pomeni, da imajo poten
cialni uporabniki enake možnosti izrabe 
sicer omejenih javnih dobrin. 

Tehnične rešitve omogočajo sočasno 
specifično ureditev za domicilne prebival
ce in jim zalo dajejo določeno prednost, 
ki pa je tudi glede uporabe javnih promet
nih (parkirnih) površin pogojena s fi
nančno participcu i/<> 

Izmenjava uporabnikov parkirnih po
vršin se na ta način občutno poveča, s 
tem pa je dosežena boljša izraba omeje
nega prostoru. 

Sistem pobiranja parkirnin vpliva na 
racionalno obnašanje tistih voznikov, ki 
jim ni nujno potrebno z vozili vstopati na 
takšno območje in zato svoja vozila raje 
puščajo na obrobju mestnega jedra ter s 
tem zmanjšajo pritisk na omejeno število 
parkirnih mest. Zmanjšan pritisk motor 
nih vozil sočasno zmanjša tudi negativni 
vpliv na dragoceno stavbno dediščino. 

Zbrana sredstva iz naslova parkirnin 
omogočajo lokalnim oblastem, da lahko 
normalno vzdržujejo prometne površine. 

(Nadaljevanje odgovora sledi v 
naslednji ^u-vilki Kamniškega občana) 

Župan ANTON TONI- SMOLNIKAR j 

munalne in industrijske odpadke, la
ni je bila zgrajena 3 faza sekundar
nega plinovodnega omrežja na ob-
m(>čju KSPerovo, Smarca, Center, No
vi trg in Mekinje. 

V oddelku za okolje in prostor.so pri
pravili tudi 6 predlogov odlokov s pod
ročja varstva zraka, oskrbe s pitno vo
do ter odvajanja odpadnih in padavin
skih voda, vključno s pogoji za dodeli
tev koncesij na teh f)odročjih. F. S. 

Na podlagi 8. člena pravilnika o dodeljevanju posojil in sofinanciranju obresti iz ob
činskega proračuna za pospeševanje razvoja malega gospodarstva in kmetijstva v ob
čini Kamnik (Ur. I. RS, št. 2/96 in 45/97) 

župan občine Kamnik objavlja 
RAZPIS 

za dodelitev posojil in sofinanciranje obresti iz sredstev občinskega 
proračuna za leto 2000 za pospeševanje razvoja malega gospodarstva 

I. 
Posojila in sofinanciranje obresti za pospeševanje razvoja malega gospodarstva se 
odobrijo za naslednje namene: 
- posodobitev obstoječe proizvodnje in storitev, 
- nakup opreme in zagonske stroške, 
- nove proizvodne in storitvene programe, 
- uvajanje oz. nadomeščanje proizvodnje ali izdelkov z novimi ekološkimi programi, 
- nakup, graditev, prenavljanje in adaptiranje poslovnih prostorov, 
- turistične kapacitete in program 

II. 
Za posojilo lahko zaprosijo naslednji prosilci: 
- samostojni podjetniki posamezniki, 
- zasebne in mešane gospodarske družbe z do 50 zaposlenimi, 
Sedež obratovalnice oz. gospodarske družbe in kraj investicije morata biti na območ
ju občine Kamnik 

III. 
Posojila se odobrijo za dejavnosti, ki imajo prednostni pomen pri razvoju občine. 
Prednost imajo tudi programi, ki zagotavljajo vsaj eno novo delovno mesto. 

IV. 
Doba vračanja posojil je od 5 do 7 let. 
Trajanje subvencije obrestne mere: 3 leta 
Obrestna mera v času subvencije znaša: temeljna obrestna mera + 0% letna obrestna 
mera. 
Posojilojemalec zavaruje posojilo na enega od naslednjih načinov: 
- zastava nepremičnin, premičnin in denarnih sredstev, 
- zastava vrednostnih papirjev, 
- zavarovalnica (individualno za samostojne podjetnike). 
Posojilojemalec se zavezuje sredstva posojila porabiti namensko, v skladu z investi
cijskim programom. 

V. 
Vloga mora vsebovati naslednje podatke: 
• za samostojne podjetnike: 
- zahtevek za kredit (obrazec), 
- potrdilo o opravljanju dejavnosti, 
- potrdilo o plačanih davkih, 
- potrjen obrazec za odmero davka iz dohodka od dejavnosti oz izdana odločba, 
- dokumentacijo za namensko porabo kredita (račun), 
- poslovni načrt ali skrajšan investicijski program; 
• podjetja: 

- vlogo za kredit z obrazložitvijo, 
- poslovni načrt ali skrajšan investicijski program, 
- izpisek iz sodnega registra (registracija), 
- zaključni račun za pretekli dve leti 

VI. 
Komisija, ki jo imenuje župan občine Kamnik, prouči prošnje, pregleda dokumen
tacijo in pripravi predlog za odobritev Kredite odobrava občinska uprava po pred
hodnem pozitivnem mnenju bančne organizacije, s katero bo občina Kamnik sode
lovala pri razdelitvi posojil Kreditojemalec sklene z bančno organizacijo kreditno po
godbo najkasneje v roku 30 dni od sprejema sklepa o odobritvi. 

VII. 
Vloge sprejema Občina Kamnik - Oddelek za gospodarske dejavnosti in finance, 
Glavni trg 24, 1240 Kamnik Prosilci oddajo vloge v zaprti kuverti z oznako »Razpis 
za malo gospodarstvo«. 

VIII. 
Razpis traja do 8. 5. 2000. 0 rezultatih razpisa bodo prosilci obveščeni najkasneje 
v roku 8 dni po odločitvi ANTON TONE SMOLNIKAR 

župan Občine Kamnik 



PRAZNOVALI SMO OBČINSKI PRAZNIK 

K spomeniku Rudolfa Maistra so skupaj z županom polotili cvetje predstav
niki borcev NOB, veteranov vojne za Slovenijo in zveze slovenskih častnikov. 

Nadaljevanje s I. strani 

Lani spomladi pa so šolo Fra
na Albrehta obiskale delegacije 
iz Gradza, Leobna in Trofa
iacha. V juniju so Kamnik obis
kali šolarji iz Trofaiacha in z 
učenci OS Frana Albrehta na
vezali še tesnejše stike. Za lep 
sprejem se je zahvalil Hans Pi-
enn, ravnatelj šole Franz Jonas 
iz Trofaiacha. 

Čolnar in Griževec ne 
bosta več poplavljala 

Pred slavnostno sejo občinske
ga sveta so se sredi Motnika, pred 
spomenikom Gašperja Križnika, 

zbrali številni domačini, občinski 
svetniki in drugi gostje iz Kamni
ka in Trofaiacha, predstavniki iz
vajalca del Nivo Celje in drugi. Ob 
zvokih kamniške Mestne godbe je 
zbrane pozdravil Janez Trebušak, 
predsednik sveta KS Motnik in 
orisal potek opravljenih del. An
ton Hočevar, podžupan občine 
Kamnik, je posebej opozoril na 
čimbolj racionalno gospodarjenje 
s sredstvi, zlasti zaradi velikih po
treb, pri zagotavljanju prostorskih 
pogojev za devet let ko. Dejal je tu
di, da sanacija škode po poplavah 
še ni končana, treba jo bo nada
ljevati. Ob tem je izrazil upanje, 
da narava ne bo »poskrbela« za 
nove težave. 

Učenci motniške šole pa so 
pod vodstvom učiteljic Mojce in 
Vide pripravili prisrčen program 
pesmi in recitacij. Zupan Tone 
Smolnikar in Janez Trebušak pa 
sta prerezala slavnostni trak. 

Slavnostna seja 
občinskega sveta 

Na slavnostni seji občinskega 
sveta v kulturnem domu v Mot-
niku je udeležence seje, še pose
bej pa prejemnike ob-
činsKih priznanj in 18-
člansko delegacijo obči
ne Trofaiacha na čelu 
z županom Avgustom 
Wagnerjem, pozdravil 
/upan Tone Smolnikar. 
V krajšem nagovoru je 
orisal rezultate dela ob
čine Kamnik od lansko
letnega občinskega 
praznika Posebej je po
udaril prizadevanja ob
čine za odpravo posle
dic poplav, saj je oce
njena škoda znašala kar 
preko 1,5 milijarde SIT. 
Posledice neurij pa še niso odprav
ljene v celoti. 

Gregor Koncilja, predsednik 
komisije za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja, je nato 
predstavil delo komisije pri obli
kovanju predlogov za letošnja ob
činska priznanja 

Kamnik, vendar je Štefula občin
ski svet pisno obvestil, da se za 
priznanje zahvaljuje, vendar ga ne 
sprejme. 

Po sklepu občinskega sveta je 
župan Tone Smolnikar izročil Av
gustu Wagnerju, županu občine 
Trofaiach, spominsko priznanje 
Občine Kamnik za njegove zaslu
ge na področju mednarodnega so
delovanja in povezovanja lokalnih 
skupnosti. 

Zupan Trofaiacha je v svojem 

gospodarski položaj občine Tro
faiach obrazložil njen župan Av
gust VVagner. Dejal je, da občina 
sama nima industrije in da se ve
čina njenih prebivalcev vozi na 
delo v sosednje kraje, Leoben in 
Graz. Dejal je, da veliko pozor-

kurenca na lokalnem trgu. Zato 
bo treba oblikovati državne in
strumente za pomoč tem podjet
jem, da se bodo lažje prilagodila 
novim pogojem. Povedala je tudi, 
da si je mogoče na spletnih stra
neh ogledati vse razpise njihove-

Jože Berlec sije z dolgoletnim delom v gasilstvu 
prislužil najvišje priznanje - naziv častnega ob
čana Občine Kamnik. 

nagovoru dejal, da je vesel takšne
ga priznanja in dodal, da je to 
priznanje vsem prebivalcem Tro
faiacha, ki sodelujejo v nvezavi 
prijateljskih stikov z občino Kam
nik in njenimi občani. 

V spomin na to srečanje je žu
pan VVagner izročil županu Smol-

Vodstvo okrogle mize o gospodarstvu in EU (z desne): Staša Balah Ptahut-
nik, mag. Cveto Stančič in Cvetami Rijavec (Fructal). Okroglo mizo in raz
prave na občinski seji je prevajala prof. Kadunčeva iz Motnika (na levi). 

nost posvečajo turizmu, saj so 
pripravili projekt, vreden 140 do 
160 milijonov avstrijskih šilingov. 
Pozval je kamniška podjetja, naj 
se v večjem obsegu udeležujejo 
njihovega vsakoletnega sejma. 

Pred začetkom okrogle mize 
sta gospodarstvo občine Kamnik 
predstavila Alojzij Kolar in 
mag. Martina Koncilia z oddelka 
za gospodarske dejavnosti in fi-

Zanimanje za 15. Kamniški zbornik je bilo veliko, saj so udeleženci na pred
stavitvi povsem napolnili dvorano galerije Veronika. 

Preurejeno meteorno kanalizacijo v Motniku sta simbolično izročila svojemu namenu župan Tone Smolnikar in 
predsednik sveta KS Motnik Janez Trebušak. 

/ " " \ Priznanja je ob obrazložitvah, 
ki jih je prebral Tone Ftičar kot 
povezovalec programa, podelil žu
pan Tone Smolnikar. 

Najvišje priznanje občine Kam
nik, naziv častni občan Občine 
Kamnik, je prejel Jože Berlec za 
svoje življenjsko delo na področju 
gasilstva v kamniški občini. 

Zlato priznanje občine Kamnik 
sta prejela Mirina Cvikl Zupan
čič za prispevek k razvoju in na
predku muzejske stroke na kam-
niško-domžalskem območju in 
kulture v občini in Andrej Skod-
lar za prispevek h komunalni 
urejenosti občine in k razvoju 
kamniškega gospodarstva. 

Srebrno priznanje Občine 
Kamnik je občinski svet podelil 
Društvu upokojencev Kamnik za 
50-letno uspešno delo pri povezo
vanju in vključevanju upokojen
cev v vrsto organiziranih dejav
nosti in aktivnosti, Jožetu Brod
niku Za pomemben prispevek k 
razvoju cestne infrastrukture na 
območju občine Kamnik in Jane
zu Trebušaku za prispevek na 
področju gasilstva, kulture in kra
jevne samouprave v KS Motnik. 

Bronasto priznanje Občine 
Kamnik pa sta prejela Kulturno 
društvo Motnik za 90-lclno uspeš
no delo na področju kulture in 
ToneRajsar za prispevek k raz
voju krajevne skupnosti Šmartno. 
Občinski svet je sklenil podelili 
bronasto priznanje tudi Dušanu 
Štcluli za prispevek k razvoju in 
napredku Planinskega društva 

Sanirani motniški hudourniki 
Sedem hudourniških potokov, ki se na območju naselja Mot

nik stekajo v Motnišnico, je ob vsakem večjem nalivu povzro
čalo velike težave. Pritoki se namreč v spodnjem delu zliva
jo v kanale, ki pa so se zaradi nanosa peska in proda kmalu 
zamašili. Zato se je občina v skladu s programom sanacij po
plav v novembru 1998 in aprilu 1999 sistematično lotila ure
janja Motnišnicc in njenih pritokov. Leta 1998 je bil na vo
dotoku Griževec zgrajen vodni zadrževalnik, ki pa ni uspel 
povsem zaustaviti visokih voda. Lani so izvedli sanacijo Bel-
ščice in Globovščice, za kar je bilo porabljenih 6,2 milijona 
SIT. Sanirali so potok Čolnar, ki sprejema vode južno od Mot-
nišnice. Ker so bili obstoječi prepusti premajhni, so v strugo 
potoka položili večje kanale, nove revizijske jaške in prodne 
zadrževalnike. 5 tem je bila zmanjšana ogroženost stanovanj
skih hiš v Motniku pred poplavami. K 17 milijonov SIT vredni 
naložbi je Ministrstvo za okolje in prostor prispevalo 9 mili
jonov SIT, občina Kamnik 7 milijonov in krajevna skupnost 
Motnik I milijon SIT. 

Ker so vode Griževca, kljub zgrajenemu vodnemu zadrže
valniku še vedno povzročale veliko škodo na motniških stav
bah in drugih objektih, so delno že lani in letos zgradili do
datne zadrževalnike, po novi trasi položili večji prepust, zgra
dili več revizijskih jaškov ter uredili brezine vodotoka in iz
tok. Dela je opravljal Nivo. vodno gospodarstvo iz Celja. In
vesticija je za
htevala 27,7 mi
lijona Srr, od tc-
!'a je občina 
Kamnik prispe
vala H milijonov 
SIT, ostali del pa 
so pokrila sred
stva države na 
Podlagi zakona 
o odpravi posle
dic škod po po
plavah Polaganje kanalizacijskih cevi sredi Motnika 

nikarju umetniško upodobitev pa
norame mesta Trofaiach. 

Po krajšem glasbenem progra
mu v izvedbi dixiland zasedbe 
Mamut, so se udeleženci slavnost
ne seje zbrali v lovskemm domu 
Lovske družine Motnik ob zakus
ki in prijetnem pogovoru. 

Okrogla miza o 
vključevanju gospodarstva 
v Evropsko zvezo 

V soboto, 1. aprila, je v prosto
rih podjetja Fructal na Duplici 
potekala okrogla miza o vključe
vanju slovenskega gospodarstva v 
skupni evropski trg Posvet, ki so 
se ga poleg kamniških gospodar
stvenikov udeležili tudi gostje iz 
Trofaiacha, je vodil mag. Cveto 
Stantič, član ožje pogajalske sku
pine. Uvodoma je obrazložil sta
nje v procesu pogajanj RS za pri
stop k Evropski uniji. Sodelovala 
je tudi Staša Baloh Plahutnik iz 
Ministrstva za gospodarske dejav
nosti, ki je spregovorila o strate
giji povečanja konkurenčnosti slo
venske industrije in o horizontal
nih ukrepih pomoči. 

Po pozdravu Toneta Smolni
karja, župana Občine Kamnik, je 

nance Občine Kamnik. Mag. Stan
tič je povedal, da je v proces po
gajanj z E U v Sloveniji vključe
nih preko 400 strokovnjakov, da 
so doslej izdelali analizo stanja na 
področju zakonodaje, da je E U 
najbolj občutljiva za probleme 
pretoka kapitala, blaga, ljudi in 
storitev. Dodal je, da je možna 
vključitev Slovenije v E U šele po 
letu 2004. 

Državna podsekretarka Plahut-
nikova pa je menila, da se bo tudi 
za manjša podjetja povečala kon-

ga ministrstva Gostiteljica okrogle 
mize Cvetana Rijavec, predsedni
ca uprave Fructala iz Ajdovščine, 
je predstavila podjetje Fructal in 
poudarila, da s 75.000 tonami let
ne proizvodnje in 110 milijoni 
D E M letnega prometa Fructal so
di med 50 največjih evropskih 
podjetij te vrste. 

Za poglobljeno razpravo je si
cer ostalo premalo časa, vendar so 
se kljub temu oglasili direktorji 
Stola, Titana in še nekateri drugi 
udeleženci. 

Za zaključek skupni 
koncert mestnih godb in 
odbojkarska tekma 

V soboto popoldne so se v 
športni dvorani Kamnik pomeri
le odbojkarice iz OŠ Franz Jonas 
iz Trofaiacha in kadetinje kamniš
kega odbojkarskega kluba. Začetni 
met je pripadel obema županoma, 
ki sta žogo kolegialno poslala v 
mrežo. Ob navdušenem navijanju 
številnih navijačev so zmagale 
kamniške kadetinje z rezultatom 
2:1. 

Letošnje praznovanje občinske
ga praznika pa se je zaključilo z 
večernim koncertom pihalne god
be Trofaiach in Mestne godbe 
Kamnik v Šolskem centru Rudolfa 
Maistra. 

38-članski pihalni orkester iz 
Trofaiacha je najprej zaigral osem 
skladb, nato pa so na zahtevo 
publike dodali še nekaj dodatnih 
Polovico glasbenih točk je zapol
nila solistka, mezzosopranistka 
Betina Wechselberger, ki so jo 
poslušalci zelo toplo pozdravili. 
To je tudi razumljivo, saj je av-

Na koncertu avstrijskih in naših godbenikov v Soli Rudolfa Maistra je še 
posebno navdušila 21-letna pevka lletina Wechselberger, ki študira solo-
petje na glasbeni akademiji v Gradcu. 

Pomembno je sodehvanje, so menile mlade odbojkarice iz Trofaiacha, ko so 
se pred tekmo postavile ob vrle stranjske godbenike, kijih vodi Marjan Sitar. 

strijskim godbenikom dirigiral 
njen oče mag. Manfred Wech*el 
berger. ki je tudi ravnatelj glasbe
ne šole v Irolaiachu 

Naši godbeniki pod dirigentsko 
palico mag. Roka Spruka so v 
drugi polovici koncerta zaigrali 
šest skladb. Za predah med kon
certom je poskrbel Igor Šink, 
predsednik kamniških godbeni
kov, ki se je občini zahvalil, da 
je s proračunskimi sredstvi omo
gočila nakup novih uniform. Za
hvalil se je tudi donatorju Trgo
vini Veriga, simbolično pa so pri
peli spominski trak na godbeni 
prapor. 

Besedilo in foto 
F R A N C SVKTFI I 
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N A K R A T K a r 175 a k c i j k a m n i š k i h g a s i l c e v v l a n s k e m l e t u 
Ob 70-letnici bajtarstva na Veliki planini 

Člani Planinskega društva Bajtar, ki letos slavijo sedemdesetletnico baj
tarstva na Veliki planini, so zelo delavni. Konec marca so v kulturnem domu 
na Duplici pripravili osrednjo prireditev v počastitev jubileja. Na koncert na
rodnih in planinskih pesmi so povabili pevce Kulturnega društva Planšar, 
moški pevski zbor iz Gotovelj, Fante z Graške gore in oktet Adoramus iz No
vega mesta. Pred koncertom pa so v avli doma odprli razstavo planinskih fo
tografij Helene Plahuta pod naslovom Planina, tam, kjer tišina šepeta. 

Po uvodnem pozdravu Lojzeta Mengalija, predsednika PD Bajtar, so ude
leženci, med njimi je bilo veliko bajtarjev, ki so skoraj do zadnjega kotička 
napolnili dupliško dvorano, prisluhnili ubrano zapetim planinskim melodijam 
pevcev, od Štajerske do Dolenjske. 

Program je s povzetkom zgodovine bajtarstva na Veliki planini lepo pove
zovala Teja Hlačer, ki pripravlja diplomsko nalogo o tej velikoplaninski zna
čilnosti. Po končani prireditvi so bajtarji ob planinskem prigrizku obujali spo
mine na pretekle dni in spregovorili tudi o letošnjih akcijah, ki bodo vseka
kor lep prispevek k razmahu velikoplaninskega turizma. F. SVETEIJ 

Pevci K D Planšar so s predstavitvijo nekaj pesmi iz pesmarice Sto pla
ninskih pesmi v izdaji PD Bajtar spodbudili navdušen aplavz občinstva. 

Občn i zbor kamni ško -zasavske podružn ice Z M S S 

Društvo so vzeli za svoje 
Občni zbor kamniško-zasavske podružnice Združenja multiple skleroze 

Slovenije, kije bil v marcu na Trojanah, je ponovno dokazal, da geslo društva 
Pomagamo živeti z MS vse bolj postaja stvarnost. Zbora se je namreč ude
ležilo preko 70 članov te podružnice iz enajstih občin, od Kamnika do Tr
bovelj. Tudi živahna razprava je pokazala, da aktivnost društva vse bolj po
staja življenjska potreba bolnikov z multiplo sklerozo. 

Potem, ko je uvodno poročilo namesto obolele predsednice Helene Hor
vat podal Vinko Kotnik, namestnik predsednika Združenja MS Slovenije, sta 
svoj prispevek na podlagi izkušenj predstavila tudi dr. Ladislav Hace iz Dom
žal in med. sestra Anita Skornšek iz Term Topolšica, kjer deluje slovenski 
center MS. Udeleženci zbora so spregovorili tudi o pravicah bolnikov z MS 
na področju zdravstvenega varstva, za katere so ugotovili, da so vse ožje. Te
žave jim pomaga premagovati vsakoletna obnovitvena rehabilitacija, bogata 

Z občnega zbora pri Konšku na Trojanah. 
športna aktivnost v društvu, občasna srečanja in obiski članov, ki se ne mo
rejo več gibati. V razpravi so se zavzeli za to, da bi v društvo pritegnili čim
več podpornih članov, ki bi s svojimi prispevki in aktivnostjo pomagali re
ševati materialne zadrege društva. F. S. 

Občni zbor društva invalidov Kamnik 

Zadnji petek v februarju so se zbrali člani društva oz. njihovi predstavni
ki v dvorani zdravstvenega doma Kamnik na svojem rednem letnem občnem 
zboru, kjer so pregledali delo v preteklem letu in sprejeli program dela za 
leto 2000. Občnega zbora se je udeležil tudi predstavnik Zveze delovnih in
validov RS g. Galičič in predstavnik društev Zgornjesavinjske regije, s ka
tero Društvo invalidov Kamnik sodeluje že več let. 

Društvo je bilo v lanskem letu pod predsedstvom g. Jožeta Gorjana kljub 
nekaterim težavam dokaj uspešno. Tehnično se je posodobilo, saj je s pomoč
jo Zveze delovnih invalidov RS nabavilo računalnik in telefonski odzivnik, 
kar pripomore k ekonomičnosti dela in boljši informiranosti članov. Več te
žav je na kadrovskem področju, kajti člani so že po svojem statusu delovno 
manj zmožni, zato jih je težko obremenjevati z dodatnim delom v društvu. Vsi 
aktivni člani, poverjeniki, člani odborov itd. delajo prostovoljno in brezplač
no. Plačilo za njihov trud je dobro izpeljana akcija in zadovoljni člani. 

Med najpomembnejšimi aktivnostmi društva je prav gotovo'skrb za ohra
njanje zdravja. Društvo je v ta namen organiziralo štiri kopalne izlete. Kva
litetnejša oblika skrbi za ohranjanje zdravja je bivanje v zdraviliščih ali na 
morju. Člani Društva invalidov Kamnik letujejo ceneje v objektih, s kateri
mi razpolaga Zveza delovnih invalidov RS. Socialno šibkejšim članom društ
vo sofinancira bivanje v zdraviliščih skladno s sprejetimi pravili. Društvo 
omogoči letovanje približno osemdesetim članom letno. Posebno skrb je 
društvo namenilo težko bolnim članom. V letu 1999 so obiskali 78 bolnih čla
nov in članov, ki živijo v težkih razmerah. Prijazna beseda in topel stisk rok 
pomeni marsikomu droben žarek upanja in zavest, da le ni sam, pozabljen 
od vseh. Razen bolnih so obiskali tudi 23 jubilantov, ki so dopolnili 70, SO 
ali 90 let. Člani društva imajo specifične težave, zato je temu prilagojeno tudi 
družabno življenje. Organizirani so bili izleti in zabavni večeri ob posebnih 
priložnostih: pustovanje, silvestrovanje, srečanja ... 

Na žalost je zamrla športna dejavnost, zaželeni hi bili tudi interesni krož
ki. Društvo pogreša predvsem mlajše kadre, ki imajo še več energije za delo. 

Občni zbor je sprejel tudi program dela za letošnje leto in svojim stalnim 
nalogam dodal izvedbo praznovanja 25-letnice obstoja. Proslava z družab
nim srečanjem članov-invalidov bo 3. junija v športni dvorani v Kamniku. 
Društvo bo ob tej priložnosti izdalo bilten, s katerim se bo še. bolj predsta
vilo javnosti. Organizacijski odbor z obilo elana pripravlja program in upa, 
da bo s pomočjo donatorjev izpeljal projekt tako, kot se za četrt stoletja ob
stoja društva spodobi. M . K R A G E L J 

Prostovoljno gasilsko društvo Kamnik (PGD) je imelo v minulem 
letu 175 akcij. 29-krat so se spopadli z večjimi in srednjimi požari , 
25-krat z manjšimi in začetnimi požari, tehnično reševanje in reše
vanje ob izlitju nevarnih snovi pa je zahtevalo kar 49 akcij. Svoje de
lo preteklega leta '99 so sklenili 3. marca, ko so v kamniškem gasil
nem domu pripravili 118. letni občni zbor. Udeležilo se ga je 93 čla
nov, od tistih najmlajših pa do že prekaljenih izkušenih gasilcev. 

V P G D Kamnik je vključeno 
skupno 163 članov in sicer 51 
pionirjev, pionirk, mladincev in 
mladink ter 30 članic in 82 čla
nov. Po besedah predsednika 
društva g. Franca Letnarja so se 
člani v preteklem letu aktivno 
vključevali v aktivnosti Gasilske 
zveze in se udeleževali priredi
tev v domači občini in tudi iz
ven nje. Velik poudarek so na
menili osebni zaščitni opremi, 
usposobljenosti in obveščenos
ti gasilcev. V drugi polovici le
ta so uspešno zaključili največ
jo investicijo v letu, saj so pri
dobili gasilsko vozilo s cisterno, 
poleg tega pa so opremili tudi 
gasilsko vozilo za posredovanje 
v nesrečah z nevarnimi snovmi. 

Poveljnik društva g. Jože Ob
lak je za tokratni zbor pripra
vil izčrpno poročilo akcij in de
la društva v letu 1999. Akci j je 
bilo veliko. V primeru, da bi bi
le enakomerno razporejene, bi 
to pomenilo, da so imeli gasil
ci delo kar vsak drugi dan. 
Vendar se je včasih razvrstilo 
kar več akcij dnevno. Njihovo 
delo pa ni le gašenje in tehnič
no reševanje. Kot vsako prej
šnje leto so tudi tokrat dova-
žali vodo na področja s slabo 
urejenim vodovodom in vod
njaki. 

Splošna gasilska izobraženost 
in strokovna usposobljenost sta 
v druš tvu na visokem nivoju. 
Veliko pozornosti namenijo iz
obraževanju in usposabljanju ga
silskega kadra, saj uspešna upo
raba nove opreme zahteva pre
cej znanja. Udeležujejo se raz
ličnih tečajev, kot so npr. tečaj 

za gasilca, za vodjo enot, tečaj 
člana višjega poveljstva, tečaji 
specialnosti, ... V lanskem letu 
so na preventivnem področju 
izvedli evakuacije in izobraže
vanja s prikazanimi vajami v 
vseh osnovnih šolah na kamniš
kem območju, vseh kamniških 
vrtcih in v zavodu za usposab
ljanje invalidne mladine. 

G . Oblak je poudaril, da je 
njihovo društvo po normativih, 
ki so pričeli delovati lansko le
to, kategorizirano v peto sku
pino in tudi kot osrednje 
druš tvo celotne občine Kam
nik, kar pomeni, da so v po
žarnem varstvu zadolženi za 
delovanje na celotnem področ
ju občine . Operativne naloge 
opravljajo prostovoljno in brez 
poklicnega jedra, vendar po 
n j i h o v e m 
mnenju zato 
nič manj 
u č i n k o v i t o . 
Lahko se 
strinjamo z 
g. O b l a k o m , 
da ni potreb
no veliko 
m a t e m a t i č 
nega znanja 
za i z račun , 
kol iko pros
tovoljnih ur 
poklonijo ga
silci za izva
janje požar 
nega varova
nja in koliko 
bi stalo, če 
bi to izvajali 
poklicno. 

O b č n e g a 

zbora se je udeležil tudi pred
sednik Gasilske zveze Kamnik 
g. Resni k, ki se je gasilcem za
hvalil za žrtvovani čas in po
hvalil številno članstvo in dob
ro delovanje. Hkrati pa jih je 
seznanil z nekaterimi novimi 
sklepi kongresa Gasilske zveze 
Slovenije. V letošnjem letu se 
je namreč nekoliko spremeni
la gasilska zakonodaja. Prišlo je 
do določenih sprememb v sta
tutih društev, kar bo moralo 
upoštevati tudi kamniško društ
vo. 

P G D Kamnik se lahko po
hvali tudi s svojim števi lnim 
podmladkom. Mladina je bila v 
preteklem letu delovna in us
pešna. S svojim uspešnim delo
vanjem pa se lahko pohvalijo 
tudi članice, ki so bile v letu 
'99 še bolj aktivne kot pretekla 
leta. Niso manjkale na izobra
ževalnih tečajih, paradah, tudi 
izven občine , in ostalih gasil
skih druženjih. 

Gasilci se vsako leto pome
rijo med seboj v gasilskih veš
činah. N a teh tekmovanjih 

re uvrstitve niso bile naključ
ne, saj so desetine za priprave 
na tekmovanje imele kar 150 
vaj. 

»Tudi Občina Kamnik in ob
činski svet imata posluh za ga
silstvo«, je na zboru potrdil 
podžupan O b č i n e Kamnik 
g. Perčič. Povedal je, da so po
nosni na gasilce. Hkrati pa se 
zavedajo, da nikol i ne bodo 
mogli zadovoljivo ustreči želji 
po denarju, namenjenem gasil
stvu. 

Vodstvo d ruš tva je proti 
koncu srečanja podelilo kar ne
kaj priznanj za dolgoletno služ
bovanje in za dolgoletno ope
rativno delo, in sicer za 10, 20, 
30 in 40 let. Vsi člani pa so lah
ko ponosni tudi na svojega so-
člana g. Jožeta Bcrleca, ki ga je 
občinski svet letos izbral za 
častnega občana občine Kam
nik. Po njihovem mnenju je 
g. Bcrlec s svojim dolgoletnim 
delom pomembno prispeval k 
napredku in razvoju gasilstva 
na Kamniškem. 

In kakšen jc plan kamniških 
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Srečanje članov Združene liste socialnih demokratov 

Uskladiti gospodarsko 
tekmo in socialno varnost 

Čeprav je prvotno predvideni obisk predsednika Z L S D Boruta 
Pahorja v Kamniku zaradi naknadnih obveznosti v parlamentu od
padel, so se člani kamniške območne organizacije v lepem števi
lu zbrali 15. marca v občinski dvorani in prisluhnili razmišljanjem 
Miloša Pavlice, podpredsednika stranke in poslanca državnega zbo
ra ter Danici Simšič, ki v stranki spremlja družbene dejavnosti. 
Predsednica območne organizacije Z L S D Kamnik Tatjana Rot Dja-
li l je uvodoma poudarila pomen takih srečanj, ki jih namerava kam
niška organizacija v prihodnje pogosteje organizirati. I na lakih 
priložnosti za pogovor o aktualnih družbenih problemih in nalo
gah Z L S D bo ob obisku Boruta Pahorja, predvidoma v mesecu 
aprilu. V razpravi so krit ično ocenili predlog za uvedbo večin
skega volilnega sistema, ki bi slovenski politični prostor nujno raz
delil na dve ali največ tri opcije. Za stranke, ki bi zastopale »mar
ginalne« družbene skupine, kot so zeleni, invalidi, ženske, mladi 
in podobno, pa v parlamentu ne bi bilo več prostora. Hkrati pa 
so menili, da se je ob veliki verjetnosti, da bo večinski sistem po 
predhodnem soglasju volilnih okrajev sprejet v parlamentu, v stran
ki potrebno dogovarjati o zavezništvu v tako imenovani koaliciji 
tretjega bloka. Veliko je bilo razmišljanj o socialnem programu 
za 3. tisočletje, ki ga sedanja vlada nima, saj poskuša probleme re
ševati preveč pragmatično. Težko je razumeti odločitve o podalj
šanju delovne in starostne dobe za upokojitev ob dejstvu, da da
nes nezaposlene nad štirideset let (posebej tiste z nižjo izobraz
bo) nihče več noče zaposliti. 

Ena izmed usmeritev stranke pri krepitvi socialne države je tudi 
uskladitev gospodarskega tekmovanja s socialno varnostjo držav
ljanov ob vključitvi v Evropsko zvezo. 

Dotaknili so se tudi vloge svetnikov in poslancev stranke pri 
tem, kaj so konkretno naredili za našo občino. 

Poudarili so, da so poslanci predstavniki vsega ljudstva in da lo-
biranje poslancev - županov ni v redu. Poslanec Pavlica je med 
drugim dejal, da so poslanci Združene liste v parlamentu dosegli, 
da se bodo kmetijska zemljišča iz. državnega sklada prenesla na
zaj na občine. 

Danica Simšič pa je dodala, da so se v Z L S D zavzeli za pomoč 
preko ustreznih ministrstev, da bi se program investicij v šolstvu 
tudi v naši občini pravočasno in v celoti uresničil. 

Tatjana Rot Djalil pa jc menila, da dva svetnika Z L S D , ki sla 
tudi v »županovi koaliciji« v manjšini, ne moreta delati čudežev. 
Kljub temu pa bo stranka vztrajala, da se uresniči županova ob
ljuba o novih prostorih za vrtec pod Malim gradom in da se do
sledno uresniči sklep občinskega sveta o prednostni dograditvi do
datnih prostorov, ki bodo omogočili enoizmenski pouk in devel-
letko v OŠ Marije Vere na Duplici. 

K. S. 

Kamničani nikoli ne manjkajo. 
V lanskem letu so se z deseti
mi ekipami udeležili tekmova
nja Gasilske zveze Kamnik. 
Najbolje so se odrezale člani
ce A in članice B, ki so doseg
le prvo in drugo mesto, drugo 
mesto pa ni ušlo tudi č lanom 
BI. Na regijskem tekmovanju 
pa so oboji, članice A in člani 
BI, dosegli č e t r t o mesto. Dob-

gasilcev za leto 2000? Še več 
izobraževalnih tečajev, nabava 
nove opreme, izboljšanje infor
miranosti občanov o delu gasil
cev in seveda uspešno prema
govanje ognja in drugih težav. 

M i j im lahko zaželimo ena
ko, kot j im je g. Perčič: »Čim 
več novih gasilskih avtomobilov 
in čim manj akcij«. 

N A D A PAVŠIN 

KANDIDATNA LISTA - Janez Ocepek 
Volitve v Svet Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije 

v nedeljo. 9. aprila 2000. 

Večje vključevanje zastopanosti interesov kmetov i / , območij i / 
katerih smo predstavniki lisic, jc pomembno za razvoj kmetijst
va, ki ga želimo in ga bomo v največji meri uresničili. Zato smo 
se odločili za samostojno kandidatno lislo. Kandidatna lista po
kriva območja Upravnih enot Domžale, Kamnik, Lilija in Zagorje 
ob Savi, predstavniki liste pa so: 
Janez OCEPEK, inž. kmet.; /.vamije. Občina Zagorje ob Sa
vi; kmet; ukvarjam se z govedorejo - reja krav dojilj. V zad
njih letih sem se pričel ukvarjati /. drcvcsničurslvom kol do
polnilno dejavnostjo na kmetiji. Sem strokovni tajnik Gove
dorejskega društva Domžale in predsednik Združenja ekoloških 
kmetov »Zdravo življenje«. Opravljam tudi si tokovno delo na 
področju kmetijskega svetovanja. 
Stanislav B O K A L , inž. kmet.; Litija, Občina Litija; kmet; uk
varjam se /. govedorejo - mlečna proizvodnja. Sem strokovni 
tajnik Govedorejskega društva Litija in strokovni tajnik Stroj
ne).'.! krožka Litija. Opravljam tudi strokovno delo na področju 
kmetijskega svetovanja. 
IvoOREHOVEC,Zgornji Molnik, Občina Kamnik; krnel; uk
varjam se Z govedorejo - mlečna proizvodnja. Sem predsed
nik Govedorejskega društva Kamnik in član Upravnega od
bora /.veze rejcev lisasle pasme Slovenije ler član Upravne
ga odbora Kmetijsko gozdarske zadruge Kamnik. Sem tudi član 
Upravnega odbora Strojnega krožka Pšata - Bistrica. 
Franc MUSIC, Trzin, Občina Trzin; krnel; ukvarjam se z. go
vedorejo - mlečna proizvodnja. Sem član Upravnega odbora 
Govedorejskega društva Domžale. 
Mart in J A M S K K , Moste, Občina Komenda; krnel; ukvarjam 
se z govedorejo - mlečna proizvodnja in opravljam si rojile 
storitve s kmetijskimi stroji preko strojnega krožka. Sem član 
Upravnega odbora Strojnega krožka Pšala Bistrica in član 
Govedorejskega društva Kamnik. 
Vabimo vas, da se udeležite volitev in nas podprete v skupnih 
prizadevanjih za boljši jutr i v kmetijstvu. 

Glasujte za našo skupno kandidatno listo 
JANEZ OCEPEK pod 1. 



7. april - svetovni dan zdravja 

Moja kri - varna kri, zame, zate, za vsakogar 
Letošnji svetovni dan zdravja daje poseben poudarek razmišljanju 
o dragocenem viru življenja, ki se pretaka /»< žilah vsakega člbve 
ha, ne glede na barva baze in narodna pripadnost. Krije svet v ma
lem. Vsaka sestavina krvi opravlja svojo posebno nalogo. Rdeča kri 
na telesca (eritrociti), bi dajejo krvi značilno rdečo barva, misija bi 
sik/ia /elesn. Urez kisika ne mare (Marali noben organ, na pomanj
kanje pa so na/bolj občutljivi možgani in srce Druga sestavina kr
vi je krvna plazma, ki vsebuje raznovrstne obrambne celice (levko
cite), (elite za strjevanje krvi pri poškodbah < trombocite) in hranil
ne snovi, ki dajejo telesu potrebno energijo, v brvi krožijo tudi pro
titelesa -posebna obramba proti nalezljivim boleznim, ki smo jih 
preboleli aH smo bili proti njim cepljeni Končno je kri tudi transport 
no sredstvo za odpadne snovi, kt morajo iz telesa. 
Za reševanje človeških življenj so /lamcmbne vse svsltivinv krvi. Ne
kateri potrebujejo samo rdeče krvničke, drugim je treba nadomes 
tili izgubljeno plazmo. drugi potrebujejo faktorje za strjevanje 
krvi (hemoflliki) Kljub razvoju na področju pripravkov, ki bi nado 
mestili kri, strokovnjakom do danes ni uspelo izdelali nadomestila 
za vse sestavine krvi. Zalo bo potrebno tudi v bodoče darovali kri. 
Kri odraža zdravje celotnega organizma, saj krvne preiskave lah
ko odkrijejo najbolj skrito dogajanje v telesu, s skrbjo za zdravo živ
ljenje skrbimo tudi za zdravo kri. K zdravemu načinu življenja pa 
SOai skrb za zdravo prehrano z malo maščob in veliko vitaminov ler 
mineralov Posebno pozornost morama posvečati telesni aktivnos
ti, /m tudi počitku oz. spanju, \'sak naj v okviru možnosti prispeva 
tudi k bolj zdrave m 11 okolju, kije r tesni povezavi z zdravjem. 
Zdrava kri je tudi varna kri. To je kri. ki ne vsebuje virusov, bakle 
rij, drog, alkohola, kemičnih in drugih primesi, ki bi lahko ogrozile 
zdravje prejemnika krvi Temelj vame transfuzijeje/prostovoljno in 
brezplačno krvodajalstvo. V svetu je komaj 20% do 30% zdravstve
nih Sistemov, ki lahko zagotovijo ustrezno količino varne krti. Me
dnje na srečo spada tudi sistem preskrbe s krvjo v naši državi. Or
ganizacija Rdet ega križa Že vsa leta vztrajno'zbira krvodajalce. Za-
vod RS za transfuzija krvi in transfuzijski oddelki slovenskih bo/niš 
nit pa v skladu z doktrino vršijo izbiro krvodajalcev, odvzem, testi
ranje in predelavo krvi. Krvodajalec je lahko vsak človek, moški ali 
tenska, r starosti od 18 do 65 let, težak vsaj so kg. kije telesno in du
ševno zdrav. Poleg lega se mora jasno zavedali, da je odgovoren za 
sočloveka, ki bo njegovo kri prejel. Zalo morajo bili njegovi odgovori 
na vprašalnik verodostojni. Morebitnega tveganega vedenja (tvega
ni spolni stiki, vbrizgavanje drog), kjer-'bi lahko prišlo do okužbe, ne 
sme zamolčali. 

Zavod za transfuzijo skrbi za varno kri s testiranjem vsake krvi na 
okužbo z virusom AIDS-a, zlatenice II in C ter sifilisom. Pri potrje
nem pozitivnem izvidu gre kri v uničenje. Problem ugotavljanja 
okužbe z virusom AIDS-a predstavlja t. i. »diagnostična okno«. To po
meni, da test ne pokaže sveže okužbe, ampak, je pozitiven šele tri led
ne po okužbi. Zato je lako pomembna osveščenost in iskrenost krvo
dajalca. Varnost krvi povečujejo tudi s postopkom inaktivadje viru
sov, kt /vide v /lošlei • samo za pripravke iz plazme, saj bi eritrocite 
s tem postopkom uničili. Kljub »diagnostičnemu oknu« je možnost 
prenosa AIDS-a na prejemnika krvi minimalna, ocenjena na enpri-
rner v 20 letih. 
Kri rešuje življenja, varna kri pa se začne pri vsakem od nas. To en
kratno bogastvo, od katerega je odvisno zirljen/e vseli ljudi, si lah 
ko delimo med seboj. Vsak od nas/ia se mora sam odločili, da bo po
magal drugim Odvzem krvi za krvodajalca nima škodljivih posle 
dic, saj zdrav organizem obnovi izgubljen volumen tekočine r.i(> 
urah, krvne celice pa V JI dneh. Naj vse, ki oklevate v odločitvi za 
krrodajalslvo, /10vabim z verzi S. Gregorčiča: "Gorje mu. ki V nesreči 
1'ira sam: insrečen ni. kdor srečo uživa sami* Vsem, ki darujete kri, 
pa naj bodo te misli v potrditev humanega ravnanja in naj vam pri
nesejo občutek zadovoljstva, da rešujete življenja. 

MILENA CERAR, v. m. s. 
Enota za zdravstveno vzgojo Zl) Kamnik 

Predstavljamo Krajevno skupnost Mekinje 

Kdaj nova osnovna šola? 
KS Mekinje je mestna KS in leži severovzhodno od Kamnika. Šteje 

nekaj manj kot 2000 prebivalcev in obsega S naselij: Jeranovo, Zdu-
šo, Podjelše, Zgornje Mekinje in Spodnje Mekinje. Svet KS Mekinje šte
je 7 članov, predsednik Sveta pa je že drugi mandat g. Miroslav Petek, 
ki smo ga zaprosili, da nam predstavi delo Sveta KS in težave, s kateri
mi se srečujejo v Mekinjah. 

Čemu je Svet KS Mekinje v letih va
šega predsedovanja posvečal največ 
pozornosti? 

Svet KS se je ukvarjal z nasled
njim problemi, ki bi jih nekako raz
delil, v tri sklope: urejanje komunal
ne infrastrukture, oživljanje Šport
nih in kulturnih aktivnosti in reše
vanje problematike OŠ v Mekinjah. 

Komunalno urejanje: izgradnja 
kanalizacije Zduša-Brcg, izgradnja 
dela kanalizacije na .leranovcm ter 
na zgornjem delu Polčcvc poti. Re
konstruiranih je bilo tudi nekaj cest
nih odsekov: podaljšek Ceste treh 
talcev in cesta na Jeranovem, rekon
struirani sta bili tudi dve uvozni po
ti na Cankarjevi in ena na Nevelj-
ski cesti. Pred dvema letoma je bil 
dan v uporabo tudi novi del mekinj-
skega pokopališča, urejena je bila 
razsvetljava na zgornjem delu Pol
čcvc poti, osvetljena je bila tudi fa
sada cerkve. Lansko leto je bilo 
opravljenih tudi več nujnih vzdrže
valnih del na mekinjski mrliški ve
žici: reklamacija in zamenjava streš
ne kritine in namestitev dodatnih 
obrob na ostrešju. Prav tako je KS 
uredila tudi prostor ob mekinjski 
avtobusni postaji s tlakovanjem 
prostora pri »Štampihu« in postavit
vijo klopi, na petih mestih v KS Me
kinje pa so bile nameščene oglasne 
deske za obveščanje krajanov. Naj
večja investicija v zadnjem obdob
ju je bila regulacija hudournika 
Osranc, ki je ob nalivih ogrožal ne 
samo bližnje hiSe, ampak tudi novo 
naselje. Vse te investicije smo doseg
li s pomočjo krajevnega samopri
spevka, sredstvi občinskega proraču
na, dodatnim prispevkom posamez
nih krajanov in prostovoljnim de
lom. Kar pa se tiče Športnih in kul 
turnih dejavnosti v Mekinjah, z ve
seljem ugotavljam, da je v zadnjih 
letih po zaslugi vztrajnih posamez
nikov zelo oživela kulturna in Sport-
no-rekrcativna dejavnost v okviru 
Športno-kulturnega društva Mekinje. 
Društvo je tudi glavni nosilec obno
ve društvenega doma, ki je bil pred 
leti že v precej kritičnem stanju. 
Največ sredstev je bilo porabljenih 
za prekritje strehe, menjavo oken 

in obnovo sanitarij. 
Prav gotovo je največ zanimanja 

med mekinjskimi krajani namenjeno 
problematiki osnovnega šolstva v KS 
Mekinje oziroma gradnji nove osnov
ne šole. 

Prvotno se je predvidevala le ob
nova in delno povečanje obstoječe 
podružnične OŠ Mekinje Kmalu pa 
je Svet KS skupaj z občinsko upra
vo začel ugotavljati, da se v obsto
ječi objekt ne splača investirati, za
radi slabega stanja temeljev zgrad
be, predvsem pa zaradi nezadost
nih možnosti za širitev in neprimer
ne lokacije. Hkrati pa je stopil v ve
ljavo še zakon o devetletni OŠ in 
odlok o postopni odpravi dvoiz-
menskega pouka v občini Kamnik. 
Zato je Svet KS Mekinje usmeril 
vsa svoja prizadevanja v iskanje naj
primernejše lokacije za novo OŠ, ki 
bi bila devetletna in bi jo v drugi 
in tretji triadi obiskovali tudi učenci 
iz severnega Kamnika, Tunjic in 
Nevelj. Tako smo v javni razgrnit
vi osnutka sprememb srednjeročne
ga plana občine Kamnik predlagali 
več možnih lokacij za šolo. Pomem
ben uspeh je bil dosežen lansko le
to, ko je občinski svet v odloku o 
prioriteti investicij v osnovno šol
stvo na gradnjo nove OŠ v Meki
njah tudi uradno pristal. Kljub te
mu pa bo potrebno še veliko ener
gije, da bomo dokončno našli naj
primernejšo lokacijo in da se h 
gradnji šole dejansko pristopi. Sta
ro OŠ pa bi namenili za razne de
javnosti krajanov ali otroški vrtec. 

Kakšni so načrti Sveta KS Mekinje 
za prihodnje obdobje, glede na to, da 
septembra poteče obstoječi krajevni 
samoprispevek, novega pa se ne sme 
razpisati? 

Glede na znano odločbo Ustav
nega sodišča o neustavnosti krajev
nega samoprispevka zaenkrat nima
mo možnosti za razpis referendu
ma o krajevnem samoprispevku za 
prihodnje obdobje. Zato bo tudi na
ša KS, tako kot ostale KS, Se bolj 
odvisna od sredstev občinskega pro
računa. Glede na to, da smo doslej 
veliko stvari, ki bi jih morala opra
viti občina, zgradili iz krajevnega 

h vsebine novega Kamniškega zbornika 
Nadaljevanje s I. strani 

Prof. Leon Lngclman nam pred
stavi življenje in delo glasbenika 
K-Sama Vienišaka, prof. Vlad« Mot-
n 'kar pa lani umrlega književnika 
Petra Levca. Prof. Slavica Navinšek 
predstavlja življenje in pomen nek
danjega kamniškega dekana Ivana 
Lavrcnena ni Številne zanimivosti iz 
Zgodovine Kamnika pred in med 
Prvo svetovno vojno. Mag. Zora 
Torkar piše o kamniških Cehih v 

C;'sn od leta 1X50 do 1941 s poudar
kom na življenju in delu Jana Le-
8a o tragediji prvega kamniškega 
revolucionarja (i/ Časa marčne re
volucije lela 1848) Jožefa Verona pi-
s c dr, Stan« Graoda. s predstavitvi-
1 , 1 različnih upodobitev portreta 
dr. Franceta Stelcta se ukvarja 
umetnostna zgodovinarka Alenka 
Klemene. Mag Metodu kcmpcrl 
n a r n z umetnostno-zgodovinskega 
staliS< a predstavi cerkev sv. Jožefa 
g kamniških Žalah. Prof dr. Kdo 
'^kuij nam predstavi cerkvene orgle. 

ki se nahajajo v posameznih župni
jah kamniške dekanijc. o grofih An-
deških oz. vpetosti srednjeveškega 
Kamnika v evropske »dinastične in
tegracije« pa piše prof. Andreja Er
žen. Dr. ToneCevc nam predstav
lja tritisočletne sledi človekovega hi-
vanja na Veliki planini. Novosti v 
favni hroščev »rilčkarjcv« in izvir
ne vrste polžev v Kamniško-Savinj-
skih Alpah pa dr. Rajko Slapnik. 

S slikami predstavljajo Dušan L i 
povec, Ivan Scdej in Janez Mescsnel 
tri kamniške slikarje: LeonaHomar-
ja, Kcrda Maverja in Poldeta Mihc-
liča, s pesmimi pa se predstavljata 
pesnika prof. Marja Kodra in Dušan 
Lipovec. 

V sklopu člankov »Gradivo za 
zgodovino« predstavlja osrednje 
mesto prispevek prof. Franceta Pi-
bernika v /vezi s privatno kores
pondenco kamniškega, po vojni dol
go lel /.amolčcvanega pesnika Fran
cem Balantiča. O desetletnem delo
vanju skupine Kamniški koledniki 
piše prof. Janez Majcenovtt, stu
deni Benjamin Bezek pa predstav
lja razliCne nenavadne zgodbe i/, 
ljudskega izročila, ki krožijo med 
ljudmi na Kamniškem. Mag. Cene 
Matičič in prof. Samo Vremšak pi
šeta o svojih spominih na glasbeni
ka ( irila Vremšaka. Akademskega 
slikarja Maksima Gasparija, zlasti 
njegovo povezanost S Kamnikom, 
nam predstavlja dr. Niko Sadnikar. 
Svoje spomine na Kamnik v Času 
nemške okupacije nam predstavlja 
in/ Jernej Štele. 

V rubriki »Naš pogovor« je ob
javljen intervju Jožeta Pavlica s sve-
tovno znanim kamniškim vrhun
skim alpinistom TomaZm Himnu 

Jem- . u I 

V /bolnikovi »Kroniki« se nahaja 
Članek prol. Antona Bočka. ki nam 

ob 50-letnici Gimnazije Kamnik po
daja kratek opis zgodovine šolstva 
v Kamniku od 18. stoletja, dr. Milan 
Trbižan pa nam predstavi prvega 
ravnatelja kamniške gimnazije 
mag. Ceneta Matičiča ob njegovi 
osemdesetletnici Lansko leto umr
lemu organislu Hubertu Bergantu 
pa »In mcnioriam« posveča prof. Sa
mo Vremšak. 

V »Ocenah« nam dr. Mirko Jutcr-
šek prinaša oceno razstave o delu sli
karja Lojzeta Pcrka, dr. Vcrena Vid-
rih Perko pa nam prinaša oceno 
knjige dr. Marjance Klobčar »Kamni-
Cani med izročilom in sodobnostjo«, 

Vsi članki vsebujejo na koncu tu
di krajši povzetek v nemščini ali an
gleščini (angleški prevod: Helena 
Hribar). Lektorja in korektorja ob
javljenih besedil sta bila prof. Mi 

lan Šuštar in prof. Marjeta llumar. 
Za grafično oblikovanje je poskr
bel Dušan Sterle, za računalniško 
obdelavo besedila pa Sašo Matičič 
oz. Studio Dataprint, d. o. o. Zbor
nik je izdala Občina Kamnik v na
kladi 2000 izvodov. 

Za sam izid zbornika pa je, po
leg zagotovljenih finančnih sredstev 
s strani Občine Kamnik, najbolj za
služen uredniški odbor v sestavi: 
dr. Božidar Drovenik, Tone Ftičar, 
Dušan Lipovec, prof. Tina Romšak, 
Tone Smolnikar in prof. Milan Šuš
tar, zlasti pa glavna in odgovorna 
urednica prof. Marjeta llumar. 

Že pravkar podani kratek pre
gled vsebine kaže, da je tudi tok
ratna številka Kamniškega zborni
ka, tako kot dosedanje izdaje, za
nimivo branje za vse, ki se zanima
jo za Kamnik in bi o njem radi iz
vedeli še kakšno zanimivo informa
cijo DAMJAN HANČIČ 

OBČINA KAMNIK 
organizira v soboto, 15. aprila, akcijo 

POMLADANSKO UREJANJE IN ČIŠČENJE OKOLJA 
Zbrali se bomo ob 9. uri na avtobusni postaji v Kamniku. Vsem 
udeležencem bomo razdelili vreče in rokavice (lahko prinesete 
tudi svoje rokavice), nato pa bomo v skupinah odšli na različne 
lokacije vzdolž Kamniške Bistrice in Nevljice ter čistili bregove. 
Zbrane odpadke bomo v vrečah odlagal i na določena mesta. 
Delo bo trajalo pr ibl ižno do 12. ure, potem pa se bomo zbrali 
na Glavnem trgu, kjer bomo ob dobri malici nadaljevali prijetno 
druženje. 
Pridite primerno oblečeni in obut i . V slučaju slabega vremena 
bomo akcijo organizirali v mesecu maju, o čemer vas bomo 
naknadno obvest i l i . 

PRIČAKUJEMO VAŠE SODELOVANJE, SAJ BOMO TAKO SKUPAJ 
PRIPOMOGLI K LEPŠEMU IN BOLJ UREJENEMU OKOLJU! 

samoprispevka, računamo, da bo 
občina v prihodnje v svojih prora
čunih nadomestila izpad tega vira 
dohodka tako da se to ne bo ne
gativno izrazilo pri nameravanih in
vesticijah. Ne glede na to pa name
ravamo v letošnjem letu nadaljeva
ti predvsem z izgradnjo nekaterih 
primarnih kanalizacijski vodov, ure
diti nameravamo tudi vodnjak na 
mekinjski avtobusni postaji. Omeniti 
pa je treba tudi, da je v letošnjem 
občinskem proračunu predvidenih 
3 milijone tolarjev za začetek etap
ne izgradnje razsvetljave ulic v KS 
Mekinje in obnovo obstoječe raz
svetljave V kolikor pa bi prišlo do 
rebalansa občinskega proračuna, pri
čakujemo iz tega naslova še dodat
na sredstva za rekonstrukcijo do
vozne poti do mekinjskega samosta
na, saj bomo letos praznovali 700 
let obstoja samostana. 

panovi koaliciji, in tistimi, ki smo v 
opoziciji. Tako v KS Mekinje iz ob
činskega proračuna pride dosti 
manj denarja, kot bi ga prišlo v pri
meru, če bi za povečanje sredstev, 
namenjenih za našo KS. glasovala 
tudi oba svetnika LDS iz Mekinj. 
Posledice neenotnega nastopanja 
mekinjskih svetnikov so se pokazale 
tudi lansko leto pri glasovanju pri
oritete investicij v osnovno šolstvo. 
Opozicijski svetniki (SDS, SKD) 
smo predlagali, da se gradnja OŠ 
Mekinje uvrsti pred investicijo v OŠ 
Stranje, ker imajo mekinjski otro
ci precej slabše pogoje šolskega dela 
kot stranjski zlasti kar se tiče po
uka telesne vzgoje. Predlog ni bil iz
glasovan, ker nas svetniki LDS ni
so podprli, čeprav je treba prizna
ti, da je prav po njihovi interven
ciji gradnja nove OŠ v Mekinjah 
sploh prišla v omenjeni dokument. 
Prav tako upamo, da bo ministrstvo 
za šolstvo kljub temu uvidelo naše 
upravičene zahteve in dalo priori
teto gradnji OŠ Mekinje, ker bi s 
tem veliko prej razbremenili OŠ 
Frana Albrehta. 

Predsednik sveta KS Mekinje Miroslav Petek (na fotografiji v sredini) na 
občnem zboru Športno-kulturnega društva Mekinje. 

V KS Mekinje bi v bližnji prihod
nosti potrebovali tudi športno igriš
če za rekreativne potrebe naših 
krajanov, predvsem mladine. Menili 
smo, da se bo to uredilo sočasno z 
gradnjo nove OŠ. Ker te še dolgo 
ne bo in so potrebe po igrišču ve
like, pričakujemo večje razumeva
nje občine, kakor (udi lastnikov pri
mernih travnih površin, da bi vsaj 
začasno rešili to težavo. 

Glede na to, da ste poleg predsedni
ka KS tudi občinski svetnik, bi vas 
vprašal, kakšno je vaše sodelovanje z 
ostalimi svetniki, ki zastopajo volilno 
območje, kamor spadajo Mekinje. Ka
ko gledate na sodelovanje med KS 
Mekinje in občinsko upravo? 

Sem član Socialdemokratske 
stranke in sem bil kot njen kandi
dat na zadnjih lokalnih volitvah iz
voljen v občinski svet. Pri nekate
rih zadevah je sodelovanje z vsemi 
svetniki, ne glede na strankarsko 
pripadnost, zelo dobro. Zal pa se 
pri nekaterih zadevah pokažejo raz
like med svetniki, ki pripadajo žu-

Kar pa zadeva odnos med KS in 
občinsko upravo, bi rekel, da bi se 
morala občinska uprava bolj zave
dati dela po krajevnih skupnostih, 
kajti sveti KS so le dodatni servis 
občinskih organov, še zlasti, če je 
občina tako velika, kot je kamniš
ka Tako že marsikateri problem re
šimo na krajevnem nivoju, s čimer 
razbremenimo občinske uradnike. 
Tisti, ki delamo v svetih KS, smo ve
liko bolj v neposrednem stiku z 
ljudmi v svoji okolici, bolje pozna
mo njihove probleme in ne gremo 
med ljudi le ob kakšnih svečanos
tih in v času pred volitvami. Več
krat pa imam občutek, da se na ob
čini bojijo premočnih in finančno 
neodvisnih KS in da nas bolj kot 
partnerje obravnavajo kot konku
rente. Kljub vsemu sem optimist in 
upam, da bomo skupaj z vsemi svet
niki in občinsko upravo delovali v 
korist ljudi, saj smo bili za to tudi 
izvoljeni. 

Pogovarjal se je 
DAMJAN HANČIČ 

Občina Kamnik 
Poslovno informacijski center 
Glavni trg 24, Kamnik 

OBVESTILA 
1. ZVEZA PRIJATELJEV MLADINE SLOVENIJE v okviru projekta »V 

imenu prihodnosti« razpisuje natečaj 
MLADI INOVATORJI 

Na razpis se lahko prijavijo mladi inovatorji in raziskovalci do vključno 21 
leta starosti. Prijava na razpis naj vsebuje: kratek opis inovacije, 2 fotografiji 
inovacije, vzorec ali prototip, osebne podatke o inovatorju. Rok za prijavo 
je 30. 4. 2000. 
Prispele inovacije bo pregledala, ocenila in nagradila strokovna komisija, 
ki bo podelila zlata, srebrna in bronasta priznanja. 
Prijavo pošljite na naslov: ZPMS, Miklošičeva 16, Ljubljana (»Mladi 
inovatorji«). Vse nadaljnje informacije: ZPMS, tel. 323-353, 316-760. 
2. Podjetniki, obrtniki, fizične osebe - INOVATOR)! 

Pospeševalni center za malo gospodarstvo, Ljubljana, sprejema prijave 
za sodelovanje na sejmih (Ženeva, Pittsburgh, Olje, Nurnberg). 
Sporočite, s katerimi inovacijami želite nastopati v okviru SPIM-a 
(Slovenska podjetniška inovacijska mreža) in na katerih naštetih sejmih 
bi sodelovali. Prijavni obrazec (na voljo je v Poslovno informacijskem 
centru občine Kamnik, Glavni trg 24) pošljite na PCMG - za SPIM, 
Dunajska 156, Ljubljana. Informacije: PCMG - za SPIM, tel. 189 18 70. 

3. Generalistična svetovanja za podjetnike in samostojne podjetnike 
potekajo po ustaljenih časovnih razporedih in vsebinskih sklopih. 
Ponovno bi vas opozorili, da brezplačna (osnovna) svetovanja za 
izdelavo poslovnih in investicijskih načrtov (velja za podjetnike in 
samostojne podjetnike, ki se bodo prijavili na letošnji razpis za dodelitev 
posojil in sofinanciranje obresti iz sredstev občinskega proračuna za leto 
2000 za pospeševanje razvoja malega gospodarstva) potekajo pri podjetju 
NUCLEUS CONSULTING, d.o.o., tel. 817-529 in pri podjetju RC Con
sulting, d.o.o., tel. 812-076. 

4. V Uradnem listu RS št. 26/2000 Ministrstvo za gospodarske dejavnosti 
objavlja javni razpis za prestrukturiranje podjetij. Nepovratna sredstva 
bodo usmerjena v razvojne projekte gospodarskih družb, ki omogočajo 
izvajanje procesov prestrukturiranja. 
Vse informacije v zvezi z razpisom dobite na Ministrstvu za gospodarske 
dejavnosti pri Igorju Nagliču, po tel. 178-32-66. 
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h torbe Krištofovega Pepeta II. 
Lovsko lovišče in (ribiški) ribnik... 

Najprej je treba izreči vse prizna
nje tvorcem nove kamniške turistič
ne karte, saj smo tako, prvič po osa
mosvojitvi komendskega konca, do
bili pravo podobo naše občine, ptiča 
brez repa. Da ne bo kdo rekel, da se 
bahamo s tujim perjem. Da smo mis
lili resno, pove tudi podatek, da smo 
Komendo kot kraj ali pa sosednjo 
občino izpustili in smo na koncu 
Podgorske ceste napisali kar Kranj, 
vendar pa na koncu šmarske ceste 
Domiale in Radomlje. Karte pa ne 
bodo preveč veseli krajani Volčjega 
Potoka, saj ime njihovega kraja, tu
di kot sedeža krajevne skupnosti, ni
ma mesta na karti. 

Zanimivo je tudi, da v legendi na 
karti zaman iščemo pojasnila, zakaj 
so nekateri kraji ob Tuhinjski cesti 
pisani z velikimi črkami (VRHPO-
UE, SREDNJA VAS, ZGORNJI TU
HINJ), drugi pa z malimi (Šmartno v 
Tuhinju, Špitalič, Motnik). Če bi 
ustvarjalci pogledali v krajevni lek
sikon bi videli, da je bil Motnik že 
pred 450 leti trg. Tuhinjci bodo ver
jetno užaljeni tudi zaradi zapisane 
»odmaknjenosti«, čeprav se po doli
ni pripodi več tisoč avtomobilov 
dnevno. »Prevajalci v slovenščino« 
namreč niso upoštevali pravilnega 
nemškega besedila. Nekaj težav so 
imeli tudi z lovom. Poleg tega, da so 
namesto lovskega revirja (v nemšči
ni je pravi izraz) iznašli nov pojem 
»lovsko lovišče« pa so v seznamu tu
ristične ponudbe pozabili, da imamo 
v občini podjetje Kozorog in lovske 
družine, niso pa pozabili na ribarje
nje. Prav pa so ravnali, da so kam
niško trim stezo na Zapričah označili 
s številko 13, saj spričo svoje »ure
jenosti« to tudi zasluži. •• 

Ko smo že pri turizmu, smo nedav
no v neki radijski oddaji o kamniš
kem Kurhausu izvedeli, kako natanč

no evidenco gostov so imeli pred 90 
leti v tem našem zdravilišču. Danes, 
v dobi neslutenega razvoja računal
ništva, pa nimamo preštetih nočitev 
tujcev v Kamniku, kaj šele na Veliki 
planini in drugod. Morda bo najbo
lje, da se pri Sadnikarju na Šutni in 
še kje spet postavi mitnica, kjer se bo 
vsak obiskovalec moral vpisati in tu
di plačati turistično takso... 

Kar ne morem verjeti, da je nekdo 
tako žejen, da se ga gre napit na 
Kamniško sedlo, čeprav imamo v do
lini dovolj gostiln in bifejev. Verjet
no pa bo alkoholno omamljenega 
ljubitelja planin, ki je po vlomu v 
planinsko kočo onemogel obležal, ta 
avantura kar drago stala, saj ga je 
policijski helikopter kar nekajkrat 
prišel iskat, vendar mu je megla pre
prečila pristanek. Končno so ga mo
rali kamniški reševalci odnesti v do
lino in nato peljati na »prečrpava-
nje« v ljubljansko bolnico. Nauk: 
planinci, v prihodnje ob zaprtju ko
če pijačo popijte ali pa jo odnesite v 
dolino, da ne bo zbujala skomin in 
spravljala v nesrečo raznih »ljubite
ljev dobre kapljice«... 

v 

Ce bo Duplica kdaj postala samo
stojna občina, kar pa verjetno ne bo, 
saj pravijo, da je že samo vrnitev sta
rega imena menda predraga, potem 
ji vsaj lokalnega šerifa ne bo treba 
iskati. To nalogo že zdaj uspešno sa
moiniciativno opravlja znani Gusar. 
Naštel je že kar nekaj uspehov pri is
kanju odsluženih pločevinastih krač 
po divje zaraščenih obrežjih Kam
niške Bistrice, kamor jih nekateri ta
ko radi pripeljejo. Tudi s pralci av
tomobilov in menjalci izrabljenega 
olja, ki se tod radi pojavljajo, se je že 
srečal. Gusarju pa pri odkrivanju teh 
nepridipravov zelo dobro služijo v 
dolgih letih pridobljene taborniške 

Na podlagi 8. člena Pravilnika o dodeljevanju posojil in sofinanciranju obresti iz 
občinskega proračuna za pospeševanje razvoja malega gospodarstva in kmetijstva 
v občini Kamnik (Ur. I. RS 2/96 in 45/97) 

župan občine Kamnik objavlja 

RAZPIS 
za dodelitev posojil za pospeševanje razvoja kmetijstva v 

občini Kamnik za leto 2000. 
I. 

Posojila za pospeševanje razvoja kmetijstva se dodelijo za naslednje namene: 
- za izgradnjo in adaptacijo kmetijskih, proizvodnih in pomožnih objektov, 
- za izgradnjo in adaptacijo objektov za dopolnilno dejavnost na kmetijah, 
- za nakup opreme, ki se vgrajuje v kmetijske proizvodne objekte, in za dopolnil
no dejavnost na kmetijah, 
- za nakup specialne opreme za hribovske in višinske kmetiie, 
- za nakup ali izboljšanje kmetijskih zemljišč. 

Za posojilo lahko zaprosijo kmetje - lastniki kmetij na območju občine Kamnik, če 
ima vsaj en družinski član status kmeta, in investirajo na osnovi usmeritveno raz
vojnega programa, ki ga je izdelala kmetijska svetovalna služba po kriterijih za uve
ljavitev republiških investicijskih sredstev. Kraj investicije mora biti na območju ob
čine Kamnik. 

III. 
Posojila se prednostno dodeljujejo prosilcem, ki bodo lahko z dodeljenimi sred
stvi dokončali investicijo, ki posojila iz občinskega proračuna še niso prejeli in pro
silcem iz demografsko ogroženih območij občine. 

IV 
Posojila se odobrijo za dobo do treh let z možnostjo enoletnega moratorija. 
Obresti se obračunavajo po TOM + 0% realni letni obrestni meri. 

V. 
Višina posojila ne sme presegati 50% predračunske vrednosti investicije. 

VI. 
Vlogi za posojilo mora biti predložena naslednja dokumentacija: 
- posestni list za celotno posestvo, 
- izpisek iz zemljiške knjige za celotno posestvo. 
- potrdilo o poravnanih vseh v plačilo zapadlih davkih in prispevkih, 
- dokazilo, da ima vsaj en družinski član status kmeta 
- usmeritveno razvojni program kmetije, 
- gradbeno dovoljenje oz. potrdilo o priglasitvi del, 
- predračun za gradbena dela oziroma za nakup opreme, 
- poročilo oz. oceno področnega kmetijskega svetovalca o izvršenih in se potreb
nih vlaganjih za dokončanje investicije, 
- overjeno kupoprodajno pogodbo ali predpogodbo za nakup kmetijskih zemljišč. 

VII. ' 
Odobrena posojila se črpajo in vračajo skladno s kreditno pogodbo, ki jo kredi
tojemalec sklene s Hranilno kreditno službo Domžale. 

VIII. 
vloge sprejema Občina Kamnik - Oddelek za gospodarske dejavnosti in finance, 
Glavni trg 24,1240 Kamnik. Prosilci oddajo vloge v zaprti kuverti z oznako »Razpis 
za kmetijstvo« 

IX. 
Komisija, ki jo imenuje župan Občine Kamnik, pregleda prispele vloge ter prilo
ženo dokumentacijo in pripravi predlog za odobritev. O odobritvi odloči občinska 
uprava s sklepom, ki ga prosilcem posreduje v 8-ih dneh po odločitvi 

X. 
Prosilci se na razpis prijavijo najkasneje do 8. 5. 2000 
(obrazec vloge in podrobnejše informacije interesenti dobijo v vložišču Občine 
Kamnik in na oddelku za gospodarske dejavnosti in finance pri g. Kolarju, soba 
50/II. tel. 818-106). 

ANTON TONE SMOLNIKAR 
Župan občine Kamnik 

veščine. Upam, da se mu bo kdaj iz
polnila želja, da bi zaraščeno ob
močje med Mlinščico in Bistrico po
stalo urejeno rekreacijsko območje, 
ki ga največja krajevna skupnost ta
ko potrebuje. Gusar, kar korajžno 
naprej... 

Na nedavnem simpoziju o velikem 
Tuhinjcu Paglovcu je padla tudi pri
merjava s komendskim Petrom Pa
vlom Glavarjem. Najbolj zanimiva je 
bila gotovo tista, da je treba po
membnost obeh gledati tudi skozi po
datek, da je Paglovec zgradil sedem 
cerkva, ki še danes stojijo v Tuhinj
ski dolini, Glavar pa sije na koncu 
kupil grad na Dolenjskem, ki razpa
da. Komendčani s tako primerjavo 
gotovo ne bodo preveč zadovoljni... 

Sosedov Tine je zadnjič grozil, da 
ho direktorja združene štacunarske 
firme stresel iz hlač, ker ga je s pisa
no reklamo, ki jo poštarji vsak dan 
pritovorijo v naše domove, pretental, 
da je kupil roža budilko za 12 stota-
kov, soseda Micka pa mu je pokaza
la enako budilko, ki jo je samo za tri 
stotake kupila na lanskem Mihaelo
vem sejmu v Mengšu. Pa saj ni kriv 
direktor, pač pa njegovi komercialis
ti, ki raje kupujejo dražje ure. Zato je 
treba biti tudi pri takoimenovanih 
akcijah previden, ker po toči zvoniti 
je prepozno. Glede tega tudi »naj
boljši sosed« ni nobena izjema. Na 
tisoče kilogramov pisanega papirja 
pa tudi nekaj stane, vendar, ne se se-
kirat, saj vse plača potrošnik... 

KRIŠTOFOVPEPEII. 

Moj pogled 

Združevanje SLS - SKD 
Združevanje SLS in SKD je najbolj vroča, najbolj 

zanimiva tema letošnje {pomladi. Zaposluje, ne samo 
člane teh dveh strank, pač pa vse o politiki razmišlja
joče Slovence. Veliko je pričakovanj, nasprotovanj, ob
sodb in drugih opredelitev, vsi po vrsti j>a čakamo, kaj 
se bo iz tega izcimilo. Kakršnekoli napovedi so v tem 
trenutku prenagljene, jutri nam lahko prinese pojmi-
noma drugo sliko. Želim vam /predstaviti moj pogled 
na ta proces. 

Slovenski narod v današnjem času sloji pred veli
kim, usodnim problemom. Neizpodbitno dejstvo je, da 
se nam dogaja propadanje naroda! Eksplozija krimi
nala, celo organiziranega kriminala, brezposelnost, 
nezainteresiranost ustvarjanja družine, razf>ad dru
žin, nataliteta daleč pod kritično mejo, samomori, 
splošna brezciljnost, splošno odklanjanje tradicional
nih moralnih vrednot so pojavi, ki morajo v pošteno 
mislečem Slovencu prebuditi strah. In takšni, notranje 
razrvani, brezciljni naj bi prišli v Evropo. V morje ve
likih sosedov, ki že stoletja sanjajo, kako bi nas posvo
jili? Ni problema, če se v takšen projekt spusti zdrav na
rod, vendar trenutno Slovenci o kakšnem posebnem 
zdravju ne moremo govoriti. Odveč bi bilo tu določati 
vzroke za takšno stanje v narodu, nedvomno lahko 
pokažemo na proces prevzgoje naroda v preteklosti in 
na divji nebrzdani kajnlalizem v sedanjosti kol velika 
vzroka s pogubnimi /posledicami. Vendar ni samo to. 
Vzrokov je več. Danes je bolj pomembno bolnika pre
pričati, da je potreben zdravljenja, diagnoza in pa 
zdravljenje naj prideta za tem. 

Združitev S1.S in SKD ima zgoraj navedeni globalni 
cilj. Združiti moči na desni strani političnega prostora 
in pričeti s sanacijo zavožene preteklosti l![>am, da je 
temu tako. Upam, da ta projekt niše eno izigravanje vo
livcev - državljanov Slovenije in u/jam, da glavnih akter
jev v ta projekt ne žene samo strah j>redpolomom na vo
litvah. In te temu ni tako? Potem je to še ena neznosna 
zaletava manipulacija, ki bo za zelo dolgo pokopala 
vsako možnost uspešnega pristopa k sanaciji stanja v 
narodu, ki pa je nujna. Za moj okus ta združitev ni 
dobra iz naslednjih razlogov: 

• Združena stranka bo sestavljena stranka, pripad
nost SIS ali SKD se bo v njej vlekla daleč v prihodnost in 
znotraj stranke ustvarjala napetosti, ki bodo stranko 
hromile, volivci pa nestabilni stranki ne dajo glasov. 

m Premik v desno. Zavzemamo politični prostor, kije 
že zavzet, odprto pa jniščamo sredino, katero bo zavze

la druga, leva stran. Puščati ob strani ali prepuščali 
riasprotni strani dohromisleče ateiste, ljudi drugih na
rodnosti in drugih ver je politično nesmotrno dejanje. 
Stranka, ki izključuje, ne more uspeti! Verjamem, da 
marsikateri bralec odklanja takšno gledanje, mogoče 
ima celo /prav, vendar je moje prepričanje pač takšno. 

Ta združitev pa lahko prinese želene rezultate, če: 
• bo v stranki postavljeno popolnoma novo vodstvo 

in bosta stari vodstvi odstranjeni na dovolj veliko od
daljenost od vrha, 

• bo stranka našla kar najbolj racionalen in nebo
leč način za združitev po občinah, 

• stranka ne bo v prapor, okrog katerega se zbira 
članstvo, postavila cerkve. Cerkvi dajmo priznanje in 
položaj v družbi, kakršen ji pripada, vendar v stranki 
kot institucija - vključno z nazivom »krščanski« nima 
kaj početi, 

• če že govorim 0 praporu, okrog katerega se zbira 
članstvo, f)otem bi morala stranka vanj postaviti patri
otizem, tradicionalne moralne vrednote in skrb za bla
gostanje, kar vsebuje jasno zaposlovalno politiko, vsa
komur dostopno osnovno zdravstvo, stanovanjski} po 
litiko, politiko družine in otroškega varstva; skratka 
program, ki bi imel realne možnosti v spopadu s {prob
lemi časa, 

• bo stranka manj iskala naj>akv preteklosti in iska
la rešitve za prihodnost. S tem ne želim, da preteklost 
pozabimo. Nasprotno, preteklost je v vsaki /podrobnos
ti dejstvo, ocenjevanje /preteklosti pa bi mogoče lahko 
nekoliko pridržali, mogoče bi kakšno oceno prepustili 
zanamcem, ki bodo manj obremenjeni. Spomnimo se, 
naš cilj je imeti zanamce, če jih nebo, naše ocene zgo
dovine ne bodo nikomur koristile, 

• bo stranka ustanovljena z resnim namenom, da 
se v njej združijo vsi, ki želijo izvajati njen program in 
bo svojim članom nudila, da preko nje vložijo vso ener
gijo za skupni cilj, nikakor pa ne bo ustanovljena z na
menom zagotavljanja dobro plačanih položajev za peš
čico vodilnih strankarskih prvakov. 

Torej, pred nami je lahko veliko dejanje ali [pa veli
ka manipulacija, lahko tudi nekaj vmes, vsak izmed 
nas se bo lahko odločil za sodelovanje ali nesodelova-
nje. Verjamem, da vsi želimo delati dobro in prav je ta
ko. Karkoli že bomo počeli in kjerkoli se bomo znašli, 
naša družba in narod v tem trenutku neizmerno potre
buje zavzetost za dobro. 

Član SIS ANTON HOČEVAR 

Peterle s prve roke 
Na regijski desetletnici SKD pogled naprej 

17. marca smo v Moravčah pro
slavili 10. obletnico uspešnega de
lovanja Slovenskih krščanskih de
mokratov v naši regiji. Predstavi
tev dela SKD v regiji Ljubljana-
vzhod nam je podal tajnik OO 
SKD Moravče. Ob opisu dela v 
moravski občini smo z velikim ve
seljem prisluhnili, da v Moravčah 
pravzaprav »koalicija Slovenija« 
med občinskimi svetniki SKD, 
SLS in SDS že deluje. Po pozdrav
nem nagovoru moravškega župa
na dr. Matjaža Kočarja (SLS), na
stopu domačih zborov, komorne
ga »Limbar« in otroškega »Slavč-
ki«, so številni prisotni člani in 
članice SKD iz celotne regije po-

voza, itn. V okviru koalicije Slo
venija skupno s SDS že sedaj nad 
200 ljudi-strokovnjakov sprašuje 
državljane o njihovih željah, mne
njih, stališčih. Šele na osnovi teh 
se izdelajo programi za novo vla
do. Že sedaj vsak torek predstav
ljamo eno od štirinajstih podro
čij.« Predsednik Peterle se je za
hvalil vsem marljivim sočlanom te 
regije za opravljeno veliko delo, 
nato pa je odgovarjal na številna 
zastavljena vprašanja, nekatere 
med njimi povzemamo. 

Kako bolj opogumiti ljudi za po
litično delovanje? 

Še vedno je nekaj strahu, ki jc 
posledica petdesetletne diktature. 

Tudi Kamničani smo se udeležili praznovanja 10. obletnice SKD v naši re
giji v dvorani kulturnega doma v Moravčah. 

vabili k besedi tudi predsednika 
stranke g Lojzeta Peterleta. 

V kratkem pregledu delovanja 
SKD v zadnjem desetletju je še 
posebej poudaril velik prispevek 
naše stranke k ustanovitvi drža
ve in nadaljeval: »Vesel sem, da je 
v dobrih treh letih SLS-u uspelo 
narediti dosti dobrih stvari. Vesel 
sem njihove odločitve, da poslej 
združeni delamo alternativo libe
ralnemu načinu vladanja, liberal
nemu pogledu na družbo, člove
ka, naravo. Na obeh kongresih, 
14. aprila bo slovo, in 15. aprila na 
združitvenem kongresu krst naše 
prihodnosti. Dosedanji način vla
danja se je izčrpal. Vedno bolj se 
zadolžujemo, ob zelo visoki neza
poslenosti ima Se veliko naših lju
di zelo skromne plače, letni uvoz 
je že za 1 milijardo večji od iz-

V sedanjem času pa je moč za
znati zopet nov val odločitev za 
politično delovanje, nekako tako, 
kot smo se mi odločali pred de
setimi leti. Razume se, da brez ko-
rajže ni nič. Bistvo je v tem, da 
znaš kdaj reči tudi »ne«, da nisi 
samo statist. Minimalno politična 
delovanje pa je iti na volišče. Za 
to ni potrebno danes nobene ko-
rajže več, saj ne volimo več s 
kroglicami, ki so se slišale, ko si 
jih spustil v skrinjico. Modrovanje 
»dokler bodo ti na oblasti, ne 
grem na volitve« ni pravilno, saj 
pripelje do tega, da bodo ravno 
ti ostali tako še naprej na oblas
ti. 

Kaj naj bo ključno ob združeva
nju SKD in SLS na lokalni ravni? 

Na vseh ravneh gre za isto. Če 
so skupni cilji tako močni, če se 

splača za njih živeti, potem vse 
drugo odpade. Povežite se skupaj 
tisti, ki vas skupni cilji tako vle
čejo, da boste pozabili tisto, kar 
vas razdružujc. Ob tem dajte pri
ložnost ljudem, ki hočejo nesebič
no delati za skupni blagor in se 
rajši povežite Z enim zanesljivim 
kot z dvema »pametnima«. 

Kakšna je pomembnost volilnih 
okrajev? 

Po določbah ustavnega sodišča 
naj imajo volilni okraji približno 
enako število prebivalcev, odsto
panja so lahko 5%. To predstav
lja večkrat nasilje nad občutki lju
di, a odpravlja dosedanje anoma
lije kot npr., da so mogli v revir
jih izvoliti kar tri državnozborske 
poslance, v volilnem okraju Slo
venska Bistrica, ki šteje sam toli
ko prebivalcev kot vsi revirji sku
paj, pa samo enega. Mi (SKD) se 
zavzemamo za osnovno merilo: 
geografska zaključcnost in obču
tek pripadnosti nekemu središču 
oz. območju. S tem bi se izognili 
takim primerom, kot jc Bohinj, ki 
bi ga radi priključili h Kranjski 
Gori , kar je za Bohinjce zaradi 
krajevne oddaljenosti nesprejem
ljivo. 

Kako je s sanacijo finančnih dol
gov SLS-a pred združevanjem s 
SKD? 

Predsednik Peterle je v odgo
voru navedel, da so imeli pri SKD 
na koncu leta presežek 44 milijo
nov SIT. Pri SLS je stanje nega
tivno, dolga naj bi bilo trenutno 
za približno 150 do 190 milijonov 
tolarjev. V SLS zatrjujejo, da bo 
njihovo vodstvo uredilo poplači
lo dolgov do združitve, tudi s pri
bližno 50 milijoni iz SLS podruž
nic. S K D je zaprosila strokovnja
ke, da ta problem še pred zdru
žitvijo ustrezno pravno uredijo. 
Ta dolg SLS naj bi nastal zaradi 
stroškov sicer zelo uspešne pred
volilne kampanje SLS leta 
1996. Tudi če bi na koncu ostal 
manjši del tega dolga neodplačan, 
je po mnenju Peterleta to vred
no združitve sil. 

Kakšen je vpliv Cerkve na slo
venski politični prostor? 

Slovenska cerkev smo tudi mi 
laiki. V SKD se s Cerkvijo ves čas 
srečujemo v skrbi za iste ljudi in 
to na področju socialc, vzgoje, pri 
sami kulturi in drugje. Do prob
lema lahko pride, kadar bi kdo 
rad nekako posegel v področje 
drugega. Jc pa v Sloveniji Se ved
no potrebno poskrbeti, da bo 
Cerkev imela normalen status, da 
bo lahko opravljala svoje poslan
stvo. Tudi duhovniki, škofje so po

litična bitja in se kot posamezni
ki navadno lahko brez problemov 
izražajo. Drugače pa bi bilo, če bi 
Cerkev kot institucija rekla: tako 
mora biti ali tako ne sme biti oz. 
ta mora ali ta ne sme biti npr. 
predsednik. SKD nismo verska ali 
cerkvena stranka, med naše kan
didate ne vključujemo duhovni
kov, ker menimo, da imajo drug 
posel in našim ljudem odsvetuje
mo lepljenje političnih plakatov 
npr. na cerkvena vrata. 

Vaše mnenje o gospodu Arhar-
ju? 

Sam sem ga kot predsednik vla
de predlagal na mesto guverner
ja, kljub nasprotovanju v Demo
su in nato na levici. Imam ga za 
zelo pametnega, zelo strokovne
ga na svojem področju in zasluž
nega za zdravje naše valute. Ne 
morem reči, kakšen jc politični 
profil g. Arharja, saj sva o politi
ki zelo malo govorila. Mislim pa, 
da bi z njegovim morebitnim od
hodom iz. Banke Slovenije po
mladna opcija izgubila zadnje po
membnejše mesto, ki ga ima v dr
žavi. Mednarodni izvedenci pri 
primerih politične neizkušenosti 
sicer odsvetujejo politično tvega
nje. Sem demokrat, če bo večina 
za, bomo imeli takega mandatar
ja oz. šefa stranke. 

Se ob združitvi kaj razmišlja o 
skupnem neodvisnem dnevniku? 

Za izdajanje novega dnevnika je 
zelo težko dobiti investitorje. Za
enkrat bomo VIR in B R A Z D E 
združili in poskusili s tedenskimi 
izdajami. Sicer pa bo verjetno tre
ba počakati novo vlado, da bi ta 
namenila potreben denar za plu-
ralizacijo medijev. 

Naj zaključim z besedami g Pe
terleta: »Politikom se lahko zgo
di tudi kaj prijetnega, lahko se jim 
zgodi večer v Moravčah.« 

Sledil je slovesni zaključek s po
delitvijo priznanj najzaslužnejšim, 
tudi predsednici podružnice SLS 
moravške občine! Lučem na iz
redno lepo okrašenem odru se je 
pridružilo še razkošje luči v celot
ni, nedavno dokončno opremlje
ni dvorani kulturnega doma. Nam, 
številčno kar dobro zastopanim 
Kamničanom, jc bilo ob občudo
vanju tega prekrasnega objekta 
kar težko pri srcu, saj imamo v 
Kamniku namensko zgrajeno, še 
celo malo večjo, a, žal, že leta za
prto dvorano. Pa saj bi jo z ne 
prav visokimi stroški v nekaj me
secih lahko obnovili!'' 

JANEZ STRAŽAR 
OOSKD KAMNIK 



LEPO MESTO NA SONČNI STRANI ALP... r 
Sončen č e t r t k o v popoldan 

vabi na turistični del sejma A l -
pe-Adria v Ljubljani. O b vsto
pu vrsta obiskovalcev, željna 
popotniških ali hotelskih, umir
jenih ali norih, domačih ali tu
jih dogodivščin. N a programu, 
ki jc pri ložen vstopnici, lahko 
razberem, da sc slovenske ob

čine predstavljajo v hali C in 
D. Pohitim iskat stojnico naše 
občine, saj naj bi se program 
predstavitve Velike planine že 
začel. Hala D, v katero stopim, 
je nabito polna ljudi, smeha, 
glasbe in žlobudranja. Aha, tu
kaj so, si mislim. Na stojnicah 
pa na moje začuden je samo 

Na kamniški stojnici je Rezka Mali izdelovala trniče. 

Na podlagi 9. čl. Pravilnika o dodeljevanju stanovanjskih posojil v občini Kamnik (Ur. 
!ist RS, št. 27/94) župan Občine Kamnik objavlja 

JAVNI RAZPIS 
A) ZA DODELJEVANJE STANOVANJSKIH POSOJIL MLADIM DRUŽINAM 
D 
Posojila so namenjena mladim družinam za: 
- nakup ali gradnjo stanovanjske hiše ali stanovanja; 
- za rekonstrukcijo ali prenovo stanovanjske hiše ali stanovanja; 
- za pridobitev novih stanovanjskih površin (nadzidava, prizidava). 
Za mlado družino se šteje družina z vsaj enim otrokom, v kateri nobeden od 
staršev v letu 2000 še ne bo dopolnil 41 let. 
2) 
Pri obravnavi vlog prosilcev se bodo upoštevala sledeča merila: 
- stanovanjske razmere, 
- socialni položaj; 
- ekonomski položaj; 
- zdravstvene razmere. 
3) 
Splošni pogoji, ki jih morajo prosilci izpolnjevati: 
- da so državljani Republike Slovenije; 
- da se objekt, za katerega se bodo sredstva namenila, nahaja na območju občine 
Kamnik; 
- da prosilec ali kdo izmed njihovih ožjih družinskih članov ni lastnik stanovanja, ka
terega je odkupil po določbah Stanovanjskega zakona (Ur. list RS, št. 18/91, 21/ 
94 in 23/96); 
- da so kreditno sposobni. 
4) 
Prosilci morajo oddati vloge na predpisanem obrazcu, ki mora biti točno izpolnjen 
in ga dobijo v sprejemno informacijski pisarni Občine Kamnik (soba št. 1 v pritličju) 
in vlogi priložiti še: 
- veljavno gradbeno dovoljenje ali veljavno odločbo o priglasitvi del; 
- zemljiškoknjižni izpisek za parcelo, na kateri se nahaja objekt, za katerega se bo 
Posojilo uporabilo (ne sme biti starejši od 30 dni); 
- Potrdilo o skupnem gospodinjstvu in stalnem bivališču (izdaja Upravna enota Kam
nik); 
- Potrdilo o državljanstvu; 
- potrdilo o osebnem dohodku oz. potrdilo o drugih prejemkih za leto 1999 za vse 
družinske člane (pokojnine, honorarno delo); 
- Potrdilo pristojne zdravstvene organizacije, če prosilec navaja, da so v družini težke 
kronične bolezni ali invalidnosti; 
- Pri notarju overjeno kupoprodajno pogodbo o nakupu stanovanja oz. hiše. 
5) 
Doba vračanja odobrenega posojila je 10 let. Obrestna mera za posojilo je sestav-
ijena iz temeljne obrestne mere (TOM) in 1,5% obrestne mere. 
Stroški zavarovanja in sklenitev pogodbe bremenijo posojilojemalca. 
Višina posojila je odvisna od kreditne sposobnosti posojilojemalca, predračunske 
vrednosti in števila upravičenih prosilcev. 
Posojilo, ki bo dodeljeno občanu, ne sme presegati 50% predračunske vrednosti. 
6) 
Rok za oddajo vlog in postopek dodeljevanja posojila: 
Občani, ki želijo pridobiti posojilo in izpolnjujejo pogoje tega razpisa, morajo odda-
ti vlogo z zahtevanimi prilogami na posebnem obrazcu v sprejemno informacijski pi
sarni Občine Kamnik, najkasneje do vključno 8. maja 2000 Nepopolne vloge in pre
pozno prispele vloge ne bodo obravnavane. 
p o zaključku razpisa bo komisija, ki jo imenuje župan, obravnavala popolne vloge 
in Pripravila listo upravičencev ter predlagane zneske posojil. O odobritvi bo odlo
čala Občinska uprava s sklepom, ki ga bo prosilcem posredovala najkasneje v ro
ku 30 dni po zaključku razpisnega roka. 
B) ZA DODELJEVANJE STANOVANJSKIH POSOJIL ZA OBNOVO STARIH HIŠ 
V ZAŠČITENEM MESTNEM JEDRU IN OSTALIH SPOMENIŠKO ZAŠČITENIH 
OBJEKTOV 
Posojila so namenjena za vzdrževanje, prenovo in revitalizacijo stanovanj in sta
novanjskih hiš v lasti občanov v zaščitenem mestnem jedru in ostalih spomeniško 
*aSčitenih objektov. 
Doba vračanja odobrenega posojila je 8 let. Obrestna mera za posojilo je sestav-
fena iz temeljne obrestne mere (TOM) in 1,5% obrestne mere. Prosilci morajo od
dati vlogo na predpisanem obrazcu, ki ga dobijo v sprejemno informacijski pisarni 
Občine Kamnik in predložiti še: 
- Potrdilo pristojnega Zavoda za varstvo naravne in kulturne dediščine, da je objekt 
spomeniško zaščiten; 
• Potrdilo o lastništvu objekta, ki se bo obnavljal in 
- veljavno gradbeno dovoljenje ali odločbo o priglasitvi del. 
p n obravnavi vlog se dodatno vrednotijo dela, ki predstavljajo energetsko zaščito ob
jektov. 
Rok za oddajo vlog in postopek dodeljevanja posojil je enak kot za posojila mla
dim družinam. 
Za vse dodatne informacije se lahko obrnete na Oddelek za okolje in pros
tor občine Kamnik (tel. št. 818-128). 

ANTON TONE SMOLNIKAR 
ŽUPAN OBČINE KAMNIK 

imena štajerskih, primorskih... 
občin , na katerih se v večini 
tudi odvija program. Nekje na
stopa moški pevski zbor, drug
je otroci, povsod so pogostit
ve z domačo hrano. Odhitim v 
halo C, kjer se je predstavlja
la, ja, verjetno ste uganili, ve
čina gorenjskih obč in . Tudi 

Kamnik. Priznam, 
da sem na prvem 
obhodu po umir
jeni, celo tihi dvo
rani, prezrla naSo 
stojnico, pa če 
prav je stala v 
središču dvorane, 
enem boljših 
mest. Malce zme
dena sem po še 
enem obhodu le 
ugledala našo, si
cer zelo prijetno 
in lično urejeno, a 
vendarle dolgo
časno stojnico, 
stojnico brez živ
ljenja. Res se je 
odvijal program 
predstavitve Ve l i 
ke planine. Na te
leviziji se je vrtel 
videofilm o plani
ni, Rezka Mal i je 
pod budnim oče
som planšarja 

pridno izdelovala t rniće, gos
pod Kavčič je bil na voljo 
vprašanjem mimoidočim... Vse 
lepo in prav. Pa vendar je ne
kaj manjkalo. Tisti spontani in 
čarobn i trenutki, ki naredijo 
izlet in potovanje nepozabne. 
K i se dajo pričarati . Tudi na 
stojnici na sejmu. Vendar kot 
nam je že tur i s t ičn i slogan 
pred desetletjem govori l , da 
smo turizem ljudje in kot nas 
danes vabi, da smo dobrodoš 
li doma - o tem ni bilo ne du
ha ne sluha. Stojnica je bila 
pravi odraz turizma v Kamni
ku. Kjer velja slogan »Turizem 
je le peščica ljudi, ki se trudi
jo in trudijo, pa nič ne nare
dijo« in »dobrodoš l i povsod 
drugod, le pri nas ne, saj se 
itak nič ne dogaja, zakaj le bi 
hoteli k nam...«. Dokler bo ta
ka miselnost celotnega prebi
valstva obč ine Kamnik, v ka
teri ni ne hotela ne kmečke
ga turizma, o turizmu ni po
trebno izgubljati besed. Tur i 
zem je delo »na dolgi rok«. 

N a l e tošn jem dopustu se 
dobro ozrite okrog sebe, in se 
zamislite, kako je v Kamniku. 
Z ljudmi in okolico. 

BOJANA K L E M E N C 
P. S: Upam, da so bili osta

li dnevi na stojnici pestrejši. 

Poznate Kamnik? 
Na sejmu Alpe-Adria-Turizem smo povprašali nekaj mimoidočih, 

če poznajo naše mesto, kakšna se jim zdi turistična ponudba Kam
nika in okolice, o izgledu stojnice... Da le ni vse tako »črno in hudo« 
so me prepričali sogovorniki, ki so se ustavili pri kamniški stojnici. 

Metka Krivec, Logatec: Všeč mi je ponud
ba na stojnici ter zunanja podoba, izžareva 
prisrčnost in domačnost. Kamnika osebno ne 
poznam se bom pa z družino slej ko prej od
pravila na kakšen izlet v vaše mesto in oko
lico. Na stojnici sem prosila tudi za načrt oko
lice. Upala sem, da bodo predstavljene poti in 
programi v zbirnem katalogu, vidim pa, da so 
o tem pripravljeni le posamezni listi. 

Vesna Ožura, Ljubljana: Na sejem sem pri
šla iz radovednosti, predvsem me zanima
jo kolesa in kolesarske poti. V Kamniku sem 
si ogledala stari del mesta, na Šutno sem šla 
enkrat po nakupih, drugače v Kamnik ne ho
dim. Zdi se mi podoben drugim mestom, le 
da ima zelo lepo okolico, več ne bi vedela 
povedati. Stojnica se mi zdi prijetna na po
gled, mogoče bi sama še kaj dodala, npr. več 
zloženk na mizi. Na stojnici nisem opazila 
zloženke oz. programa o kolesarskih poteh, 
kar bi zagotovo pritegnilo. 

Ivanka Grandovec, Ljubljana: Kamnik zelo dobro poznam saj sem 
leta 1948 obiskovala šolo v Mekinjah. V tem času se je veliko spre
menilo, predvsem na bolje. Se vedno zelo rada zahajam v vaše mesto, 
pred I remi tedni sem bila nazadnje in kmalu se bom ponovno ogla
sila. Stojnica se mi zdi v redu, morala bi biti le bolj »živa«. 

Zakonca Klemenčič, Ljubljana: V Kamniku sva že bila, čeprav v 
zadnjih letih ne, vendar načrtujeva, da bova ob lepem vremenu 
kmalu obiskala romarsko pot in cerkev sv. Primoža. Všeč so na
ma vaše razglednice, planšarja, tudi stojnico bi pohvalila. Z mo
žem sva upokojenca in se veliko potepava naokrog. 

Franci Bric, Ljubljana: V svoji mladosti sem živel v Kamniku, 
na Grabnu, dokler se s starši nismo preselili v Ljubljano. Še ved
no se rad vračam v mesto, na obisk k prijateljem. Stojnica in pro
gram sta mi všeč, rad delam tudi sam reklamo za Kamnik in va
bim prijatelje, da si ga ogledajo. 

Veronika Pogačar, Radomlje: Kamnik je ču
dovito mesto, imam ga zelo rada in se veli
kokrat zglasim pri vas, vendar je na žalost 
zelo mrtvo, spalno mesto. Tudi sin. ki živi 
v Kamniku, mi večkrat to reče. Zakaj je ta
ko, ne vem. Mogoče nepravi ljudje na nepra
vem mestu. Močno upam, da se bo Kamnik 
kmalu zbudil in v vsem svojem sijaju oživel, 
saj si to zasluži. 

BOJANA K L E M E N C 

Vprašanje Občinski upravi 
in Območni obrtni zbornici Kamnik 

Turistični prevozni sredstvi prihodnosti bosta brez dvoma kolo in na 
krajše razdalje (50 km) tudi rolerji. Prepričan sem, da je infrastruktura 
tista, ki bi v Kamnik pripeljala turiste brez vsakega besedičenja. Kam
nik po svoji legi. naravnih in kulturnih danostih kar vabi, zaledje pa je 
kol naročeno, tako iz ljubljanske kot iz gorenjske smeri. 

Zanima me. kaj planira občina v tem pogledu? Ali je predviden (re
zerviran) prostor za medkrajevno povezovalno slezo ob Kamniški Bi
strici? Novi avlosalon na Perovem ob obvoznici se je pojavil sumljivo 
blizu struge reke, kjer naj bi po moji presoji potekala najprimernejša 
povezava z Volčjim Potokom (Arboretum) in Domžalami, seveda v ze
lenem in nepozidanem okolju. 

V Kamniku pa je nerazumljiva pasivnost gostincev in drugih, ki naj 

Iskanje Prešernove podobe 

Ob razstavi Prešeren in Maleš -
poet in slikar v Maleševi galeriji 

Slovenci vsake toliko časa že kar bolestno iščemo avtentič
no podobo našega velikega jK'snika. Žal se od na novo »od 
kritih* portretov Prešerna noben ni potrdil kot avtentičen, 
z gotovostjo datiran v času pesnikovega življenja, 'tako je 
verjetno vsako iskanje »prave* Prešernove vizualne podobe 
zaman, ker se poet verjetno nikoli ni dal f>ortretirati Pran 
cela Prešerna, njegovega življenja in ilustracij njegovih pes
mi so se lotevali skoraj vsi vidnejši slovenski likovni umetni
ki, od Goldensleina preko Vesnanov in ekspresionistov, pa 
vse v današnji čas. Med slovenskimi likovnimi umetniki so 
Prešerna, njegovo življenje in delo največkrat upodabljali 
odlični satirični risar Hinko Smrekar, nekoliko naivno ro
mantični Maksim Gasjiari ter včasih malce j>reveč sladkob
no virtuozni Božidar Jakac. Omenimo vsaj še odličnega ri 
sarja Prana Tratnika, virluoznegagrafika lilka Justina ter 
salonsko vzvišenega in tu in tam že rahlo kičastega Ivana 
Vavpotiča. Vsi so upodabljali to tematiko v bolj ali manj ne-

jmMemaličnem, ker gre za pesnika, recimo, poetičnem re
alizmu. Eden redkih, kije v svojem kar zajetnem /prešernov 
skem« opusu presegel akademski realizem, še posebno v ilus
tracijah k Prešernovim pesmim, je bil slikar in grafik Miha 
Maleš. Morda je najbolj sugestiven Malešev portret Prešerna 
- risba iz leta 1948, ki naj bi predstavljal 27-letnega poeta kot 
elegantnega, apoloničnega in melanholičnega mladeniča, 
pravo utelešenje romantičnega umetnika. 

Verjetno je najstarejša Maleševu Upodobitev Prešerna bar 
vni lesorez iz leta 1922, ki kaže pesnika v popolnem profi 
lu. Zaradi očitne podobnosti mu jeza predlogo verjetno slu 
žila skica s svinčnikom Matevža Langusa iz leta okoli 1820, 
kije bila leta 1900'pomotoma razglašena za Prešernov por 
Iret. Maleš je pritožil isti lesorez, tokrat v črno-beli izvedbi h d 
signirani ročni odtis svoji knjižici • bibliofilski izdaji »Slav 
ni Slovenci 1754-1HOH*. v kateri je zbral 16 lesorezov slav
nih slovenskih mož. V knjižici je še ena lesorezna podoba 
pesnika, kije tokrat upodobljen frontalno Zelo podoben, 
skoraj identičen, vendar nekoliko večji je lesorez pesnikove 
podobe v Maleševi bibliofilski izdaji Slavni Stovem t. ki jc iz 
šla leta 1938 v 195 numeriranih izvodih in vsebuje 87 izvir
nih lesorezov. V tej upodobitvi se je slikar očitno zgledoval 
pri znamenitem (,'oldensteinovem Oljnemportretu I Prešer 
na iz leta 1850. Miha Maleš je v črno-beli grafiki, verjetno 
gre za linorez (gravura v visokem tisku), upodobil poeta še 
leta 1939 in 1940. V prvem primeru gre za portret »en late«, 
v drugem pa za polprofil. Obakrat je pesnikov obraz podan 
z odločnimi, že kar virluoznimi risarskimi potezami in ga 
predstavlja dokaj »realistično* kol lepega, markanlnega mo
ža - idealnega poeta. Poznana mije še Maleševu oljna po-
doba »Pesnik« iz leta 1940, ki naj bi v povsem rteproblema 
tičnem realizmu predstavljala Prešerna z listom j>af>irja 
pred seboj in peresom v roki. 

Miha Maleš je nekajkrat ilustriral Prešernove pesnitve, ki 
jih je navadno objavil v svojih bibliofilskih knjižnih izdajah 
To so lirske, poetske in simbolistične risbe ali grafiki-; ki po 
kvaliteti daleč presegajo sočasne ilustracije k Prešernovim 
pesmim, dela drugih slovenskih likovnih umetnikov. Tako je 
grafik leta 1937 v tehniki linoreza ilustriral Prešernov So
netni venec, leta 1940j>a pesem Dekletom ni pesnitev Siru 
nam. Leta 1941 je izšla v Maleševi Bibliofilski založbi knji
žicu »France Prešeren - Pod oknom*, ki vsebuje poleg drugih 
likovnih avtorjev tudi dva Maleševa linoreza in njegovo ris 
bo na naslovnici. 

Med ujx>dobitvami iz pesnikovega življenja omenimo i -saj 
risbo PrimičeveJulije v šestnajstem letu izleta 1918, ki nam 
kaže Prešernovo muzo v vsej maleševski virtuoznosti v upo
dabljanju krhke lepote mladih deklet. Juliju je upodobil slikar 
tudi leta 1937 in ta slika je izšla kot barvna priloga k biblio
filski izdaji Sonetni venec z izvirnimi linorezi. Poznana je tu
di Maleševa oljna slika Julije izleta 1940. Omeniti velja vsaj 
še oljno sliko iz leta 1948 z naslovom Slavistka v Vrbi, ki za
ključuje kot reprodukcija Kidričev »Prešernov album« izdan 
leta 1949. Slika je bila naslikana pO vsej verjetnosti kol naro
čilo uli vsajj)o okusu takratnih oblasti v takratnem te Strogo 
zapovedanem socialističnem realizmu. V ozadju slike je vid 
na Prešernova rojstna hiša, ki jo je Maleš upodobil tudi kot 
samostojno oljno podobo. 

Posebna kurioziteta je Malešev osnutek ali predloga za ba
novinskikolek. Dravske banovine iz leta 1939, na katerem je 
lesorezna podoba F. Prešerna iz njegove knjige lesorezov 
Slavni Slovenci. 

Zapis naj bo izziv za nadaljnja raziskovanja, lako za 
umetnostne zgodovinarje kol za preŠernoslotK e 

DUŠAN LIPOVEC 

bi od turistov imeli koristi. So tudi pripravljeni kaj prispevati v ta na
men? Vprašanje namenjam Območni obrtni zbornici Kamnik. 

Predlog 
S-Publicusu, katerega delavci sicer zelo zgledno opravljajo svoje de

lo v Prekladalno sortirnem centru in odlagališču inertnih odpadkov v 
t. i. Suhadolski jami, predlagam, da pred vhodna vrata postavi kontej
ner ali dva (za sortiranje) za ne dovolj osveščene občane, ki najbrž iz
ven obratovalnega časa centra odlagajo smeti kar ob cesti v bližnjem 
gozdičku. Vsaj poizkusiti velja, seveda s primernim opozorilnim napi
som, da to ni mesto za redno odlaganje. 

Vsem tistim zamudnikom, ki to počnejo, pa naj iz Občana ponovim 
obratovalni čas centra, ki naj si ga evidentirajo na prvi strani svojega 
telefonskega imenika: 

oklober-april: delavnik od 6. do 16. ure, sobota (le gospodinjstva) 
od 8. do 13. ure, 

m a j-september: od 6. do 18. ure, sobota (le gospodinjstva) 
od 8. do 13. ure. 

IVO GA&PERll 
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Odslej turiste in obiskovalce od vsepovsod vabi v na
ročje kamniških planin tudi nova turistična karta, ki jo 

je v mesecu marcu izdala Občina Kamnik v sodelova
nju z Geodetskim zavodom Slovenije inje prva tovrst
na karta naše občine. V njej je predstavljena turistična 
ponudba Kamnika in okolice, zato je dobrodošel vod
nik vsem, ki pridejo v Kamnik, pa ne vedo kam in vsem 
tistim, ki bi radi spoznali kamniške bisere. 

V turistični karti občine Kamnik so sfotografijami in 
besedilom v slovenskem, angleškem in nemškem jeziku 
predstavljene znamenitosti različnih krajev naše obči
ne in najpomembnejše informacije, ki so potrebne obis
kovalcu. Tako najdemo fotografije in opis mekinjskega 
samostana, gradu Zaprice, romanske cerkve Sv. Ane v 
Tunjicah, Tuhinjske doline, spomenikov kulturne in 
naravne dediščine v mestu, Volčjega Potoka, Velike pla
nine, Menineplanine, alpskega sveta in doline Kamniš
ke Bistrice, vintgarja Veliki in Mali Predaselj, skozi ka

terega teče Kamniška Bistrica in informacije o športnih 
aktivnostih. Na zemljevidu občine so označene kultur
ne, naravne in druge znamenitosti, spomeniki, cerkve, 
planinske koče, razgledne točke, arheološka najdišča, 
smučišča, kopališče, šotorišče, golf igrišče in bencinski 
servisi. Na posebni karti mestnega jedra Kamnika SO 
nazorno označeni pomembnejši objekti, vredni pozor
nosti obiskovalcev in ustanove, ki nudijo informacije 
ter najpomembnejše storitve, kot so železniška in avto
busna postaja, banke, pošta, zdravstveni dom, Turistič
no informacijski center in podobno. 

Nova turistična karta občine Kamnik ponuja prilož
nost več, da bodo kamniški biseri, ki z ožjo in širšo oko
lico sestavljajo niz naravnih in kulturnozgodovinskih 
zakladov, odkrili. 

Za pokušino pa objavljamo del turistične karte. 

SAŠA MEJAČ 
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Letošnjega spominskega pohoda marsikateri od udeležencev Se 

dolgo ne bo pozabil. Iz Kamnika proti Sviščakom na višini 1242 m 
srno te odpeljali v soboto, 11. marca. Poln avtobus nas je bilo 
dobro razpoloženih planincev. Že ob začetku pohoda nas je sprejel 
veter, nekoliko višje pa le tudi megla. Kljub ne preveč obetavne
mu vremenu je prišlo na pohod kar nekaj tisoč najbolj vztrajnih 
pohodnikov. 

Naš cilj je bil vrh Snežnika (1796 m). Po dobri uri hoje seje 
veter okrepil, megla je bila vse gostejša. Na sedlu pred zadnjim 
vzponom je veter že naravnost bril. Kolikor bolj smo se bližali pla
ninskemu domu, močnejši veter je bil. Na zadnjem vzponu so or
ganizatorji napeljali vrvi, da bi z njimi zavarovali vsak korak Sun
ki vetra so bili tako močni, da je marsikoga celo vrglo po tleh. Ve

ter ni ponehal vse do planinskega doma, kije postavljen nekaj me
trov pod samim vrhom. Vsi smo želeli čim prej v njegovo zavetje. 
Nekoliko smo se ogreli, popili topel čaj in se kmalu odpravili na
zaj proti Sviščakom. Mnogi od udeležencev so prvič doživeti tak 
krst v vetru, snegu in megli. Snega je bito na vrhu več kot meter. 
Snežnik je tokrat zopet pokazal svojo moč. Med nami je bilo več 
pohodnikov, ki so v zimskih razmerah obiskali Snežnik že več kot 
desetkrat, bili so taki, ki so ga obiskali že več kot dvajsetkrat, pa 
so se v takšnih »nemogočih« vremenskih razmerah res redko od 
pravili na vrh. 

V Ilirski Bistrici smo imeli krajši postanek za okrepčilo, pri Kne-
žaku pa smo se ustavili le za slikanje, ker lega na Snežniku ni bi
lo mogoče. STANE SIMŠIČ 

Udeleženci 
pohoda na H H 

Snežnik 

Pekač Non Stick 
Tescoma, 23 x 34 c m 

Kovinski 
testomat 
Mercato 

Kovinski 
rezalni stroj 
SIEMENS 
MS 75000 

• • • • • • • • • • • • • • • • 
nemogoče je mogoče 
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S Kartico ^sSSS^tttk I / A W I M / * V T C I J S J A Kovinotehna flgPg^ sWVlWy/TfcHWA 
za gotovino 

Vabi vas vrtni center Grunt 
na Fužinah 9 v Kamniku, 

(tel. 83 91 017, int. 340). 

V Gruntu cenimo zvestobo, zato 
smo se odločili, dajo nagradimo. 
Vsem, ki lx>ste pri nas kupili 
izdelke iz kateregakoli izmed naših 
prodajnih programov v vrednosti nad 
3000 SIT, homo nakup zabeležili na 

» G r u n t o v i k a r t i c i z v e s t o b e « . 

Po petem takem nakupu si boste lahko izbrali praktično darilo 
iz naše darilne police. 

Dobrodošli v naši trgovini vsak dan od 8. do 19. ure, ob sobotah od H. do 18. ure. 

do 5 % popusta! 
m Prodajalna OPREMA Mengeš 

in prodajni center v BTC Ljubljana g r u h t O 
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' (A. Gradnik) 
/. Gradnikovimi verzi so na OŠ 27. julij povabili starše, bivše so-

delavi c. dane sveta, ravna h j jc šol in drugih ustanov na prireditev 
ob materinskem dnevu. 

Učenci in učitelji so vsakega obiskovalca pozdravili z unikatno rff-
žico, ki nikoli ne ovene, in nas povabili v pomladno okrašen večna-

^^ -A ^ l r / r ^ Hlevski prostor. 
\ ^ i \ | ^ z / Odkar imajo na šoli svoje ozvočenje, se kljub pretežno ženskemu 

_ J * a ^ — kolektivu lotevajo tudi izzivov z uporabo svetlobnih in zvočnih efek 
lov. Prav zato so njihoveprireditve daleč od klasičnih proslav. V pot 

temi, ob nežni zvočni kulisi, ima jmvedana misel, j>esem še večji učinek. Tudi pri izboru pesmi se 
zelo potrudijo. 

Tokrat je bilo potiedanih veliko lepih misli, želja, zahval - ne le mami, amjiak obema staršema, 
ki spremljata otroke na poti življenja. Besede so iz otroških ust zvenele prisrčno in iskreno. Med 
pesmi SO vtkali vesele, nagajive iti razigrane točke plesa in glasbe. 

Po prireditvi so starši ob pecivu, ki so ga pripravili učenci, in ob zvokih harmonike poklepetali, 
njihovi otroci pa so jih obdarili. 

Ko sem odhajala v topel pomladni dan, mi jer ušesih še dolgo odzvanjala Domidjeva: Vem, da 
danes bo srečen dan ki jo je tako imenitno zapel šolski zborček. 

HELENA 
v — * 

VRTNICA BREZ TRNJA JE ZATE, MAMA 

Mamica, ti si moj sonček! t 
Taksen je bil naslov priredit

ve, ki so jo pripravili učenci tu-
njiske sole skupaj z rdečim kri
žem za svoje mamice, babice, 
tete. Zaigrali so igrico Snegulj-
čica, zapeli in zaplesali. Zapel pa 
je tudi Tunjiški oktet. Otroci so» 
se potrudili in mamice razvese
lili z vezenimi prtički. Za veze
nje so potrebovali kar nekaj ur. 
Obrazi mamic so ob prisrčnem 
nastopu otrok sijali kot topli 
sončni žarki. 

Učenci in učiteljici pa se naj
lepše zahvaljujemo se Krajevni 
skupnosti Tunjicc za prečudo
vito darilo - računalnik. 

M E T K A MESTEK 
Miha Brodar in Gašper Černevšek sla se pomenkovala o tem, ali bi odšla 
na južni tečaj ali pa ostala doma, kjer so dišale palačinke. 

Nepozaben četrtek je dan, ki mi 
PO usta/ v srcu skupaj z drugimi 
materami, starši in gosti, saj so 
nam otroci Osnovne šole 27. juliju 
podarili nekaj, ob čemer onemiš in 
se V tem vrvežu moraš ustavili. Če
prav sem Cankarjevo Skodelico 
kave slišala že neštetokrat, pa me 
jc glas, kije v prelepem prepleta 
nju zvokov in 
utrinkov, pre
makni/ v prvi 
tor, kjer sem 
kot otrok s 
svojimi otroki 
Kluba za • 
drobno po
zornost in pri
zadevanja, 
predvsem mo
jih ožjih, ki 
mojo celo
dnevno odsot
nost spreje
majo z razu
mevanjem in 
dobro voljo. 
Solza, ki steče 
P" licih, ne 
more spremeniti ničesar. Leto za 
letom se izteka, trdno odločenost, 
daje treba prisluhniti srcu. pa pre
maga nič koliko pomembnejših 
problemov. Srečna sem, da sem bi
la ta dan namesto na seminarju z 
vami, dragi ni mri in učitelji, ki si 
prizadevate, da bi svet. kije nera
zumevajoč za malo drugačne otro 
ke, ur bil preveč krut. Ampak Otro
ci, ravno vi sle se verjetno morali 
najbolj berili in prepričana sem, 
da boste tudi po zaslugi vaših skrb 

nih učiteljev znali ceniti tisto, kar 
mnogi ne znajo, a pomeni največ -
življenje. V ušesih mi odmevajo 
zvoki kitare in nežni otroški glaso
vi: Ala, mama, hvala, da sta mi da
la življenje, hvala, da sem se rodil, 
na svetu niste več sami... Za trenu
tek se počutim najbogatejšo na 
svetu, res, prav nič ne more nado

mestiti ljubezni do svojega otroka. 
Otroške oči žarijo, čutijo, da so za 
svoje prizadevanje nagrajeni že od 
samega začetka. Za trenutek se za
vedam, kako lepa je. da ti otrok re
če: »Potrebujem le!« Nemočni V 
valovih življenja smo prevečkrat 
tudi starši in varen pristan je lah
ko le, če v njem vsi pristanemo. 
Premišljujem o tem, kolikokrat 
boste še vrženi v globoke in nemir
ne valove. Upam samo, da bo pri
stan vedno varen, pa čeprav ne sa

mo moj... Želim in upam, da krivde 
in napake, ki jih delamo, ne bodo 
premagala čista srca, da jim ne bi 
znali prisluhniti. Tih šepet na ulio 
»Mami, kako si lepa, tako rad te 
imam« je laka iskren, kot je lahko 
le otrok s čistim srcem. Ko sem se 
zj'itraj odpravljala v službo, sem si 
prepevala pesem »Vem, da danes 
____________ bo srečen dan...« 

in tudi otroci so 
jo mogočno zape
li in nas prepriča
li, da je bil da
našnji dan srečen 
dan. Ob večeru 
današnjega dne 
vem, da nocoj ne 
bom razpeta med 
problemi, ki 
sploh niso prob
lemi, ampak m" 
bodo odmevali 
prijetni otroški 
zvoki: Oh, za dež
jem spet posije 
sonce z jasnega 
neha in srečni bo
mo le, če zmaga 

moč ljubezni. Naj jo prav nič na 
svetu ne premaga. 

Vam, spoštovani učitelji in vzgo
jitelji, ki ste za naše otroke ne sa
mo učitelji, ampak imate tudi vlo
go staršev, pa želim, da bi še na
prej znali prisluhniti otrokom pred
vsem s srcem, saj je najtežja šola 
prav šola življenja. Hvala vam za 
skrbno in s srcem izbran program, 
za malenkosti, ki jih tako potrebu
jemo. Hvala za srečen dan. 

CILKA PLEVEL 

Dobrodelna organizacija - KAKITAS KAMNIK je 26. marca v Galeriji Veronika pripravila prireditev ob ma
terinskem dnevu. V programu, ki sta ga povezovala Sara Ijužovec in Črt Jamšek, so nastopili otroci pod vod
stvom prof. Ane Štele, prof. Darinke Skalar in prof. Martine Golob Bohte: Blaž in Martin - citre, Anja in Grega 
- klavir, Petja in Barbara -flavta, Primož in Matic - kitara in klavir, Katja - klavir, Petra - violončelo. V pri
jeten večerje množico zbranih z uvodno točko na klavirju popeljal Tonko. Zakonca Grebene (na sliki spredaj 
v sredini) sta pripovedovala o sprejemanju otrok v družini, o materinstvu in njunih življenjskih izkušnjah. 

VPKA MKJAČ 

B u d e r u s 
O G R E V A L N A T E H N I K A 

- plinske in oljne peči 
BUDERUS, VIESSMAN, JUNKERS, 
VAILANT, HYDROTERM 

- sončni kolektorji, toplotne črpalke 
- sončne celice za pridobivanje 

elektrike 

KONTIKI Š O L A R , d o c . 
L j u b l j a n s k a 2 1 / K 
(TP c e n t e r D u p l i c a ) 
t e l . : 8 1 0 - 3 8 0 

Prireditev ob začetku pomladi 
Z besedami »Beseda je več kot 

beseda, kadar je prava« in »V sr
cu, če je ta pravo, je zmeraj pros
tora za mnogo lepih stvari«, smo v 
začetku marca med nas povabili 
starše. 

lian se je te nagibal k večeru, ko 
smo se zbrali v naši učilnici. Učen
ci so mirno sedeli in z razprtimi oč
mi pričakovali, kdaj bo prišel kdo 
od tistih, ki ga imajo radi. Nekaj 
učencev je razočaranih obsedelo 
na svojem mestu. V naš program 
smo vključili pesmi in igrice, ki so 
pripovedovale o prijateljstvu, lju
bezni in pomoči, ki jo lahko ljudje 

Sv.«-' 
KER JE VARNOST NA PRVEM MESTU 

PNEUMATIC CENTER 
Perovo 27. Kamnik, trgovine 061 812 878 

www.sitar-pneuniat ic.sl 

OUNLOP SP SPOBT 2000 MFS 
215M0R16 ZR 

RIAL RS S - 7.5x16 4/100 
(Opel, Golt III,...) 

4 x pnevmatike • 4 x AL U platišča 
Cena z DOV 179 052 SIT 

-steijsid popust 
za gotovino samo 143.242 SIT 

UGODNI GOTOVINSKI POPUSTI 

...zvoki harmonike (in tudi drugih 
instrumentov) pa med zasanjane 
melodije. 

Lutke so nas ponesle med pravljice... 
damo drug drugemu. Kar nismo 
našli v resničnem svetu, smo pois
kali v pravljici. Z lutkami so učen
ci zaigrali igrice o miški in pete-
linčku, domišljavi kravici in lisički, 
kije kljub zvitosti spoznala, da la
gati pa le ni prav. Nekaj učencev 
nam je program popestrilo z igra
njem na inštrumente. Ko so se 
oglasili ubrani zvoki kitare, har
monike, citer in klarineta, so naše 
misli ponesli drugam. Da vse lepe
ga ne bi bilo prehitro konec, srno 
naše druženje zaključili s sokom in 
še malo poklepetali. 

Ves trud in priprave na takšno 
prireditev so poplačani, ko vidimo 
učence, kako se potrudijo in po 
nosne poglede njihovih staršev. 

TATJANA PIBEKNIK 
OŠ Toma Brejca 

KmimimBIk 

VINARSTVO GAŠHERLIN 
Vrtnarska vzgoja in trgovina 
Most« 99 pri Komendi, tel: 641-471 

Bodoči stanovalci 
boste lahko vplivali 

na končni videz 
notranjosti stanovanj! 

Sprojemamo rezervacije za apartmaie 
v Blo|5korn Vintgnrjii 

Če želite prav vašo velikost stanovanja, bo treba pohiteti! 

S P O M L A D A N S K A P O N U D B A : 

»BALKONSKO CVETJE: brštjanke, pelargonije, 
surfmije, /uksije in ra?ne strukturne rastline 

• SADIKE ZELENJAVE m fl$ 
SEMENA V VREČKAH ZA

 v r _ ^ ^ ^ L m B _ 
BI0GRENA IN MINERALNA ^ 
GNOJILA ZA VRT 
SUBSTRATI ZA ROŽE 

IN R0D0DENDR0NE ~ \ j t . 
SOBNE ROŽE 

l i n e 

O d p r l o od X. do lv. t B B H f f l 

http://www.sitar-pneuniatic.sl


Z A K U L T U R O J E Z I K A 

O reklamnih geslih (7) 
Reklamna gesla si mora naslovnik zapomniti. Zato so se v 

tej zvrsti besedil razvili značilni skladenjski tipi. Ustvarjalci 
sporoči l pritegujejo pozornost zlasti s kratkimi povedmi, z iz
pusti dela povedi, z razstavitvijo na več povedi, z osamosvo
jitvijo odvisnikov ipd. Posebej pomemben in poudarjen je 
osebek: - Hiotin za zdrave in lepe nohte. - Nova Margaret As-
tor od sedaj tudi na vseh /)rodajnih mestih. 

Vrste povedi: 
- kratke enostavčne povedi, najpogosteje z osebkom, poved-

kotn in predmetom, tudi s prilastkom: - Nemogoče je mogoče! 
- Izvirne ideje poganjajo svet Vsi so odlični! - Zaupanje za
rezuje Kdo je pripravljen na svojo prihodnost? - Lepot je v 
njej. - Ena sama je/.../. 

- kratke enos tavčne povedi z osebkom, vi, tj kupci, pot roš
niki, izraženim s povedkom: - Imejte svoj Stil! - Bodite lepi! -
rastanite holj vitki, lepši, zdravi/.../- Začnite takoj! - Ne ho
dite tarča posmeha! 

kratke nes tavčne povedi: - Vsako jutro. Že trideset let. Na 
istem mestu. Oh isti kavici. /.../Za lepši dan; - Ogledalo sloven
ske uspešnosti - Črna. Široka. Močna. /.../-/.../ za pod jelko. -
Pol zdaj - pol pa pol' - Skrivnost vedno lepe kože; 

- kratke pod red no zložene povedi: -Slogana ni, ker cena go
vori!- Dober gospodar ve, kje je njegov denar. 

- nes tavčne povedi, ki jih sestavlja: 
,1) osebek, pogosto kot nagovor, ime izdelka: Šolarji!- Ma

gična elektro sesalna metla; 
b) predmet ob izpuščenem povedku nudimo vam, na voljo 

so vam/ vam je: - Ugodni jesenski popusti! - Vse za kmetijstvo, 
vrtičkarstvo in gradbeni material. - Poletni promocijski popust! 
- Varčevanje za noro tisi •< let je. - kakovost po posebno ugodnih 
cenah. Sova zasnova računalnika za novo tisočletje. 

c) predmet ob izpuščenem osebku in povedkovi vezi to je: 
- Najlepša jesen tega tisočletja! - Najboljši par čevljev. - Vaša ve
leblagovnica ženske, moške in otroške konfekcije; 

d) povedno ali prislovno določilo. - Prejjroslo, hitro in varč
no. -Noro, Novo nestavčne povedi z več stavčnimi členi in iz-
jmščenim: 

a) povedkom: - Nov Peugeot pol leta brazfdačno. - Kredit 
brez jx)loga - Varno v novo tisočletje. - Zaščita pred virusom po-
zabe; 

b) povedkovo vezjo: Sladkosned moj sladoled! - Moje sa
nje novo stanovanje. -/.../ svoboden kot ptica; - Sodobna va-
rikina nežna do tkanin, nežna do barv; 

- pogoste so povedi z izpostavljenim osebkom, pojasnjenim 
S prilastkovim, primerjalnim odvisnikom: - Okna, ki jim lahko 
zaupate. - Časopis, kot ga še ni bilo. - Zvok in slika, kot se sika 

- zaradi jjoudarjanja osebka, kije lahko ime podjetja ali iz
delka, oziroma njegove večje opaznosti je nastala neslavčna 
poved z izpostavljenim osebkom in pristavkom: - Večer, časnik 
s tezi >.' ()sebek je lahko tudi zapostavljen: - Hrustljavo, sveže, 
zapeljivo, Bahlsen. 

Razstavljene povedi 
1. Enostavčne: * 
a) z izpostavljenim osebkom 
Zgoraj navedeni lip pogosto pride v medpovedno zvezo, tj. 

v razstavljeno poved, pri kateri je osebek samostojna poved 
(z vmesno piko ali brez nje). Ker je osebek ime, je v drugi po
vedi natančneje pojasnjen. Najpogostejši tipi so: 

- dve nestavčni povedi (z vmesno piko ali brez nje): oseb-
kova in pris tavčna ali povednodo loč i l na z i zpuščeno vezjo: 
- Gorenjka Harmonija okusa. - Delo. Prva in zadnja beseda. -
fana Prva slovenska ženska in družinska revija; - Marketing 
magazin Časopis za tržno uspešnost; - Hyla. Svež veter v va
šem domu. 

- stavčna osebkova poved in nestavčna pristavčna: - Ena sa
ma je Nama. Prva slovenska veleblagovnica. 

- osebek je samostojna neslavčna poved, ostali stavčni čle
ni tvorijo svojo stavčno poved: - / . . / Varuje in neguje vašo ko
žo. /.../Modni dodatki imajo ime. -/.../ Izvirne ideje jjoganja-
jo svet. 

-dve nestavčni povedi: osebkova in pr is lovnodoloči lna: - / 
.../ Za lepši dan. - Nedelo Vsako nedeljo pri najbližjem [poda
jalcu. 

-osebkova nestavčna poved in stavčna povedkova, ki se zač
ne z vezjo: - Sony Je popolnost. 

osebkova nestavčna poved in stavčna z zaimkom na za
četku, navezujocim se na osamosvojeni osebek, in s poved 
kom, ki o /nač i osebek prve povedi, pove, kje je ipd.: - Zala To 
je dobra voda;/../ To je dobra odločitev. 

- nestavčna < »sebkova poved in stavčna, v kateri je osebek iz
ražen s prvo osebo množ ine : - GOodyear Košarkarjem česti
tamo za zmago; 

- nestav čna i »sebkova poved, ki je osamosvojeno prislovno 
določilo, in stavčna poved s povedkom, osebkom in predme
tom: -Zanussi Prihodnost je našla svoj dom (v nereklamnem 
jeziku b i se n a m r e č reklo: Pri /.../ je našla svoj d o m prihod
nost); 

- nestavčna osebkova poved in stavčna poved, ki pove n o 
vo sporoč i lo . Logično zvezo med obema stavkoma mora 
vzpostaviti bralec sam iz svojega vodenja: 

-Jata Potrkajte na vrata Vašega trgovca. 
b) z izpostavljenim predmetom ipd.: 
- nestavčna pr is lovnodoloči lna poved in predmetna samo

stojna poved: - Nazaj k naravi! S tehniko prihodnosti. 
1. Dvo- ali večstavčne povedi: 
-podredne: - Varčevanje za novo tisočletje Modro varčeva

nje Ker bo jutri nov dan. • 48% lepša koža. Lahko je še lepša. 
Ker boste prisluhnili njej. Spodbudili njene naravne sposob
nosti, da bo zaživela polnejše. - Ker ste lepe, bodite še lepše. Z 
novo kolekcijo vitaskin Biovital. Lefx>ta je v njej. • Lepa je. Ker 
govori o vas. In izžareva zadovoljstvo same s seboj. 

- pri redne: - Resnica ni sama. Vse so v Delu. - Svetni eden. 
Svetova sta dva. 

O d prirednih medpovednih razmerij je pogosto protivno. 
Večja učinkovitost se dosega s ponovitvijo ali variacijo oseb
ka. Navadno b i se reklo: Svet ni eden, ampak sta dva. 

2. Osamosvojeni odvisniki 
Posebnost reklamnega jezika so samostojni odvisniški stav

ki; - Ko se prepuščate svojim strastem in ko si izpolnjujete že
lje. - Da bo oprana tkanina kot nova. - Ker je varnost na pr
vem mestu. 

Še nekaj lastnosti reklam nam je ostalo. O teh pa drugič . 

MARJETA HUMAR 

Komedija gledališke skupine KD Tuhinj 

Našli so se... 
Kako lačni in žejni smo zabave 

in smeha, je na pustno soboto in 
nedeljo dokazala nabito polna 
dvorana Kulturnega doma na La-
zah, ko je gledališka skupina Kul-
thrnega društva Tuhinj uprizorila 
komedijo v treh dejanjih z naslo
vom Našli so se. 

Delo je vzeto iz kmečkega živ
ljenja, ki nam je še posebej blizu, 
dogaja se v začetku tega stoletja. 
Sinjiace Gorjanc (Matej Bajde) 
omeni očetu Primožu (Jernej Baj
de), da bi se rad poročil in pripe
ljal na Gorjančevino izvoljenko 
svojega srca, krčmarjevo hčer 

Gledališka skupina kulturnega društva Tuhinj nastopa s komedijo Našli so 
se tudi po drugih krajih občine. Mešetar IJpe (režiser Danilo Bajde, v sre
dini) je Gorjančevi hčeri ženil tudi v ŠmarcL (foto: Bojana Klemene) 

Matična knjižnica Kamnik 

Mame, takšne in drugačne (II.) 
Kot nadaljevanje razmisleka o teh plateh materinstva je težka in 

temna zgodba o materi iz drugega okolja, ki pa bi si lahko kljub 
vsemu delila izkušnje s kakšno slovensko materjo. Gre za nov ro
man Angelin pepel irskega avtorja, ki sicer živi v Ameriki, Franka 
McCourta, ki je postal pred kratkim v Ameriki prava uspešnica, k 
čemur je pripomogla tudi Oprah Winfrey, ki je to branje uvrstila 
v svoj knjižni klub. Po romanu snemajo tudi film. Angelin pepel 
je pravzaprav spominsko oživljanje otroštva Franka McCourta (Pre
šernova družba, 1998) v revnem irskem Limericku. Njegov oče je 
bil neodgovoren pijanec, ki je zapil tudi socialno podporo in zato 
so se vsak dan sproti tolkli s skrajnim pomanjkanjem in revščino, 
smrtjo in ponižanjem, kljub temu pa je mati ostala ponosna in je 
le naskrivaj, da je otroci ne bi videli, prosjačila hrano zanje in jim 
tudi sicer zmogla v njihova življenja vnesti upanje, ljubezen in dob
roto. Spomini bi lahko bili travmatični, pa niso - zato nas prese
neti humor, vztrajnost in celo to, da so mati in otroci v svoje rev
no prebivališče vodili še revnejše od sebe: zavržene starce, garjave 
pse, otroke brez staršev in j im ponudili hrano, pa čeprav je bil to 
le nesladkan čaj v marmeladnih kozarcih. Zanimiv je tudi odnos do 
oče t a Čeprav ni poskrbel za družino in zapil ves denar, se ga av
tor spominja po zgodbah, ki mu jih je pripovedoval in po redkih 
obdobjih treznosti, ko sta skupaj brala časopis in se pogovarjala. 
Roman je zanimiv le kot zgodba ali pa tudi kot odlična primerja
va z irskimi zgodovinsko-političnimi in drugimi značilnostmi ter slo
venskimi (prevlada tuje politične sile, vpliv cerkve na vsakdanje živ
ljenje, alkoholizem) in ne nazadnje kot razmislek o tem, kaj lahko 
naredi mati, da reši svoje otroke pred neodgovornim in pijanim oče
tom. Pa tudi to, da humor in človeška toplina premagata celo bed
ne življenjske okoliščine. 

Ostanimo še malo na Irskem in pri pijači, kaj pa drugega. Zelo 
priznani irski pisatelj Roddy Doyle je med drugim tudi avtor ro
mana Ženska, ki se je zaletela v vrata (Mladinska knjiga, 1998). Pr
voosebna pripoved 39-letne Paule O njenem otroštvu in o zako
nu z nasilnim možem, ki jo je pretepal, pa tudi izdatno popival, 
je tudi pripoved o skrivanju pred resnico. Na to nakazuje tudi 
naslov, ki je le izgovor za modrice, ki so seveda posledica mo
ževega pretepanja in ne ženine nerodnosti. Družina pač ni ved
no varno in toplo gnezdeče, pa čeprav bi si družba rada naslika
la takšno iluzijo in odrinila stran vse probleme z nasiljem, češ saj 
se ne da nič narediti. Prav zato je pretresljivo brati Paulino, na 
trenutke tudi veristično in grobo, zgodbo o tem, zakaj vztraja v 
zakonu s takšnim možem in s tem uničuje tudi svoje otroke. Za 
olajšanje - na koncu se Paula svojega moža tudi reši, čeprav o na
činu te rešitve ostajajo odprte moralne dileme. 

Nadaljevanje prihodnjič 
BREDA PODBREŽNIK VIIKMIR 

Gledališka skupina Šolskega centra Rudolfa Maistra Rudolfi je tu
di letos pripravila zanimivo gledališko predstavo. Gre za uprizoritev so
dobne drame Bejbe angleškega avtorja Berlina. Dejanje je postavlje
no v angleško beznico z imenom Singles bar, kjer se po naključju sre
ča šest mladih ljudi, od katerih je marsikdo prepričan, da domov ne bo 
odšel sam. Ne boste verjeli, Benny celo trdi, da pozna frazo, s katero 
lahko dobi vsako bejho. Pa mislite, da mu to uspe? Edini način, da to 
izveste, je, da si 
ogledate predstavo 
Bejbe. Premierna 
uprizoritev drame 
23. marca je doži
vela velik uspeh in 
če ste jo zamudili, 
imate ponovno pri
ložnost ogleda 
8. aprila ob 20. uri 
v avli šolskega cen
tra in nato še prvi 
teden po prvomaj
skih praznikih v 
Kulturnem domu Eranca Bernika v Domžalah. Prepričajte se, da nis
te eni tistih, ki v modernem svetu ne znajo povedati ničesar drugega kot 
nekaj izrabljenih fraz. 

(Tina Bajde). Oče poroki ne nas
protuje, toda problem predstav
ljata dve priletni hčeri, J era (Iva 
Bajde) in Neža (Erna Kodra), ki 
sta ostrega jezika in bi se s »ta 
mlado« gotovo ne ujeli. Nace se 
ne more poročiti, dokler ne gres
ta sestri od hiše. V tem sta si edi
na tako oče kot sin. Skupaj ugoto
vita, da bi morala najti ženina za 
Jero in gluho Nežo. Toda kdo bi 
ju le vzel, ko sta taki strašili, jezi
kavi, samosvoji? 

Rešitev se pokaže v obliki meše
tar ja Upeta (Danilo Bajde), ki po
zna pol sveta in mešetari z vsem 
mogočim. Kot nalašč ravno v tem 
času pride po med h Gorjancu, pa 
ga Nace in Primož kar takoj pro
sita za pomoč. Obljubita mu tudi 
visoko denarno nagrado, če mu 
uspe omožiti Jero in Nežo. Lipe jih 
ima za ušesi, naglas premišljuje, 
kje bi našel primerna ženina, v 
notranjosti pa se mu že vse smeje, 
kako bo na lahek način spet zaslu
žil! 

Kar hitro se poda na pot v hri
be, kjer na sosednjih kmetijah gos
podarita samska Gašper Spihač 
(Srečo Bajde) in Blaž Skobcev 
(Matevž Hribar), ki sta se misli na 
poroko že davno odrekla. Za kuho 
in gospodinjska opravila skrbita 
njuni gospodinji, pri Gašperju Re
za (Joži Remih) in pri Blažu Liza 
(Justa Šuštar). Ti dve pa nista od 
muh! Liza kadi kot Turek, Reza pa 
je tudi z vsemi žavbami namazana, 
tako da Blaž in Gašper ple.šeta, ka
kor onidve igrata! No in lepega 
dne se pri Gašperju in Blažu pri
kaže mešetar Lipe, kije celotno za
devo dobro premislil. Ve, da sta 
Blaž in Gašper trda in jima za dek
leta ni mar, toda s pretvezo, da bo 
oblast uvedla davek za vse neože
njene moške, ki bodo morali pla
čati za kanon, kar pa ne bo poce
ni, ju na zvit način prepriča, da bi 
bilo ceneje, če se oženita. Po pre
misleku Lipeta prosita za pomoč 
pri iskanju nevest, obljubita mu tu
di nagrado. Lipe »premišljuje«, 

kje bi se kaj našlo, ko se le »spom
ni« na prikupni, mladi in pridni 
Gorjančevi dekleti. Fanta prepri
ča, da bi bilo najbolje, da jima na
pišeta vroča ljubezenska pisma, ki 
bi še podkrepila njuno odločitev, 
za vse ostalo bo pa že on poskrbel. 

Rečeno, storjeno. Lipe uredi, da 
se vsi skupaj dobijo pri krčmarju 
(Janez Novak). Blaž in Gašper pri
deta prva; nerodna kot sta, ne ves
ta, kaj bi naročila, pa naročita ju
ho in kavo. Potem pridejo še Lipe 
in oče Gorjanc s hčerama Jero in 
Nežo. Ne da se povedati, kako ra
zočarana sta bila Blaž in Gašper, 
ki sta jih videla! Namesto dveh 
mladih nevest zagledata čudni po
javi, gluho Nežo, ki s svojimi gri-
masami spominja na spaka, pa nič 
kaj bolj »prikupna« Jera. Odloči
ta se, da poroke ne bo, da nista 
zadnja moška na svetu, da bi se 
morala poročiti s takima ženska
ma. Bosta pač plačevala za ka
non... Toda dekleti imata njuna 
ljubezenska pisma, dokaz njune 
ljubezni. Častnik (Janez Baloh), ki 
je v tem času v krčmi, pisma pre
bere in ugotovi, da morata Blaž in 
Gašper svoji obljubi držati, sicer 
bo hudo narobe... 

Tako so se našli. Vsi. Dekleta 
gresta od hiše in Nace se bo lahko 
oženil. Še oče Gorjanc bi si najra
je poiskal nevesto... , 

Komedijo je režirat Danilo Baj
de, kije odlično odigral vlogo me-
šetarja. Pohvaliti je treba pravza
prav vse, kajti vsak posameznik je 
prispeval k skupnemu uspehu. Za 
sceno in luč sta skrbela Janez 
Kodra in Srečo Kožlakar, delo še-
petalke sta opravili Marjeta, in 
Barbara Bajde. Dvorana je odme
vala od smeha in po licih so tekle 
solze. Pa ne od žalosti! Od veselja, 
da so še ljudje, ki zmorejo toliko 
volje in odrekanj, da pridno hodi
jo na vaje in že tradicionalno pri
pravijo za pusta odrsko delo, ki ga 
gledalci vsako leto znova komaj 
čakamo! 

M. MOŠN1K 

Sik 
TURISTIČNO-INFORMACIJSKI 

C E N T E R O B Č I N E K A M N I K 
GLAVNI TRG 23, KAMNIK 

T E L : 061/8391-470, FAKS: 061/818-119 
e-mail: infocenter.kamnik@siol.net; http://www.kamnik.si 

KOLEDAR PRIREDITEV 
ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ KAMNIK 
Japljeva 2, Kamnik, tel.: 817-556 
Sobota. 8. aprila, ob 20, uri 
Osnovna šola Šmartno v Tuhinju 
KonceRt ob 10-letnici delovanja Mešanega pevskega zbora Mavrica, Srednja 
vas. Umetniško vodstvo: Lojze Kolar. Vstopnina: 500 SIT. 
Sobota. 8. aprila, ob 20, uri 
Šolski center Rudolfa Maistra, Kamnik 
Sodobna drama: Bejbe, avtor: E. Berlin, režija prof. Marja Kodra, izvedba 
Gledališka skupina Rudolfi. 
Sreda. 12. aprila, ob 19. uri 
Galerija Veronika, Kamnik 
Odprtje razstave umetniške keramike in literarni večer Ifigenije Simonovič. 
Nedelja, 16, aprila, ob 19,30 
Salon na gradu Zaprice, Kamnik 
Koncert ob 250-letnici smrti Johanna Sebastiana Bacha 
Izvajalci: Vokalna skupina ECCE, Kamnik in instrumentalisti. Vstopnina. 700 SIT. 

so 
MATIČNA KNJIŽNICA KAMNIK 
ljubljanska 1, Kamnik, tel.: 812-597 
Pravljične ure v Matični knjižnici Kamnik 
Ponedeljek, 10. 4., ob 18. uri: NERODNA AVGUŠTINA 
Ponedeljek, 17.4., ob 18. uri: MAVRIČNA RIBICA 
Ponedeljek, 24. 4., ob 18. uri: ZALJUBLJENI ZVONČEK 
Igralne ure z BIBAMI za predšolske otroke od 3. leta dalie v Matični knjižni
ci Kamnik 
Vsako sredo od 10. do 11. ure v dvorani knjižnice. Vodi Helena Sterie. 
Pravljične ure y Šmarci 
Vsak drugi četrtek ob 18. uri v kulturnem domu Smarca. 
Vodi Jana Dolenc 
Ustvarjalne delavnice za otroke - VILA ČIRA ČARA 
Vsako sredo od 17. do 19. ure, v dvorani knjižnice. 
Vodi Rosana KleiNdienst Premk. 
Potopisno predavanje 
V petek, 11. 4., ob 19. uri 
V Tibet nas bo s sliko in besedo popeljal Igor Drandič. 
Predstavitev kniige - Z ZAUPANJEM V NEZNANO 
V torek, 18. 4, ob 18. uri, v dvorani knjižnice. 
Avtorica Milka Petrovec Koprivica bo predstavila svoje delo in knjigo Z zaupanjem 
v Neznano: Iskala sem pogrešane - na poti slišala Vseveda. 

so 
KULTURNI CENTER KAMNIK 
Muzejska pot 3, Kamnik, tel.: 817-647, 817-662 
Galerija Miha MaleS 
Razstava Prešeren in Maleš - poet in slikar. 
Odprto: od torka do sobote od 9. do 12. in od 16. do 19. ure. 

BO 
BUDNARJEVA MUZEJSKA HIŠA 
Zg. Palovče 5, Kamnik, tel.:812-062, 041/545-580 
Odprto vsako soboto in nedeljo 
od 11. do 17. ure, ogled hiše s črno kuhinjo. 

v nedeljo. 9, aprila, od 14. ure 
Prikaz izdelovanja cvetnonedeljskih butaric 
Izdelovalci iz Palovč: Bernarda Kvas, Panika Sovinšek in 12-letni Matej 
Smešnjavec. 
V nedelio. 16. aprila, od 14. ure 
Prikaz izdelovanja pisanic 
Vstopnina 200 SIT. 

mailto:infocenter.kamnik@siol.net
http://www.kamnik.si
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S P O R N O V I C E 
Pasje vprege 

Buki se je poškodoval 
»Kar malce jezen sem sam nase, ker sem naredil tako šolsko napako,« je 

po 6. državnem prvenstvu vlečnih psov na Rogli dejal Edi Schumet. »Dan prej 
smo pri pripravi prizorišča svojega Bukija preveč prepustili prostemu te
ku in popokale so mu blazinice na nogah. Tako na tekmi pri teku navzdol v 
kategoriji skijiring ni tekel tako hitro, kot je sposoben in bila sva šele tret
ja. Zmagal je Frenk Kavka,« je pojasnil tekmovalni uspeh tretji z evropskega 
prvenstva v kategoriji pulka. Svoj renome je popravil v kategoriji dveh vleč
nih psov, kjer je bil drugi. Z aljaškimi huskyiji - načrtnimi križanci za tek
movanja - ga je premagal Primož Urank iz Ljubljane, sicer tudi prvak če-
tverovpreg. 

Uspeh kamniških šahistov 

Edi pripravlja sani za tekmo dvovpreg. 

Bronasta doba za konec 
»To je bila moja najboljša sezona doslej, s katero sem seveda zelo zadovolj

na. Posebno z rezultati na tekmah svetovnega pokala v decembru. Res sem ve
sela 15. mesta v Šappadi pod Karnijskimi Alpami, še bolj 7. mesta v Garmisch-
Partenkirchnu in 5. mesta v Kitzbiihlu, kjer mije šlo odlično. Žal sem po tej se
riji tekem še naprej neprekinjeno trenirala, morda celo malce preveč in pri-
Moje do padca forme ter preutrujenosti. Še naprej sem sicer osvajala točke za 
svetovni pokal od norveškega Trondheima, švicarskega Gomsa, švedskega 
Stockholma do finskega Lahtija, vendar se decembrska forma ni več ponovila, 
čeprav sem veliko več počivala. Trener reprezentance Jarmo Punkkinen seje 
vseskozi bal tega padca. Imela sem res veliko ur treninga, od poletja dalje brez 
premora in nekje se je to moralo poznati. Upam, da bo to tudi akumulacija za 
naslednjo sezono,« je v grobem povzela sezono Andreja Mali. Najboljša slo
venska smučarska tekačica na mednarodnih prizoriščih se je v končni razvrs
titvi svetovnega pokala s 127 točkami uvrstila na trideseto mesto. V posebni 
razvrstitvi šprintov za mali kristalni globus pa ji je pripadlo končno 12. mes
to. Na obeh je bila na vrhu Norvežanka Bente Martinsen pred Estonko Kristi
no Šmigun in Rusinjo Lariso Lazutino. »Ponovno sem si zagotovila rdečo sku
pino najboljših trideset v svetovnem pokalu, kar je bil eden od ciljev sezone. Že
lim še višje, predvsem med dobitnice točk. No, tudi letos nisem bila daleč od 
tega cilja. Kar nekajkrat sem pristala med 31. in 35. mestom. Cilj je seveda prva 
deseterica.« Poleg točk in naslova državne prvakinje v sprintu je za konec se
zone domov prinesla še dve bronasti kolajni. Ena od njiju bo zavzela pose
bej vidno mesto, saj jo je osvojila na vojaškem smučarskem svetovnem prven
stvu v avstrijskem Hochfilznu, ki se ga udeležuje kot uslužbenka slovenske voj
ske. Slovensko zastavo (tudi) njej v čast so dvignili na razglasitvi ženskih ekip, 
katere članici sta bili še biatlonki Andreja Grašič in Lucija Larisi. Slovenke 
so morale priznati premoč Nemk in Francozinj, po seštevku časov pa so bile 
hitrejše od Italijank s superšampionko Stefanio Belmondo, nepremagljivo med 
Posameznicami. Na 10 kilometrov dolgi progi je bila Andreja sedma, biatlonki 
Pa dvanajsta in štirinajsta. 

Bronasta doba pa seje nadaljevala 
na Rudnem polju na Pokljuki, na držav
nem prvenstvu v maratonu na 20 kilo
metrov. »Žal nisem imela prav nobenih 
podatkov o času mojih tekmic do dveh 
kilometrov pred ciljem. Potem sem 10 
sekund proti Nataši Lačen in Petri Maj-
dič še nadoknadila, za več pa je bila 
proga prekratka,« je pojasnila v cilju. 
Zmanjkalo ji je borih 14 sekund. 

In česa se bo v tej sezoni Andreja 
Mali najraje spominjala. »Nočne tek
me v Kitzbiihlu, tudi zaradi mojih navi
jačev, ki so me prišli spodbujat, potem 
Sappado, kjer sem tudi na daljših tekih 
dokazala, da lahko tečem hitro. Po tek
movalnem vzdušju pa sledijo prizoriš
ča v Skandinaviji, v Trondheimu.« Tu
di kot reprezentanca so v letošnji sezoni 
vsi tekači naredili velik korak naprej, 

šesto mesto - iz Novega mesta na Mo-
ravskem ponovila tudi v švedskem Falunu. Skupaj s Koroško Natašo Lačen, 
napol »Godičanko« Petro Majdič, Tejo Gregorin iz Ihana pri Domžalah so 
Zaostale le še štafetami Rusije, Italije, Norveške, Finske in Ukrajine, premagale 
Pa Švedinje, laponke... 

Tudi volje za naprej ji ne manjka. »S trenerjem sva se lepo pogovorda. Res 
je izvrsten strokovnjak, ki zna prisluhniti. Tudi pri mojem hobiju me razume, 
da grem rajši na trening z gorskim kolesom kol na dolg pohod peš. Tudi o kak
šnem tekmovanju na začetku pripravljalnega obdobja nima nič proti. Prav z ve
seljem si bom sedaj ogledala koledar tekem, da si izberem prizorišča, kamor 
se bom, vsaj upam, podala z novim kolesom.« 

Kamniški šprinti letos v Ratečah 
Zima je letos prireditelje tekmovanja v smučarskih tekih - 3. Kamniški 

Sprint, kije tudi tokrat veljal za slovenski pokal Emone Merkur - pustila na 
eedilu. Ker v dolini ni bilo snega, na Veliki planini pa kljub idealnim terenom 
ni potrebne infrastrukture, so člani ŠD Calcit tekmovanja najboljših članov 
in mladincev pripravili v Ratečah na koncu Zgornjesavske doline skupaj z Lo-
gatčani. Ob odsotnosti udeležencev skandinavske turneje svetovnega poka-
'a. vključno z Andrejo Mali, je med člani v finalnem teku največ moči zbral 
hiatlonec Joško Poklukar, članski podprvak v tekaškem šprintu. Sledil mu je 
hrat Matjaž, prav tako biatlonski reprezentant, tretji je bil najhitrejši mlajši 
dan Matej lakša iz Logatca. Med članicami je bila najhitrejša Ines Hižar, te
kačica Olimpije in štirinajsta na letošnjem mladinskem svetovnem prvenstvu. 
Kamničane je zastopal edino pisec teh vrstic Metod Močnik (Calcit), ki je 
"ud člani osvojil osmo mesto. Zmagovalna imena Kamniških šprintov SO bi
ta v ospredju tudi na državnem prvenstvu v maratonu, kjer je med članicami 
"a 20 kilometrov Andreja Mali osvojila tretje mesto, pisec teh vrstic pa OS-
mo. 50 kilometrov je prvi pretekel Marko Dolenc - prvi zmagovalec Kam
niških šprintov. drugo in tretje mesto pa sta si pritekla letošnja junaka kam
niške tekme brata Poklukar. O konkurenci na kraljevski razdalji državnega 
Prvenstva priča tudi podatek, da je bil najhitrejši tekaški A reprezentant Vasja 

H"'",d i , h festi- METOD MOČNIK 

Andreja Mali, najboljša slovenska 
tekačica. 

Ženska štafeta je najvišjo uvrstitev 

Klemen Mali spet doma 
Kol smo poročali že v lanskem letu, je Klemen Mali veči

no letošnje zime preživel v Argentini, delno iz družinskih 
razlogov, delno ()a zaradi jilezanja v patagonskih hribih, 
kjer takrat, ko je pri nas zima, vlada {mletje. 

V skupino Fitz Roya seje jtodal skupaj z Zlatkom Kore
nom iz AO Nova Gorica že 28. januarja. Po dolgem čaka
nju na lepo vreme - Patagonija je znana po svojem muha
stem vremenu - sta se 7. februarja jx>dala v SZ steno Mer-
moza, soseda FitzRoya, vendar se je naslednji dan vreme 
poslabšalo in sla čakala na lepše vreme. Ko se je izboljša
lo, sta bila zvečer pod steno in 12. februarja zopet vstopi
la. Toda vreme jima tudi to pot ni bilo naklonjeno. Kljub te
mu sta nadaljevala in kar v viharju sjtlezala na vrh čez 
600 m visoke stene, in to po novi, prvenstveni smeri, za ka
tero slafmrabila 18 ur efektivnega plezanja. Vrnitev v do
lino je zgodba zase, kipa seje srečno končala. Novo smer 
slu poimenovala Patagonski trebuh (Barriga Patagonicaj 
in jo ocenila s VII-, A1. 

Po krajšem počitku v dolini sta se ponovno odpravila ple
zat, vendar nista imela sreče. 16. februarja jima je uspelo 
preplezati le SZ steber Gulliamenta IV+, AO, 400 m) po kla
sični smeri, vse ostale drznejše načrte pa jima je dobesed
no odpihnilo oziroma odsnežilo, tako da sta se 22. febru
arja spet vrnila v »civilizacijo« in 1. marca v Slovenijo. 

Občni zbor postaje GRS Kamnik 
Letošnji redni letni občni zbor postaje GRS Kamnik, je bil 

v četrtek, 30. marca, v prostorih GPS na Perovem. Pregle
dali so opravljeno delo in. sprejeli program delovanja za 
vnaprej. 

Leto 1999je bilo, kar zadeva reševanje oziroma varnost 
v hribih, boljše od prejšnjega leta, saj je bilo potrebno izvesti 
samo 12 reševalnih akcij (leta 1998jja kar 23). Zato pa je 
bilo veliko drugega dela, predvsem pri usposabljanju, ta
ko je postaja izvedla zimsko vajo na Kopiščih in na Veliki 
planini, kopno medpostajno vajo v zahodnem oslenju Pla
njave. Posamezni člani so se udeležili ludi drugih oblik 
usposabljanja: mednarodne zimske vaje v Steibisu pri 
Oberstraufnu v Nemčiji, medpostajno vajo na Ohirju na 
Koroškem, inštruklorskega izpopolnjevanja v Tamarju, iz
popolnjevanja plaznihpsov na Vršiču, zdravniškega izjm-
f>olnjevanja na Ažmanovih dnevih, helikopterskega izpo
polnjevanja v Kamniški Bistrici in Mojstrani. Poleg osebne
ga preventivnega delovanja so sjiremljali tudi nekatere 
množične akcije: dan kamniških filanin na Kamniškem 
sedlu, pastirski praznik, praznik Marije Snežne in pa 
polnočnica na Veliki planini ter aktivno sodelovali na raz
nih vzgojnoizohraževalnih akcijah tako v okviru matične
ga planinskega društva kakor tudi v okviru PZS. (opravljen 
je bil tudi tečaj in obnavljalni izpiti iz zimske reševalne teh
nike. 

Tudi v prihodnjem obdobju načrtuje postaja poleg svoje 
osnovne dejavnosti - reševanja v hribih - veliko usposablja
nja, preventive in podobnega, zimska in kopna vaja iz re
ševanja, tečaj in obnavljalni izpit iz prve pomoči, udelež
ba na medjmstajnih vajah, na izjx>j>olnjevanjih itd. pa tu
di preventivno delovanje in sodelavanje s centrom za ob
veščanje, civilno zaščito itd. Mogoče jim bo za konec stolet
ja in tisočletja usj)elo izdati tudi Zbornik postaje GRS Kam
nik. BOJČ 

Lep začetek ... 
... kakšna bo pomlad? Tako se sprašujejo tisti, ki se spomi

njajo tradicionalnih »sušnih« pomladi kamniških belo-modrih. 
Uvodna igra in zmaga z rezultatom 4:0 proti Radomljam obe
tata veliko. Še posebej, kjer so ta dober izid potrdile tudi mlajše 
selekcije kluba. Toda, ostanimo previdni. Prve lastovke ne pri
nesejo pomladi. 

V novi obleki 
Člansko moš tvo N K Kamnik je prenovljeno. V vratih sicer 

ni zanesljivega Toneta Vinkoviča, zato pa obrambna trojica, 
zlasti Modrijan in Tonin delujeta usklajeno. Manj branilcev, 
manj napak. V zvezni vrsti S levecše ni našel svojega razreda, 
toda pr ičakujemo, da bo v kratkem spet glavni. Lucidni Tu-
šek stopnjuje formo. V napadu pa smo k o n č n o dočakali eks
plozivnega Drenika, ki bo skupaj s hi tr im Novakom delal pre
glavice vsaki obrambi. 

Romantika 
N i t ežko trenirati v svetli, suhi in ogrevani telovadnici, so 

menili mimoidoči , ki so zadnje marčevske dni opazovali tre
ninge nogometašev na mekinjskem stadionu. Mrak , ledeni dež, 
veter, megla, čofotanje v lužah ter blatu. Da bi j im poleg te
ga vzeli še p o m o ž n o igrišče ter prostor namenili gradnji gos
tinskega in špor tnega objekta, kar menda sodi skupaj? Premis
lek. V Evropi in svetu bomo morali ravnati drugače . 

Za sodnike 
»Poglej novo garderobo,« je Brane Modrijan povabil pisca teh 

enajstmetrovk v novourejen prostor, namenjen nogometnim 
sodnikom. Z lastnimi sredstvi in delom so klubski delavci ure
dili majhno garderobo s prostorom za tuš. Celo na ogledalo 
niso pozabili. Za p rav ično sojenje. M . M . 

Ob občinskem prazniku je v 
spomin našemu rojaku Rudolfu 
Maistru šahovski klub v Kamni
ku organiziral šahovski turnir. 
Udeležilo se ga je 26 šahistov in 
šahistk iz Domžal , Mengša, 
Medvod, Komende, Kranja, Za
gorja, Moravč in Kamnika Zma
gal je šahovski mojster I IDI 
Igor Kragelj iz Kamnika, ki je 
v sedmih kolih dosegel 6,5 toč
ke. Sledila je ženska šahovska 
mojstrica Pavla Košir iz Most 
pri Kamniku s 5 točkami. Ena

ko število točk sta osvojila tu
di šahovski mojster Vladimir 
Ivačič in mojstrski kandidat Bo
ris Skok iz Domžal. Uspeh kam
niških šahistov sta dopolnila 
mojstrska kandidata Anton Bo
žič in Robert Bergant tudi s 5 
točkami. Po pravilih za pospe
šeni šah je prvič v Kamniku ša
hovski turnir računalniško vodil 
državni sodnik Franc Poglajen 
iz Komende. 

MARJAN OGRINEC 

Kegljači Calcita prvaki 
Z uvrstitvijo v I. B ligo so keg

ljači Calcita poskrbeli za največji 
uspeh moškega kegljanja v vsej 
Zgodovini kluba. V zadnjem. 
18. kolu so z zmago 7:1 v Domža
lah proti domači ekipi potrdili, da 
so letos najboljši in si zaslužijo na
predovanje v višjo ligo. V Domža
lah je bil med igralci Calcita naj
boljši Brane Potočnik z 889 podr
timi keglji. Za največji uspeh moš
kega kegljanja v Kamniku so za
služni vodja ekipe Aleš P rosen, 
Brane Potočnik, Brane Mihajlov, 
Drago Flerin, Franci Grubar, 
Marjan Bele, Marjan Dolinšek, 
Matej Razdevšek, Rudi Vidic, Slav
ko Šuštar, Vojko Poljanšek in Vido 
Hančič. 

Igralke ETA Kamnik so tekmo 
zadnjega, 18. kola I. B lige igrale 
doma in zmagale s 5:3 proti ekipi 
iz Trebnjega. S to zmago so se 
uvrstile na sredino lestvice. Za eki
po ETA Kamnik so tekmovale: 
vodja ekipe Dani Volčič, Boža Ha-
bat, Damjana Pirman, Joži Šuštar, 
Joži Vidic, Ksenja Prosen, Lidija 
Pirman, Marija Korošec, Magda 
Poljanšek, Olga Starovasnik in Si
mona Hren. 

Po enkratnem uspehu obeh ekip, 
moška ekipa CALCITA se je uvrs
tila v 1. B ligo, igralke ETE pa so 
se zanesljivo obdržale v I. H ligi, 
kljub velikim težavam s poškodba
mi, pomanjkanju treninga. Zato vsi 
privrženci, igralci in vodstvo kluba 
upamo na hitro pridobitev gradbe
nega dovoljenja za kegljišče, da 
bomo še v pomladanskih mesecih 
začeli z gradbenimi deli. Naj ome
nimo, da se že dva meseca dogo
varjamo o pogodbi o sofinancira
nju med Občino Kamnik in klu
bom. Na željo gradbenega odbora 
Kegljaškega kluba smo se sestali 
tudi s projektantom. Namen se
stanka so bile manjše spremembe 
na projektu, ki bi gradnjo pospešile 
in delno pocenile. Vendar smo po 
prejemu dokumentacije - projektu 
za izvajanje ugotovili, da projek
tant ni upošteval naših predlogov o 
pocenitvi gradnje. Mnenja smo, da 
moramo z denarjem, ki je name
njen za izgradnjo, razpolagati prt 
udarno in varčevati lam, kjer je 
možno in dopustno. 

LEON PIRMAN 

T o m a ž H u m a r i n n j e g o v D h a u l a g i r i 
V razstavišču Veronika nam je 

8. marca naš someščan in alpinist 
Tomaž Humar pripravil čudovit 
večer s prijateljskim klepetom o 
njegovem edinstvenem vzponu na 
Dhaulagiri, ki ni bila zmota, am
pak »hudičevo« težavna, nemogo
ča pot. za Tomaža na meji izved
ljivega. Video posnetki so nam 
težavnost Tomaževega vzpona še 
potrdili. Spreletaval nas je srh, ko 
smo na posnetkih spremljali nje
gov vzpon, ki je bil glede na te
žavne okoliščine in izredno slabe 
vremenske razmere kar grozovit 
ih se je zdel nemogoč, neizved
ljiv. A je Tomaž s svojim izred
nim znanjem, razumom in prislu
hom gori premagal mejo nemo
gočega. Sreča ga je spremljala. 
Vsi, ki ga imamo radi, smo v ča
su njegovega podviga stiskali pes
ti. Zlasti njegova družinica. ki je 
s ponosom in trepetom spremlja
la očkov vzpon, ga vzpodbujala 
in mu dajala moči v najtežjih tre
nutkih in v trenutku odločitve. 
Gora je Tomaža pravi trenutek 
poklicala in ga še pravi trenutek 
tudi vrnila v objem najbližjih. 
Okronan z upsehom se je vrnil v 
svoj rodni Kamnik in v svet po
nesel sonce-sence Dhaulagirija Ob 
tem nas lahko navdaja ponos, saj 
je Tomaž rojen Kamničan in res
nični velikan najvišjih in najtež-

Tomaža Humar ju sta na predstavit
vi v razstavišču Veronika spremlja
la tudi hči Urška in sin Tomi. 

jih gora na svetu, ki je ponesel 
ime rodnega Kamnika in Sloveni
je v svet. Nadvse prijeten je ob
čutek, da sem takšnega junaka ne
koč kot učiteljica popeljala v svet 
glasbe. 

»Oj, tam za goro, oj tam za goro, 
škrjančki, škrjančki, škrjančki 

nam pojo...« si še danes v gorah 
rad zapoje TomaŽ 

M A R I N A A P A R N I K 

TEHNIČNI PREGLEDI TRAKTORJEV 
Obveščamo vse lastnike traktorjev in traktorskih priklopnikov, 
da bomo tudi v letošnjem letu organizirali tehnične preglede 
na terenu za omenjena vozila, in sicer po naslednjem razporedu: 

V TOREK 
11. aprila 

V PETEK, 
14. aprila 

V SOBOTO 
15. aprila 

v MOTNIKU pri gasilnem domu 
na EAZAH pri kulturnem domu 

SREDNJA VAS /a trgovino 
Kočna-Vele 

v KOMENDI 
pri kmetijski zadrugi 

v PODGORJU 
na Tehničnem centru 

od 9. do II. ure 
od 12. do 16 H) 

od 17. do 18. ure 

od 10. do 17. ure 

od 9. do 17. ure 

Za zamudnike pa vsak dan od 8. do 19. ure na Tehničnem 
centru v Podgorju pri Kamniku. 

KER JE LE BREZHIBNO VOZILO 
VARNO VOZILO, VAS 

PRIČAKUJEMO! 

TKHNK'NI PREGLEDI 
' I & CA d.o.o. 

Podgorje 83/A. Kamnik 
Tel. 812-479 



Kako dobro poznamo svojo občino? 

Ne prezrite 

Tatvine avtomobilov 

Od mogočnega, čez 100 let starega bresta, ki je dajal v poletnih me
secih prijetno senco gostom Doma v Kamniški Bistrici, je ostal sa
mo še štor. Oskrbnik je povedal, da seje posušilo kar nekaj dre
ves te vrste v dolini Kamniške Bistrice in tudi ta se je že začel su
šiti. Zato so ga morali podreti. Škoda, saj je bilo to zelo lepo dre
vo, znano daleč naokoli. Njegovo podrtje bo prav gotovo vzbudilo 
marsikakšen bolj ali manj upravičen pomislek o nujnosti tega de
janja. 

BOJČ 

Vprašanje v predzadnji šte
vilki Kamniškega občana jc bi
lo t ežko , saj je prišlo precej 
manj odgovorov kot običajno. 
N a s l ik i je bi lo spominsko 
obe lež je kur i r ju K o k r š k e g a 
odreda Ivanu Robleku-Petru, 
ki ga je zaradi izdaje mesta 
zbiranja komaj dobrih osem
najst let starega na tem mes
tu zadela nemška krogla. Obe
ležje je na zače tku grape, ki 
vodi proti Kamniškemu Ded
cu in se malo nižje p r id ruž i 
glavni grapi - hudournika Spo
minska plošča je kakšnih 50 m 
nižje, ob stezi, k i p rečka hu
dournik, na z a č e t k u idi l ične 

dolinice, imenovane R E P O V 
K O T . Ta se od Klina, kjer se 
pr idruži grapa, ki prihaja od 
Sedla oz i roma Pastirjev, za
jeda med j u ž n a p o b o č j a in 
ostenja Planjave, severno od 
Zeleniških špic. 

N a zače tku dolinice Repov 
kot je zanimiva soteska, ki po
leti p rak t ično ni prehodna, saj 
je v njej običajno toliko vode, 
da so skale spolzke. K o pa vo
da zmrzne , je tod zanimivo 
plezanje s topničas t ih slapičev 
in takrat se da preplezati tu
di skozi sotesko. 

D o spominskega o b e l e ž j a 
o z i r o m a z a č e t k a Repovega 

Dnevni časopisi na svojih stra
neh s č rno kroniko dnevno po
ročajo o tatvinah avtomobilov 
Sirom po Sloveniji. Tatvine na
ših jeklenih konjičkov se vrsti
jo iz dneva v dan po vseh mes
tih. Seveda je v Ljubljani ukra
denih največ vozil. Tatovi oseb
nih, kombiniranih, tovornih in 
terenskih vozil pa jih na območ
ju P U Ljubljana odtujijo približ
no šesto (600) v enem letu. Spoš
tovane bralke in bralci, pred va
mi je članek v katerem vas že
limo seznaniti z delovanjem ta
tov vozil in najpogostejšimi na
čini tatvin in seveda podajamo 
nekaj nasvetov o tem, kako pre
prečiti tatvine vozil in tatvine iz 
vozil. 

Po statističnih podatkih tato
vi avtomobilov najpogosteje od
vzamejo vozila znamke Golf se
rije III, Clio, R 5, razna kombi
nirana vozila, terenska vozila in 
tovorna vozila. Vozila višjega ce
novnega razreda pa si sledijo po 
znamkah - Audi , Mercedes in 
BMVV. 

Pri raziskavi teh tatvin krimi
nalisti in policisti v P U Ljublja
na ugotavljamo, da večina ukra
denih vozil konča na območju 
bivše Republike Jugoslavije. Slo
vensko mejo tatovi oziroma ose
be, ki j ih organizatorji tatvin 
najamejo za prevoz, takoj po 
tatvini prečkajo na takoimeno-
vani »zeleni meji« ali preko le
galnih prehodov, v večini prime
rov dve do tri ure pred samo 
prijavo tatvine. Določeno število 
vozil pa po tatvini odpeljejo v 
Sirom po Sloveniji najete gara
že, v legalne ali »črne« kleparske 
in mehanične delavnice, kjer se 
takoj ali po do ločenem času 
predelajo. Poseben status imajo 
vozila višjega cenovnega razre
da, ki so ukradena v glavnem na 
podlagi naročil in so prodana že 
naprej znanemu kupcu. 

Na P U Ljubljana ugotavljamo, 
da je na območju naše uprave, 
predvsem v Ljubljani in njeni 
bližnji okolici, organiziranih ne
kaj močnih skupin tatov avto
mobilov. Te skupine so poveza
ne s skupinami v tujini, pred
vsem iz območij bivše Jugosla
vije, Italije, Nemčije, pa tudi dr
žav bivše Sovjetske zveze. Te 
skupine, ki so dobro organizira
ne delujejo po celotnem območ
ju Slovenije in tudi Evrope. De
lujejo tako, da se posamezni čla
ni v verigi med seboj ne pozna
jo, glavni organizator pa je znan 
le ozkemu krogu. Na območju 
Slovenije pa delujejo tudi skupi
ne iz tujine, ki delajo same ali 
v povezavi z našimi kriminalci. 
Tuji kriminalci prinesejo s seboj 
razne bianko dokumente, ukra
dene registrske lablice in razna 
notarska pooblastila za prevo/ 
vozila Po tatvini avtomobila v 
bianko dokumente vpišejo šte-

kota je od doma v Kamniš 
k i Bis t r i c i p r i b l i ž n o uro in 
pol hoje, od tega v e č i n o m a 
po o z n a č e n i p laninski po t i 
p ro t i K a m n i š k e m u sedlu, 
zadnji del pa po n e o z n a č e 
ni stezi. 

Izmed prispelih pravilnih re
šitev je žreb izbral Urško Rom-
šak iz Godiča 43, ki prejme 
knjižno nagrado v knjigarni 
Kočna na Ljubljanski cesti. 

Tokratno vprašanje je lažje, 
saj se spet v r a č a m o v stalno 
naseljene predele naše obč ine 
in to na njen vzhodn i del. 
Sprašujemo po imenu naselja 
na sliki, ki jc že pred petimi 
stoletji imelo t r ž n e pravice. 
Odgovor, ki ga pričakujemo 
do srede, 12. aprila, na naslov 
Kamniški občan, Glavni trg 
24, SI-1240 Kamnik, je ime na
selja na fotografiji. Izmed pra
vilnih odgovorov bo žreb iz
bral prejemnika knjižne na
grade, ki jo poklanja trgovsko 
podjetje Vele. 

vilke šasije in motorja ter na
mestijo ukradene tablice in v 
najkrajšem možnem času zapus
tijo državo. 

Najpogostejši načini 
tatvin vozil 

Kriminalisti in policisti v P U 
Ljubljana ugotavljamo, da so 
opisani in našteti načini najpo
gostejši. Seveda pa se kriminal
ci poslužujejo tudi drugih nači
nov glede na okoliščine. 

Najem vozila: 
- Storilci s pomočjo pomagačev 

legalno najamejo vozilo pri Rent-
a car. Pri tem uporabijo pred
vsem ukradene in prenarejenc 
dokumente. V času najema nato 
napravijo dvojnik ključa, čez ntj-
kaj mesecev pa vozilo ukradejo. 

- Z najetim vozilom se storilci 
legalno odpeljejo v eno od biv
ših republik Jugoslavije ali drža
ve bivšega Sovjetskega bloka, 
kjer vozilo prodajo in nato pri
javijo tatvino. 

Tatvine vozil na podlagi tatvin 
pokrovčkov rezervoarjev goriva: 

Te tatvine pridejo v poštev in 
se j ih storilci poslužujejo pred
vsem pri avtomobilih, ki imajo 
en ključ za vse ključavnice na 
vozilu. 

Na podlagi odvzetega po
krovčka poteka izdelava na na
slednje načine: 

- Storilci takoj odnesejo po
krovček k pooblaščenim klju
čavničarjem, ki j im za določe
no plačilo na podlagi vložka 
ključavnice izdelajo ključ, tudi 
ponoči. S tako narejenim klju
čem poskušajo odpeljati vozilo 
Se preden lastnik ugotovi, da 
mu manjka pokrov za gorivo. 

- Določeni storilci s primer
nim znanjem in orodjem izde
lajo ključ takoj na kraju z roč
nim piljenjem in vozilo takoj 
odpeljejo. 

- Nekateri storilci imajo vna
prej pripravljene pokrovčke re
zervoarjev, ki jih lahko kupile 
v trgovinah ali dobite na avlo-
odpadih. Na teh pokrovčkih iz 
ključavnice izločijo zaporne 
čepke, tako, da se lahko odkle
nejo z vsakim ključem. Lastnik 
tako ne opazi, da mu je bil od
vzel pokrovček, storilci pa v 
miru, na podlagi originalnega 
ključa, naredijo kopijo ključa in 
nato ob primernem trenutku 
vozilo ukradejo. 

Tatvine s specialno izdelanim 
orodjem za tatvine vozil: 

- Za takojšnje tativne vo/ i l so 
si kriminalci izdelali orodje, s 
katerim na silo odprejo ključav
nice. Pri tem orodje zabijejo v 
ključavnico in s posebnimi na
stavki obrnejo ključavnice na 
vratih in pogonskih ključavni 
cah. S tem načinom tudi ones
posobijo oz. izklopijo serijsko 
vgrajene alarme. 

- Drugo razširjeno orodje jc 
tudi specialno pripravljeno orod
je za izvlck cilindričnih vložkov. 
Ta način uporabljajo tako za ta
kojšnje tatvine kot za tatvine po 
določenem času. Za tatvine po 
določenem času namestijo v 
ključavnico drug vložek, pri ka
terem so odstranili zaporne čep
ke, ključavnico pa v ležišče pri
trdijo z raznimi sekundnimi le
pili. Taka zamenjava je ponava
di zelo težko opazna. 

Tatvine s krivljenjem vrat, 
lomljenjem trikotnih stekel in 
drugi načini: 

- nekatera vozila se dajo od
preti tako, da se na določen na
čin ukrivijo vrata, toliko, da se 
z roko pride do zatiča vrat, na
to pa se vrata ukrivijo nazaj in 
je poškodba skoraj neopazna, 

- za vstop v avto nekateri 
manj izkušeni kriminalci razbi
jajo trikotna okenca ali stekla 
zadnjih vrat, 

- nekatera vrata odpirajo ta
ko, da potiskajo izvijač pod 
ključavnico na vratih, 

- nekateri poskušajo napiti 
lastnika vozila, tako, da prisedc-
jo k njemu v lokalu in mu pla
čujejo pijačo, ko je dovolj vi
njen pa mu vzamejo ključe in 
se z vozilom odpeljejo, 

- kraja vozil iz servisov, kjer 
so vozila v popravilu ali rednem 
servisu se pojavlja predvsem pri 
vozilih, ki imajo kodirane klju
če, 

- spremljanje voznika, ko ta 
pusti v vozilu ključ in za trenu
tek vstopi v trgovino. 

Seveda storilci izkoriščajo Se 
druge nepazljivosti lastnikov, 
vendar so našteti načini najpo
gostejši. 

Nekaj nasvetov, ki 
lahko preprečijo 
tatvino vozila 

lako kriminalisti, policisti in 
seveda tudi lastniki vozil se za
vedamo, da popolna zaščita vo
zila, ki bi preprečila tatvino, ne 
obstaja. Kaj torej sloriti, da ne 
posianemo žrtev tatvine vozila. 
Predlagamo vam nekaj najnuj
nejših samozaščitnih ukrepov: 

- ne parkirajte vozil na ne raz
svetljenih in zapuščenih ulicah 
in parkiriščih, 

- vozilo zaklepajte tudi v ga
raži. 

- tudi kadar samo za hip za
puščate vozilo, ne puščajte klju
ča v kontaktni ključavnici, 

- če je le možno, ne puščajte 
ključev brez nadzora v pralni
cah, mehaničnh delavnicah ipd. 

- beležile si dneve, ko ste vo
zila pustili v različnih delavni
cah, 

- na določene načine si ozna
čile pokovčke Za bencin in več-
kral preverile, če je na vo/i lu 
še vedno pokrovček /. vašo skri
l i ' označbo, 

- vgradite kvalitetne alarmne 
naprave (sprožitev oh poskusu 
odklepanja, razbitju šipe, posku

su zagona ali poskusu odvzema 
delov vozila), 

- glede na š i roko ponudbo 
alarmnih naprav in izvajalcev 
vgradnje naprav vam priporoča
mo tudi posvet s strokovnjakom 
za alarmne naprave na P U 
Ljubljana, 

- nameščanje mehanskih varo
val v kombinaciji z elektronski
mi napravami. 

Seveda je možnosti zavarova
nja vozil in garaž še več, takšna 
zavarovanja pa so odvisna od 
posameznih primerov, za kar 
vam svetujemo tudi posvetova
nje s strokovnjaki našega urada 
kriminalistične službe. 

Tako kot tatvine vozil, se že 
vrsto let povečujejo tudi T A T 
V I N E IZ S A M I H V O Z I L Ugo
tavljamo, da do teh tatvin pri
haja največ v nočnem času, v 
porastu pa so tudi tatvine v 
dnevnem času, predvsem na 
manj prometnih ulicah in črnih 
parkiriičih Tako kriminalisti kot 
policisti ugotavljamo, da je še 
vedno veliko tatvin iz avtomo
bilov zaradi malomarnosti voz
nikov, ki puščajo odklenjena vo
zila, celo odprta vrata (pred
vsem pred vrtci v jutranjem ča
su), puščajo na vidnih mestih de
narnice, ženske torbice, vredne 
predmete, ki tatice naravnost 
prisilijo k tatvini po znanem 
sloganu »prilika dela tatu«. 

Najpogostejši načini vloma v 
avto so lomljenje stekel na vra
tih s prirejenimi predmeti, ne-
kateri bolj verzirani kriminalci 
pa uporabljajo iste načine kol 
tatovi vozil. 

Iz vsega opisanega je verjet
no jasno, da jc potrebno za pre
prečitev tatvin iz vozil upošte
vati naslednje nasvete: 

- ne parkirajte vozil na sa
motnih krajih, 

- ne puščajte na vidnih mes
tih v vozilu vrednejših predme
tov, 

- zaklepajte vo/ilo tudi kadar 
ga zapustile samo trenutek, 

- vgradnja kvalitetne alarmne 
naprave. 

Spoštovane bralke in bralci, 
trenutno poteka na območ ju 
Ljubljane akcija, v kateri poli
cist i s pisanimi opozorili in na
sveti za zavarovanje vozil ob
veščajo voznike, ki puščajo vo
zila na samotnih krajih in kra
j ih , kjer prihaja do tatvin in 
tatvin iz vozil. Akcija bo kas
neje razširjena tudi na ostala 
mesta. 

Upam, da pričujoči članek do
volj nazorno opozarja na prob
lem tatvine vozil in tatvin iz vo
zil in tla bo pri mnogih lastni
kih vozil vzpodbudil kvalitetnej
še samozaščitno obnašanje. 

In /a konec vas morem opo
zorili , da prihajajo dnevi daljših 
odsotnosti Od doma, ko bodo na
ši domovi mamljiva larča vlomil
cev. Postorite vse. da preprečite 
vlom. predvsem pa bodite svojim 
sosedom DOBER SOSED. 

IGOR KANI/AR, 
kriminalist IM Ljubljana 

Iz februarske kronike kamniške policijske postaje 

N a m o t o r n e b r e z 

v a r n o s t n e č e l a d e ! 

Meseca februarja so kamniški policisti obravnavali precej manj 
prometnih nesreč kot lansko leto. Ta mesec se je zgodio 53 pro
metnih nesreč, lani februarja pa 70. Delež nesreč s telesnimi 
poškodbami pa je bil letos precej večji (14) kot lani, ko je bila 
takšna nesreča le ena Zabeležili so tudi eno smrtno nesrečo. 

Na področju javnega reda in miru so policisti v februarju po
sredovali 36-krat, lani pa 28-krat. V zasebnih prostorih je bilo 
22 kršitev, v gostinskih lokalih 6, na ulicah in trgih pa 8. Ne
koliko je poraslo število kaznivih dejanj, zaznali so jih 54, la
ni pa 28. Najštevilnejši (19) so vlomi v objekte, sledijo poško
dovanja tujih stvari (13), tatvine (12), drzne tatvine (6), vlomi v 
avtomobile (3) itd. 

Tako je I. 2. doslej še neznani storilec ponoči vlomil v golfa, 
parkiranega na Zikovi ulici, in <xlnescl za 20.000 SIT raznih pred
metov. 

I>a sega roka pravice tudi v sosednjo Hrvaško, kamor zlikovci 
radi »izvažajo« ukradena vozila, kaže tudi podatek, da so 2. 2. 
zagrebški policisti prijeli tri Kamničane. ki so vozili ukradena 
vozila Seat. 19. 2. je občan s Križa obvestil kamniške policiste, 
da v bližini njegove hiše že dalj časa stoji A U D I A6. Policisti 
so ugotovili, da je bilo to vozilo januarja letos ukradeno v Italiji. 

V petih dneh. med 3. 2. in 13. 2., sta 21-letni M . G . in 20-let-
ni U . S., oba iz. Kamnika, storila več drznih tatvin nad starej
šimi ženskami v Kamniku, na Steletovi, Ljubljanski cesti. Kranjski 
cesti in na Sutni. Policisti so ju pri zadnjem dejanju prijeli in 
ju izročili v postopek preiskovalnemu sodniku. 

S 2. je še neznani storilec ponoči vlomil v trgovino Spectrum 
v Motniku in odnesel več električnega orodja (vrtalke, brusil-
ke, rezalnike). 

Dan pozneje so v nočnih urah neznani storilci vlomili v R T V 
servis na Vrhpolju in odnesli več videorekorderjev, avto radio-
apaiatov, Ci>jev itd. v skupni vrednosti približno 700.000 SIT. 

Če ropa ni. si ga lahko tudi izmisliš, kot je to storila 15-let-
na dijakinja iz okolice Lukovice. Prijavila je domnevni rop, ki 
naj bi ga izvedli trije moški ob pol desetih dopoldne na Mais
trovem mostu in j i odvzeli 2000 S H". Tako naj bi opravičila iz
gubo denarja, ki so j i ga sošolke zaupale za nakup malice. 

17. 2. med 7. in 12. uro so se na znani črni točki v Buču na 
cesti Kamnik - Ločica zgodile kar štiri prometne nesreče. Za
radi neprilagojene hitrosti sta bili poškodovani dve osebi. 

28. 2. ob 17. uri se jc nasproti bencinskega servisa O M V na 
Perovem zaradi neprilagojene hitrosti zgodila huda prometna 
nesreča, zaradi katere je dan kasneje v kliničnem centru pod
legel poškodbam voznik BMW-ja 32-letni Ljubljančan, hudo po
škodovana pa sta bila tudi oba sopotnika. 

25.2. je v tovarni Stol na Ljubljanski cesti izbruhnil požar, 
ko sta delavca z varilnim aparatom razrezovala kovinske cevi. 
Pri tem se je ogenj razširil na delovni stroj in izolacijo delav
nice. V požaru, ki so ga kmalu pogasili gasilci P G D Kamnik, 
je nastalo za približno milijon SIT škode. 

Ker se po podatkih iz prejšnjih let v pomladanskih mesecih pove
ča število prometnih nesreč, predvsem pri kolesarjih in voznikih mo
tornih koles, policisti opozarjajo, naj vozniki in njihovi starši poskr
bijo za ustrezno opremljenost vozil in voznikov, zlasti za obvezno 
uporabo varnostne čelade. 

F. S., 
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22. marec, mednarodni dan voda 

KAJ VEMO O VODI? 
Občinsko tekmovanje osnovnošolcev 

22. marca smo se zbrali v telovadnici OŠ Marije Vere, da bi kamniški 
osnovnošoldpotrdili znanje o vodah. Udekžene so bile osnovne šole Pra
na Albrehta, Toma Brejca, Šmartno pri Tuhinju, Stranje in organizator 
- OŠ Marije Vere z mentorico ga. Nado Nadvešnik. Uvodne besede je po
vedala ga. ravnateljica Violeta Vodlan Domen Pinteričje prebral svoj spis 
z naslovom Pomen vode za človeka. I Ičenka Anja Cerar nam je na har
moniko zaigrala Straussov valček Na lepi modri Donavi. Nato seje za
čelo zares. 

Osnovnošolci so se odrezali dobro, saj so bili kar izenačeni. Igralci so 
si lahko oddahnili, ker nam je medicinska sestra, ga. Milena Cerar, pove
dala nekaj pomembnih napotkov v zvezi z vodo. Navzoča je bih tudi ko
misija, ki so jo sestavljali: ga. MajdaZabrič,g. BraneGolubovičinga. Mi-
luia Veternik, Nato smo napelo opazovati tretji sklop vprašanj. Obiskal 
nas je tudi Karel Upič, predstavnik Slovenskega ekološkega gibanja, ki 
nam je pripovedoval o ekologiji in stanju voda v Sloveniji. Na srečanju 

je bilo veliko glasbenikov, zato sta nam s kitaro zaigrala pomirjujočo 
skladbo Matic Grojzdek in Luka Rejc. Zopet smo preverjali znanje učen 
cev. Učenci OŠ Frana Albrehtu so še vedno vodili, šola Marije Vere je bi
la trenutno tretja. Spisov je bilo na pretek, zalo nam je Skidana Savano 
viČprebrala spis z naslovom Reku Ljubljanica pripoveduje, ki ga jc na
pisal Zoran Bosančič. Imeli smo še gostjo Silvestri) Rogelj Petrič, ki nam 
je pripovedovala o zanimivostih njene knjige in zanimivostih, ki so se do
gajale na njenih potovanjih Ker se je predstava bližala koncu, je napo
čil zadnji del kviza. Rezultati so naslednji: OŠ Prana Albrehtu I. mesto, 
(iš Toma Brejca-2. mesto, OŠ Stranje • J. mesto. OŠ Marije Vere-4. mes
ta in < )Š Šmartno pri Tuhinju s. mesto. 

Še zadnjispisO podvodnem svetu smo poslušali Nafmala gaje Niki Se
kali i. Za konec mm je Domen Pinterič zaigralposkočnoskladbo, kiju je 
najiisal Chopin, 

Tako je bilo konec proslave in krizu ob mednarodnem dnevu vode Sa
mo šeg. župan Tone Smolnikar je nastopil inpodelil nagrade, Učenci smo 
se doltro odrezali in dokazali, da imamo dobro znanje o vodi. 

Zapisale učenke 6. c razreda OŠ Marije Vere: 
Anela, Manja, Andreja, Alma, Dijana in učiteljica Maja Drolec 

Pust nas ni ugnal 
V ponedeljek, 27. februarja, 

smo imeli naravoslovni dan o 
prometu vsi tretji razredi v Tu
hinjski dolini. 

Z udobnim avtobusom smo se 
peljali do Ljubljane. Vodila sta 
nas kamniška policista Matjaž in 
Igor. V Ljubljani smo Sli najprej 
na policijsko postajo. Tam smo 
si ogledali policijske avtomobi
le in motorje. Videli smo tudi 
velik tovornjak, ki ga uporablja
jo v času nemirov. Najbolj pa 
nas je zanimal kombi, s kate
rim se policisti odpeljejo na kraj 
prometne nesreče. 

Imeli smo tudi predavanje. 
Povedali so nam, da je bilo la
ni več kot 1000 prometnih ne
sreč, v katere so bili vključeni 

V ponedeljek, 6. marca, smo 
bili na obisku v Domu starejših 
občanov v Kamniku, da bi jih 
razveselili s krajSo prireditvijo. 

Ker letos praznujemo leto 
PreScrna, je Dušan Osredkar z 
željo obuditi Prešernove misli in 
izročilo, recitiral nekaj njegovih 
Pesmi. V venec mojih pesmi 
sem izbrala pesmi iz, zbirke Od
mevi, ki jo je izdala Kulturna 
Skupnost Kamnik leta 1989. Iz
brala sem pesmi, ki so po vse
bini blizu človeku iti vsakdanji
ku. Z eno izmed pesmi sem čes
titala tudi vsem ženam ob med
narodnem dnevu žena. 

Posebno prijeten je bil nastop 
učenk in učencev iz Osnovne 
šole Toma Brejca pod vodstvom 
Irene Ačkovič. Pripravili so 
zborno recitacijo Kamniku in 
tri skeče, ki so jih sami napisa
li, kjer je vse. kar je narobe -
Prav. 

Program je glasbeno povezo
val Luka RcpanSek, mlad pianist, 
učenec 6. a razreda OS Toma 
Brejca. 

V Domu starejših občanov 
smo bili zelo prijazno sprejeti. 

Gospa Milena Kopše nas je 

kolesarji. Več kot polovica pri
merov je bilo takih, da so bili 
kolesarji sami krivi , da se je 
zgodila nesreča, ker so npr. vo
zili po napačni strani ali se ne
pravilno vključevali v promet. V 
Ljubljani smo si ogledali tudi 
kolesarsko stezo in se učili pra
vilnega prečkanja ceste. 

Letos bomo imeli kolesarski 
izpit. Upava da ga bomo vsi us
pešno opravili in se pravilno 
vedli v prometu. 

V imenu vseh se zahvaljuje
va policistoma Matjažu in Igorju 
za lep in poučen dan. 

MARTIN MOČNIK 
in EVA TRAVEN 

3. razred, OŠ Šmartno 

spremljala ves čas našega obis
ka z izrednim razumevanjem in 
pozornostjo. Povedala nam je 
tudi, da so bile pred leti v po
plavi uničene knjige njihove 
knjižnice. Darovalci so jo poma
gali obnoviti, a je izguba kvali
tetnih knjig zanje še vedno ne
nadomestljiva. 

Zveza kulturnih organizacij 
Kamnik jc njihovi knjižnici po
darila nekaj izvodov moje pes
niške zbirke Odmevi in za nji
hovo razumevanje se jim iskre
no zahvaljujem. Prav tako se za
hvaljujem vsem nastopajočim, 
obenem pa tudi ravnateljici OŠ 
Toma Brejca gospe Metki Mu
ren za sodelovanje. 

Veliko lepih dni in vsega dob
rega želim vsem ljudem v Do
mu starejših občanov v Kamni
ku. Bili so čudoviti poslušalci. 
Dom jc zelo lepo urejen in živ
ljenje v njem teče mirno, pol
no in s posluhom za človeka, 
kar je gotovo tudi zasluga vseh 
zaposlenih, ki dajejo sočloveku 
del sebe. Zame je bilo srečanje 
z njimi prijetno doživetje. 

NINA-KAREA OSREDKAR 

vo na šolo v kamniških eno
tah vrtca Antona Medveda. Z 
Otroki smo bile vzgojiteljice, 
p o m o č n i c e vzgojiteljic in se
veda tudi smučarsk i vaditelji. 
P rva skupina otrok jc z imo
vala od 25. 2. do I. 3. 2000 in 
druga od 1.3. do 6 .3 . 
2000. Verjel no pa bi tudi ra
di izvedeli , kje smo sc pote
pali? 

Pol z av tobusom nas j c 
vodila p ro t i G ore n j s k i , mi
m o Bleda , G o r i j do n a š e 

prijetno smučišče z vlečnico, 
p r imerno prav za p r e d š o l 
ske o t roke . Seveda pa so se 
vsi o t roc i p re izkus i l i na te
kašk ih s m u č e h , saj Pokl juka 
slovi po terenih za tek na 
s m u č e h . Namen z imovan ja 
pa ni bil le v učen ju s m u č a 
nja. Pomembno je, tla so bila 
naša p r i č a k o v a n j a in p r i ča 
kovanja s t a r š e v usklajena. 
Neka te r i o t roc i so se p r v i č 
ločili od s t a r šev . T o je bila 
težka p r e i z k u š n j a t ako za 

o t roke kot tudi s t a r š e , ven
dar smo j o z ob i l i co dobre 
volje p r e b r o d i l i . O t r o c i so 
se spopri ja te l j i l i , postali so 
bolj samostojni pr i o b l a č e 
nju, hranjenju, osebni negi... 

Vzgojnemu osebju pa so se 
pr ikazal i v novi luči, saj smo 
bili z njimi podnevi in pono
či. V e l i k o časa smo preživeli 
na prostem. Poleg smučan ja 
smo si dneve zapolnili s spre
hodi in igrami na snegu. Zve
č e r smo o t r o k o m prebirale 
pravljice, se z njimi igrale, pe
le... Poskrbele smo, da so se 
z na j lepš imi dožjvet j i posa
meznega dne zazibali v pr i 
jetno spanje. 

Neka te r im o t rokom pa je 
kljub pestremu in napolnje
nemu urniku nehote zdrsni
la kakšna solza po licu. Tak
rat smo pokazale vso toplino 
in nežnost , ki j o premoremo, 
saj je to tudi ena od vrlin na
šega lepega poklica. 

V vsaki skupini smo skup
no d ružen je zaključili s pra
vo tekmo. Starši so se prijaz
no odzval i povabilu in prišli 
bodrit in navijat za svoje ot
roke. Najboljšim smo podelili 
medalje in diplome, pozabil i 
pa nismo nit i na ostale otro
ke, ki so si p r i smuča l i spo
minsko medaljo. 

Veseli smo se vrnili v Kam
nik. Obl jubi l i smo si, da bo
mo še odšli novim dogodivš 
č inam naproti. 

N a j v e č j e pr iznanje pa je 
dejstvo, da nam starši zaupa
te. Hvala! 

Vodja zimovanja 
E D A Č A D E Ž 

N a Mladinskem centru smo 
na dan, ko ponekod pokopa
vajo Pusta, naredili analizo 
»našega pustovanja«. Ugotovi
li smo, da kljub skrbnim pri
pravam in dogovarjanju pr i 
organizaciji na koncu kaj za-
škriplje. 

Letos je bilo zaradi poznej
še ure sprevoda kot prejšnja 
leta in lepega vremena ogrom
no maškar in spremljevalcev v 
sprevodu in v špor tn i dvora
ni. 

Vsako leto maškare dobijo 
krof. Kljub temu, da so nam 
jih letos v Žitu spekli 1500, j ih 
je zmanjkalo, še preden se je 
vsa množ ica »zdrenjala« v 
š p o r t n o halo, k i je bila kar 
pretesna za rajanje, ples in 
predstavitve maškar. Navduše
ni smo opazili lepe, originalne 
maškare od najmanjših v vo
zičkih do malo večjih in cxlras-
lih ter celih družin (žabci, gu
sarji, palčki, dalmatinci...). Prav 
zaradi truda, ki ga v izdelavo 
mask in maskiranje vložijo 
starši in otroci, se izogibamo 
izbiranju naj... mask. Pust naj 

bo dan veselja in zabave! 
K temu lahko prispevate tu

di V i s svojimi idejami, pred
logi za prihodnje leto. Že na 
pustno soboto bi lahko pripra
vil i rajanje na prostem, mini 
karneval (tudi na V i r u ali v 
Cerknici so zaceli skromno!), 
pokop pusta ipd. O b godbi, 
mažore tkah , Veron ik i , mamu
tu, gostinski ponudbi naj kro
fov in flancatov bi na vozo
ve postavili aktualne prizore 
iz našega »loga«... Kje ste bili 
letos Tuhinjcani in Tunjičani? 

Da je sprevod in pustovanje 
v hali potekalo tako, kot je, so 
z dobro voljo, poleg organiza
torjev, poskrbeli: Mestna god
ba Kamnik, policisti s Kamniš
ke policijske postaje, A M D , 
rokometaši , taborniki in mame 
prostovoljke. Komunalno ptxl-
jetje in »občinske službe« z 
ažurnostjo pri pridobivanju so
glasij ter T V I M P U L Z in Kam
niški občan z obveščanjem. 

Posebna zahvala kolektivu 
OŠ Albrehta za gostoljubje! 

za MC-Kamnik 
H E L E N A S T E K L E 

Otroško veselje na snegu 
Marec se nagiba že v dru- je sedemdeset otrok preživelo k o n č n e postaje P o k l j u k e . 

8" po lov ico . Vseeno pa je šest dni na snegu in soncu. Gostoval i smo v gost išču Jel-
Prav, da vas seznanim, kako V s i otroci obiskujejo pripra- ka. V neposredni bližini je 

seuooru iiarezuu ni aonazan, ua imamo aormo znanje o voui. 
Zapisale učenke 6. c razreda OŠ Marije Vere: 

Anela, Manja, Andreja, Alma, Dijana in učiteljica Maja Drolec 
\ . J 

Akcija Nikoli nisi sam 
Center za socialno delo Kamnik in Območno združenje Rdečega kri

ža Kamnik sta organizirala letovanje otrok iz občine Kamnik na 
Debelem rtiču od 19. do 26. februarja. Akcije se je udeležilo osem 
kamniških otrok. Otroci so se dobro počutili in bili so veseli, da 
so zimske počitnice preživeli ob morju. 

Zahvaljujem se vsem, ki so letovanje omogočili. 
DARJA 

Moje počitnice na Debelem rtiču 
Bližal se je dan odhoda na Debeli rtič. Ob slovesu s starši sem 

potočil solze, ker sem se bal, da ne bom v sobi z bratcem. Miha 
me je hitro potolažil. Med potjo smo se ustavili za malico. Imeli 
smo lep avtobus. 

Ko smo prišli na Debeli rtič, sem na starše hitro pozabil. V sobi 
nas je bilo enajst in tako sem hitro dobil nove prijatelje. Obiskal 
nas je tudi Vi l i Resnik, ki mi je podaril poster za moj rojstni dan. 

Na žalost so počitnice prehitro minile in morali smo se vrniti 
domov. Hvala za lepe počitnice! 

MATIC PETEK, 
l.b, OŠ Stranje 

V predpustnem času smo na Šutni organizirali že kar tradicionalni pustni 
bolšjak. 

O č i s t i m o Š m a r c o ! 

Živeti v lepem in urejenem kraju je prijetno, zato si vsi prizade
vamo za red in čistočo. Radi urejamo svoje vrtove, sadovnjake in 
travnike, cvetje nas razveseljuje povsod: na balkonih, vrtovih in ze
lenicah. Prav je tako. 

Zima pa je zapustila nekaj nesnage izven naših vrtov, ob cestah 
in zelenicah. Prav je, da očistimo tudi le površine, da bo naš kraj čist. 

Vsi Šmarčani, mladi in starejši, majhni in veliki, vabljeni na čis
tilno akcijo, da bomo s skupnimi močmi in dobrim zgledom očistili 
naš kraj. Marsikatera dobronamerna pripomba krajanov ostaja neo
pazna, zalo bo priložnost, da se o tem ludi pogovorimo. Zbrali se bo
mo \ petek, 14. aprila, ob 17. uri pred Kulturnim domom v Šmurci. 
Starejši boste z dobrim zgledom poskrbeli zu varnejše delo mladih in 
organizacijo. V primeru slabega vremena se zberemo v ponedeljek, 
17. aprila, ob 17. uri na istem mestu. Dobrodošli na spomladansko 
srečanje ob čistilni akciji prav vsi Šmarčani dobre volje' 

KS ŠMARLA 

Širimo dejavnost... 

Zato vabimo k sodelovanju 

1. PRODAJALKO(-CA) za pomoč pri 
vodenju delikatesnega oddelka 

2. PRODAJALKO(-CA) 

Pisne ponudbe z ustreznimi dokazili pošljite na 

naslov Trgovina nakup, Kamnik, Šutna 48. 

tRGOVIN^ 

N O V A T E L . Š T . : 8 3 9 7 081 

1 < 3 0 3 3 i > 

R T V - H i F i 

SERVIS 
p o p r a v i l o 

K a č u n a l n i k o v 
K vARK d.o.o., Ljubljanska c. 21e. KAMNIK 

^ I najdete nas v obrtni coni Duplica) 



PRODAJA, 
MONTAŽA, 

P R E N O V A IN 
SERVIS O K E N , 
N O T R A N J I H IN 

M | V H O D N I H V R A T 
TER SENČIL IZ 

P R O G R A M A 
JELOVICE. 

Pri nakupu 
nudimo 6% 

gotovinski popust 

predstavništvo 

O J E L O V I C A tdlfS 
TRZIN, 
Kidričeva 25a 
tel.: 712-343 
faks: 714-873 

ISCG - IZOBRAŽEVALNO SVETOVALNI CENTER 
IN GRAFIČNE DEJAVNOSTI, d.o.o., DOMŽALE 

1230 Domžale , Cesta talcev 10, 
tel.: 061 /711-082 , 

tel./faks: 061 /712-278 

IZVAJA IZOBRAŽEVALNE PROGRAME 

• SREDNJE IN STROKOVNE ŠOLE - VERIFICIRANI PROGRAMI: 
- ekonomsko-komercialna šola (V. stopnja) 
- trgovska šola (IV. stopnja) 
- diferencialni program; 

ekonomskc-komercialni tehnik, V. stopnja (3+2) 
Pogoji za vpis: - končana trgovska šola 

- vsaj dober (3) uspeh v 3. letniku 
- vsaj ocena dobro (3) iz slovenskega jezika v 3. letniku 

- usposabljanje računovodij V/1 (400 ur) - interno usposabljanje 
- gostinska šola: kuhar, natakar, IV. st. (dokvalifikacija in prekvalifikacija) 
- strojna šola, V. stopnja, nadaljevalni program (3+2) 
- elektro šola, V. stopnja, nadaljevalni program (3+2) 

PROGRAMI ZA DOPOLNILNO IZOBRAŽEVANJE IN 
USPOSABLJANJE 
• TUJI JEZIKI: 
- nemščina in angleščina po programu College PANTEON 
• RAČUNALNIŠKI TEČAJI: 
- Windows95, VVord for Windows, Excel, OFFICE 97,,, 
- Seminar za tajnice: Moderno delo z računalnikom 
• U S P O S A B L J A N J E ZA DELO 
- EX SEMINAR - protieksplozijska zaščita električnih naprav (osnovni in 

obnovitveni tečaj) 
- seminar: računovodstvo malih podjetij 
- seminar za vodenje poslovnih knjig s.p. 
- varstvo pri delu in požarno varstvo 
- seminar: higienski minimum (osnovni in obnovitveni) 
- tečaj strojepisja 
- tečaj skladiščnega poslovanja 
- tečaj za voznike viličarjev 
- tečaj za traktoriste - varno delo s traktorjem in traktorskimi priključki 
• PROGRAMI ZA PROSTI ČAS: 
- tečaj šivanja in krojenja 
- kuharski tečaj 
• OTROŠKI PROGRAMI: jezikovni in računalniški 

Prijave sprejemamo na ISCG, Izobraževalno svetovalni center in grafična 
dejavnost d.o.o., na novi lokaciji v Domžalah, Cesta talcev 10, ob 
ponedeljkih in sredah od 7. do 16. ure, ob torkih in četrtkih od 7. do 15. ure 
in ob petkih od 7. do 14. ure ter na tel. št. (061) 711-082 in (061) 712-278. 

N I Z K O G R A D N J E , 
asfaltiranje in tlakovanje 
d v o r i š č , d o v o z n i h poti i n p a r k i r i š č , 

polaganje robnikov in pralnih plošč, 
izdelovanje b e t o n s k i h i n k a m n i t i h 
o p o r n i h z idov - »škarp« 
Tel.:061/813 642, 

041/680-751, 041/800-946. 

I Z D E L U J E M O : 

| L Jk ULJ • c v e t l i č n a k o r i t a , f o n t a n e 
• e l e m e n t e z a o g r a j e 
• e l e m e n t e z a b r e ž i n e 

k # * m m m < i • t l a k o v c e , p l o š č e 
V V 2 ! . r o b n i k e 

• t o p l e g r e d e , k o m p o s t n i k e 
• k a m i n e , u m i v a l n i k e 
• m u l d e , g a l a n t e r i j o 

L _ U J NUDIMO TUDI MONTAŽO ZA TLAKOVCE, 
1 1 KJ ROBNIKE IN OGRAJE 

1 2 2 5 L u k o v i c a , V r b a 7 , t e l . 0 6 1 / 7 3 5 4 0 8 

ZNANJE JE POT DO USPEHA... 

RAČUNALNIŠKI TEČAJI 
ZA VAS organiziramo tedenske računalniške tečaje, kot so: 
VVINDOVVS, VVORD za začetnike, EXCEL, ACCESS, INTERNET, 
ELEKTRONSKA POŠTA, STROJEPISJE NA RAČUNALNIKU.. 

L jub l j anska 80 (SPB1), Domžale 
T e U f a k s 713-660 

Ugodnosti: E-posta: cllpecllp-domzala.si 
- 1 0 % popust nudimo za skupine 
- 20% popust nudimo brezposelnim, d i jakom in študentom 
- delavcem, ki so zaposleni pri s.p., stroške izobraževanja 

povrne Sklad za izobraževanje pri obrtnikih. (Dr 
KLINIKA 
ZA MALE ŽIVALI 

VETERINARSTVO 
TRSTENJAK-ZAJC d.o.o. 

Kliniko za male živali smo preselili 
na Ulico padlih borcev 23 v Ljubljani. 
Odprta je vsak delovnik od 8. do 20. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure 

N a r o č i l a s p r e j e m a m o n a 

novo telelefonsko številko 
061/16-55-120. 

5 a i n t - ' i lope'-

Prihranek pri opremi že od 

179.900 SIT! 
*Nagradno vpratanje m pogoje nagradne igre dobite na naiem prodajnem mestu. 

Poiebn* Mr i f l Peugeot Saint Trop«7 ,e 
oprerr";ena s klimo :n eMklui tvr i im 
oaketom doaatne opreme. Ponudba veljj 
do ra/procaje zalog. 

Rodex d.o.o. 
PEUGEOT 

Rod*x d.oo.Rova U, 1235 Radomlje,te!.:061 727 796. 728 131, 728 868 

Z A S E B N A 

Z O B O Z D R A V S T V E N A 

O R D I N A C I J A 

dr. Jagoda Strehovec 
Potočnikova 15, Domžale 
tel: 712-990 

D e l o v n i č a s : 

p o n e d e l j e k , s r e d a , č e t r t e k 13h-18P 

torek, petek 9h-12h 

M a l i 
o g l a s i : 

V Kamniku, na Kranjski cesti 
prodam enosobno • obnovljeno 
stanovanje 33 m2, etažno plinsko 
ogrevanje, CATV in garažo v 
nivoju triplexa. Tel: 814-547, po 
17. uri. 

Prodam sušilni stroj Gorenje, 
nerabljen. Tel.: 815-176, 
041/691-777. 

Instruiram matematiko, fiziko in 
osnove elektrotehnike. Telefon: 
738-157, 041/322-571. 

Instrukcije angleščine in ma
tematike za srednje in osnovno 
šolo. Prva informativna ura 
brezplačna. Tel.: 83-92-017. 

T R G O V I N A Z G A J N A R 
na Bakovniku, Klavčičeva 11, tel.: 814-348 

U G O D N A P O N U D B A ! 
- orehi, 1 kg 
- moka tip 400, Žito, 1 kg 
- Barcaffe, 100 g 
- kava Slovenka, 100 g 
- dimljene klobase, 1 kg 
- prekajen vrat, šunka, 1 kg 
-jajca, I. kv., 10/1 
- margarina Smanta, 250 g 
- margarina Petra, 500 g 
- Thomy majoneza, 630 g 
- kokos moka, 250 g 
- rozine, 500 g 
- sladkor, mleti, 250 g 
- Rio mare 3+1 gratis 
- kumare, rdeča pesa, 650 g 
-jabolka na karton, I. kv.,lkg 

Ponudba velja do prodaje zalog. 

699,90 - alpsko mleko 3,2 in 1,6 m.m. 
89,90 Lj. ml., 1 I 129,90 

135,90 - kompot ananas, breskev, 850 g 179,90 
99,90 - testenine Valle chiara, 500 g 89,90 

454,00 - sladoled Gospodična, 2 I 699,90 
899,90 - piškoti, 1 kg 249,90 
169,90 - ledeni čaj, Lj. ml. 
99,90 (limona, aronija, sipek), II 79,90 

229,90 - olje Zvezda, 1 I 189,90 
499,90 - multi Dan, 1,5 I 139,90 
139,90 - Refošk koprski, 1 1 629,90 
159,90 - radenska, 1,5 I 99,90 
84,90 - pivo Pils, 0,66 I 119,00 

549,90 - whisky Black Jack, 0,75 1 999,90 
109,90 - oglje za žar, 3 kg 349,90 
120,00 - zemlja za rože, 50 I 599,90 

V naš« trgovino ste povabljeni vsak dan od 7. do 20. ure, 
ob sobotah od 7. do 19. ure in ob nedeljah od 8. do 12. ure. 

S4V1 
Podjetje za komercialni inženiring, d.o.o 
Trgovina z gradbenim materialom 

Krakovska 4 B, DOMŽALE 
TEL: N.C.: 01/722-00-20 

TRGOVINA: 01/722-05-60 
FAKS: 01/721-32-88 
e-mail: dom@sam.si 

http://www. sam. si 

Trgovina z gradbenim materialom 
Zg. Stranje 1A, STAHOVICA 
TEL: 01/83-27-030, 83-27-035 
FAKS: 01/83-37-045 
e-mail: st@sam.si 

OD OPEKE... DO STREŠNIKA - in Se mnogo več...! 

NA NAŠIH PRODAJNIH MESTIH VAM PO UGODNIH 
CENAH NUDIMO VSE ZA GRADNJO IN OBNOVO 

>• KRITINE: BRAMAC, TONDACH, SALONIT, CREATON IN OSTALE 

> HIDRO IN TERMO IZOLACIJE 

>APNO, CEMENT, MALTIT 

> FASADE IN FASADNE SISTEME BAUMIT, JUB in TIM 

>• SCHIEDEL DIMNIKE 

>• ARMATURNE MREŽE IN BETONSKO ŽELEZO 

> ROBNIKE, TIAKOVCE, BETONSKA KORITA 

OPEKO IN OPEČNE IZDELKE VSEH VRST 

ORODJE IN OPREMO ZA GRADBENIŠTVO 

>• TER OSTALE ARTIKLE IZ PRODAJNEGA ASORTIMANA 

I Z K O R I S T I T I ? A K C I J S K O C E N O 
K R I T I N E B R A M A C V A P R I L U ! 

NUDIMO VAM MOŽNOST DOSTA VE Z A VTODVIGALOM. 

V trgovinah Vas pričakujemo vsak dan od 7. do 19. ure, ob sobotah pa od 7. do 13, ure. 

V SAMU NISI NIKOLI SAM! Internet: WWW.SAM.SI 

mailto:dom@sam.si
http://www
mailto:st@sam.si
http://WWW.SAM.SI


T E N 
T O U R S 

Ljubljanska 85, Domžale 
Uklon: 7211 229, 7219 230 

I ATA 
I M W M B H 

V E L I K O N O Č N I IN P R V O M A J S K I P R A Z N I K I 
Umag, 3 dni, polpenzion od 12.500 SIT 
PorcC, 5 dni, polpenzion od 16.300 SIT 
Crikvenica, 3 dni, polpenzion od 9.750 SIT 
Rab, 3 dni, polpenzion od 10.100 SIT 
Kukljica, 3 dni. polpenzion od 9.300 SIT 
Hvar, 5 dni, polpenzion od 17.700 SIT 
Bol, 5 dni. polpenzion od 16.990 SIT 
Jelša. S dni, polpenzion od 14.900 SIT 
1'nsrhni letalski prevozi i: Ljubljane v Dalmacijo. 

že od 62.400 SIT 

že od 59.900 SIT 
samo 49.000 SIT 

že od H0.500 srr 

Ul ' LK - počitnice i letalom 
Vclikonoćni in prvomajski prazniki 
termini: 22.-27. 4. ali 27. 4.-2. 5. 
Teden počitnic na Cipru 
Posebej ugodno za otroke od 2. do 12. leta 
Tri dežele (Ciper, Izrael. Egipt) 
(Štiri dni bivanja na Cipru, tridnevno križarjenje 
Z ladjo v Egipt in Izrael, letalski prevoz) 

Izšli so katalogi: P O L E T J E 2000 (Slovenija in Hrvaška) 

CIPER 2000 F O R M U L A I EURO 2000 BALI 

Pokličite in zahtevajte kataloge! 
Promocijski popusti do 10. aprila! 

Možnost plačila na obroke. Pokličite za natančnejše informacije! 

d . o . o . S T A H O V I C A 

U R O S U R A N I C 
Kranjska cesta 2. KAMNIK 
tel.: (061) 813-685 

041-631-148 

R T V S E R V I S 

PRODAJA IN MONTAŽA SATELITSKIH 
IN KLASIČNIH ANTEN 

Nin jjbogon nisi rekel, 
nili roke nam podal, 
smrt le vzela je prehitra, 
a v naših sirih boi ostal. 

V SPOMIN 

28. aprila bo minilo deset let, odkar jc 
kruta usoda iztrgala iz naše sredine 

RENATA CIBAŠKA 
rojenega 1973 

Nc moremo se sprijazniti s tvojo izgubo, ki nam jc povzročila 
globoko praznino. Vse nas spominja nate, povsod si z nami. 
Pogrešamo te. Hvala vsem, ki se našega Renata spominjate, 
postojite ob njegovem grobu, mu prinašate cvetje in prižigate 

svečke v spomin. 

Mami in brat z družino 

Z A H V A L A 

Zapustil nas jc naš dragi 

ALBIN DOLENC 
rojen 1928 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, 
ki ste darovali cvetje in svece, nam izrekli sožalje ter ga 
pospremili na zadnji poti. Posebej se zahvaljujemo dr. Logarju 
in zdravstvenemu osebju Z O Kamnik, ki sle skrbeli za lajšanje 
njegove bolezni. Hvala tudi g. župniku za opravljen pogrebni 

obred in praporščakoma za spremstvo. 

Vsi njegovi 

Marec 2000 

*• ' t 

Prazna je hiša in dvorišče, 
oko povsod zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 
le delo tvo/ih rok ostaja. 
V naših srcih pa naprej fiviš, 
:aU> pot na\ vodi tja. 
kjer v tišini mirno spiš. 

ZAHVALA 
V 90. letu starosti jc prenehalo biti 

plemenito srce našega dragega moža, očeta, 
dedka, pradeda, tasta, brata, strica in svaka 

JUSTINA SLANOVCA 
iz Mekinj 

Iskreno sc zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, sodelavcem 
in znancem, ki ste nam izrekli sožalja. podarili cvetje in svece ter se našemu 
atu tako številno m spoštljivo poklonili in ga spremljali na zadnji poti. Hvala 
g župniku za opravljen pogrebni obred, pevcem KMZ Lek za lepo zapete 
pesmi, trobentaču za zaigrano Tišino, pogrebcem in praporščakom. Posebej 
hvala tovorniku g. Jenku iz CD P. P. GLAVARJA Komenda za obuditev 
spomina na očetov prispevek k čebelarstvu na slovenskem. Hvala Ur. Ahlinu 

ni Kttli Daru /a lajšanje bolečin v času njegove bolezni. 
Žalujoči vsi njegovi 

Marec 2000 

A G R O P R O M E T C E R K L J E 
Ul. 4. okt. 10, Cerklje * 
tel.: (064) 421-283, (064) 421-294 
Odprto od 7. do 17. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure 

UGODNA PONUDBA: 
- žita (koruza, oves, ječmen, pšenica, sojine tropine, 

sončnične tropine, krmilne moke) 
- vse vrste krmil za purane, piščance, nesnice-

kokoši, prašiče, govedo 
- umetna gnojila 
- sprejemamo naročila za kokoši pred nesnostjo 
- SEMENA V VREČKAH 
- na zalogi SEMENSKA KORUZA 
- MOKA tip 500, SLADKOR U G O D N E C E N E 

R A Z P R O D A J A R I Ž A S L A B Š E K V A L I T E T E , 
primernega tudi za krmo, p o 3 0 S I T / k g . 

Cene za krmila so tovarniške . 

S T E K L A R S T V O 
H O M E C , VIII. ul. 9 /a 
tel.: 727-089, 715-717 

Delovni čas: 
pon., tor., č e t . in pet. od 7h do 15" 
sreda od 7 h do 17" 

Velika izbira barvnih stekel in ogledal, 

izdelava steklenih vitrin, termopan 

etekla, zasteklitev z okraenimi letvicami, 

oprema lokalov, kaljeno steklo... 

AV SERVIS RTV in 

TRGOVINA KONCILIA 

V r h p o l i e 4 1 , K a m n i k 

(v g a s i l s k e m d o m u ) 

N o v a t e l e f o n s k a Š t e v i l k a 8 3 91 3 8 3 

G S M : 0 4 1 / 7 1 5 4 5 5 ° * * > : f J f • 1 5 M 8 " 
sobota: 10M2". 

Odprto vsak delavnik od 8. do 12. ure in od 14. do 18. ure, sobota od 8. do 12. ure 

P A X SVEČARNA ŠTELE 
Glavni trg 16, Kamnik, tel.: 83-92-339 

P E S T E R V E L I K O N O Č N I P R O G R A M 

* SVEČKE - PIRHI * BARVE in SLIČICE ZA PIRHE * VOŠČILNICE 
* RAZNOBARVNE in DIŠEČE SVEČE * SVEČNIKI 

Š I R O K P R O G R A M O S T A L I H S V E Č I N A R T I K L O V ! 

V naših srcih ti naprej liviŠ, 
zalo pot nas vodi ija. 
kjer v tišini spiš. 
Tam lučka ljubezni vedno gori 
in tvoj nasmeh med nami fjvi. 

ZAHVALA 

Mnogo prezgodaj nas je tragično zapustil 

SAFET ALIBABIĆ 
iz Nevelj 

Iskreno sc zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in sosedom za pisna 
in ustna sožalja. podarjeno cvetje in svece ter vsem, ki ste ga pospremili 
na njegovi zadnji poti. Posebno se zahvaljujemo podjetju Eta Kamnik, 
neveljskim pevcem za zapete pesmi in Gregorju za odigrano Tišino. 

Vsem in vsakemu posebej Se enkrat najlepša hvala. 

Žalujoči vsi njegovi 

Nevlje. BihaC, Domžale, marec 2000 

Z A H V A L A 

V 96. letu je tiho od nas odšla naša 
draga mama, stara mama. prababica 

in teta 

PEPCA MOČNIK 
Zahvaljujemo se sorodnikom, sosedom in prijateljem, ki ste 
nam izrekli sožalja, naši mami podarili cvetje in s v e č e ter 

jo pospremili na zadnjo pot. 
Hvala g. ž u p n i k u Antonu B e r ć a n u za opravljen pogrebni 

obred in stranjskim pevcem za zapete žalost m kc 

Žalujoč i vsi njeni 

Marec 2000 

Pomlad je na tvoj vrt prišla 
in čakala, da prideš ti. 
Sedla je na roina tla 
in jokala, ker te ni. 

Z A H V A L A 
Ob izgubi drage mame. stare mame. 

tašče, sestre, tete in svakinje 

MARE PREZELJ 
roj. Fujan iz Podgorja 

sc iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, sodelavcem 
in vsem drugim, ki ste jo tako Številno pospremili na zadnji poti. darovali 
cvetje, sveče, za sv. mase ter nam ustno in pisno izrazili sožalje. Posebna 
zahvala velja osebju bolnišnice Golnik, prof. dr. Emi MuSiC in dr. Darinki 
Trinkaus ter dr. Marti Jerman in sestri Mihaeli iz ZD Kamnik za nesebično 
pomoć. Hvala gospodu župniku za opravljen pogrebni obred, pevcem za 

zapete žalostinkc in trobentaču za odigrano pesem slovesa. 
Žalujoči vsi njeni 

Marec 2000 

Z A H V A L A 

Po težki bolezni nas je v 59. letu 
življenja zapustil naš dragi mož, oče , 

dedi in stric 

PAVEL 
BURKELJCA 

iz Kužin v Kamniku 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ga v tako lepem številu 
pospremili na zadnji poti, mu podarili cvetje in sveče, nam pa 
izrekli sožalje. Hvala osebju Z D Kamnik za vso p o m o č , g. 
župniku za opravljen pogrebni obred, pevcem za zapete pesmi 

in trobentaču za odigrano pesem slovesa. 

Žalujoči: žena Ana, sinovi Pavel, Stojan in Matjaž z družinami 
ter drugo sorodstvo 

Marec 2000 

Niti zbogom nisi rekel, 
niti roke nam podal, 
neusmiljena te smrt je vzela, 
a v naših srcih boš ostal. 

Z A H V A L A 
Ob nenadni, nenadomestljivi in 

prezgodnji smrti našega dragega moza, 
očeta, starega očeta, brata in strica 

JOŽETA PODJEDA 
iz Laniš I 

sc zahvaljujemo vsem, ki ste nam pomagali premagovati to kruto 
preizkušnjo s sočustvovanjem, tolažilnimi besedami, s stiski rok, s 
prisrčnimi in nesebičnimi dejanji. Iskrena hvala sosedom, sorodnikom, 
prijateljem, znancem in sodelavcem iz Etc, Svilanita. Eti Norton in 
Doma starejših občanov Kamnik. Posebna zahvala g. župnikoma 
Pavletu Juhantu in Štefanu Stelctu za lepo opravljen obred, 
govornikoma za poslovilne besede, tunjiskim pevcem, zvonarjem in 

gasilcem. Sc enkrat hvala vsem in vsakemu posebej. 
Žalujoči vsi njegovi 

Marec 2000 

V Življenju nimamo ničesar. 
kar bi bilo naia last 
Vse nam je samo dano ta določen čas, 
tudi ljudje, ki ph imamo radi. 

(M. Klevišar) 

ZAHVALA 

V 71. letu življenja nas je zapustil nas dobri 
mož atu stari a ta. brat. tast in stric 

IVAN SUŠNIK 
iz Zgornjih Stranj 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste bili z nami v težkih urah slovesa, 
sorodnikom, sosedom, prijateljem, njegovim in našim sodelavcem za vsa 
izrečena sožalja, za sveče, cvetje in maše. Iskrena hvala dr. Ambroževi in 
patronažni sestri Miji Gorjup. ki sta mu z dobrim srcem in predano zdravniško 
pomočjo lajšali trpljenje. Hvaležni smo gospodu župniku Antonu Berćanu za 
lepo opravljen pogreb, rudarjem-nosačem. predvsem Marjanu Hanćiću za lepe 
besede slovesa, praporščakom, cerkvenim pevcem, trobentaču in vsem, ki ste 

v tako velikem Številu pospremili naSega ata v njegov zadnji dom. 
Za njim žalujemo: žena Milka, hčeri Ima in Jana z možema, brat Vinko, 

vnuki Jure, Nejc, Janez, Nina in Petra, sestri Joži in Mari in drug« sorodstvo 
Marec 2000 



D N E V I M O D E 

V B L A G O V N I C I V E L E D O M Ž A L E 
Vabimo vas na MODNO REVIJO 14. aprila ob 18.uri 

v blagovnico VELE (na stopnicah pri oddelku oblačil). 

Predstavili se bodo priznani domači in tuji proizvajalci 

oblačil in perila MURA, LABOD, GORENJSKA OBLAČILA, 

LISCA, ELKROJ, NOCOM, PRANDINA, 

MONTEFIORE, NAVIGARE, WAMPUM... 

/ Blagovnica Vele, Mestni trg 1, D o m ž a l e , tel.: 718 100 

i 5 % POPUST 
pri nakupu nad 10.000 SIT za oblačila in obutev 

14. in 15. aprila v blagovnici Vele Domžale, 

trgovini Češminka Domžale, Modni hiši Kamnik 

in Zarji Mengeš. 

CVETLIČNI SEJEM 

od 14. do 22. aprila 
pred blagovnico Vele v Domžalah 

Izbrali boste vse, kar 

potrebujete za vaš vrt in balkon. 

VELIKONOČNI SEJEM 

KOVINAR 

PRODAJNI PROGRAMI: 

* Salon keramike (keramične ploščice, 
sanitarna keramika, oprema za 
kopalnice, armature) 

* Talne obloge, preproge, karnise 
* Vijaki in okovje 
* Hobbv program (električno in ročno 

orodje, kosilnice in prekopači ter 
VSE ZA VRT) 

Kovinar, Ljubljanska 71, Domžale, teh 719-250 

GRADBENIK IN UNIVERZAL 

PRODAJNI PROGRAMI: 

* Vodovod in centralno ogrevanje 
* Gradbeni material 
* Elektro-izolacijski material 
* Vijaki in okovje 
* Barve in laki 
* Delovna in zaščitna sredstva 

Gradbenik, Maslejeva 4, Domžale, tel: 719-270 
Univcrzal Kamnik, Medvedova 15c, Kamnik, 

tel: 8391-421 

od 20. do 2 2 . aprila 
red blagovnico Vele 

V E L E 
p r i j e t e n n a k u p 

i 

T R G O V I N A 

Ljubljanska 21/e , Duplica, tel.: 811-010, 812-962 

• PL AŠČI ZA KOLESA (npr. 28 x VI, x V, - 810 SIT) 
• ZRAČNICE Z A K O L E S A 
• cevi za vodo - ganu, PV (' 
•PLAŠČI IN ZRAČNICK ZA MOTORJE"' 

s t i PLAŠČI ZA MOTORNA KOLESA ENDURO 
N ° " INCROSS 
• PLAŠČI ZA KMETIJSTVO IN DOM 14 x 4, 16 x 4... 

Odprto od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 

d.o.o. 
i, Kersnikova 10a 

Telefon: 0 6 1 / 1 3 3 - 5 0 4 0 
Faks: 0 6 1 / 3 1 & 6 8 9 
Kamnik. Usnjarska ulica 6 
Telefon: 0 6 1 / 8 1 7 - 5 2 3 

N o v o s t i n e d i n s t v e n a 
u g o d n o s t z a v s e 
k u p c e : m o ž n o s t z a v a r o v a n j a 

s t a n o v a n j s k e g a 

p o s o j i l a 8 k u p l j e n o 

n o v o g r a d n j o . ^ 

Informacije in prodaja: 
vsak delavnik od 8" do 18", v soboto od 8h do 13h 

/ stanovanj 
za mlade 

družine po 
posebnem 

Vabimo vas na dneve odprtih 
ŠKODA SKERJANEC V F 3 T 1 5" 1 6 " a P " ' a 2000. 
Domžale, Krumper&a 21 
tetefono! ™ M O ^ F a b l a . Novi razred. Nova Škoda. 

V~7/ KMETIJSKA TRGOVINA 

J K U D R O V E C , d . o . o . 

Kranjska cesta, ob spodnji železniški postaji Kamnik, tel.: 813-938 

V S E Z A V R T I N K M E T I J O 

V E L I K A I Z B I R A K R M I L I N Ž I T 
P O U G O D N I H C E N A H 

M o ž n a t u d i d o s t a v a n a d o m 

AKCIJSKA PRODAJA ZEMUEASEF 

BELA in ČRNA FOLIJA 2, 4, 6, 8 m... 

ZELO U 6 0 M 0 - SLADKOR 10 k«. 50 ke 
Ugodne cene hrane za pse in mačke Pedigree, 

VVhiskas, Kitekat, Chappi. 

Pričakujemo vas vsak dan od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure. 

p r o d a j a l n a 

P O P O L N A IZBIRA 

AHAČIČ Domžale, 
SERVIS Prešernova 1/a, 

TRGOVINA tel. 061/72-42-107 
faks: 061/719-475 

i z d e l k o v g o r e n j e 

B E L E T E H N I K E 

P O S E B N O 

U G O D N E C E N E 
pralnih strojev, sušilcev perila, 
hladilnikov, zamrzovalnih omar in skrinj, 
pomivalnih strojev, štedilnikov, malih 
gospodinjskih aparatov... 

I Z K O R I S T I T E Z E L O U G O D N E C E N E 
brezplačna dostava, možnost nakupa na več obrokov 

^ n M I o v ™ p A P a r a t o v 

Odprto vsak dan od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure 

NOVI FIAT PUNTO 
Legenda p r i h o d n o s t i 

M O D E L I N A Z A L O G I : U G O D N O K R E D I T I R A N J E 

PUNTO 60/3 V 1.521.000 SIT oz. 60x33.360 SIT mesečno 
1.617.000 SIT oz. 60x35.470 SIT mesečno 
1.993.950 SIT oz. 60x43.735 SIT mesečno 
1.603.000 SIT oz. 60x35.160 SIT mesečno 
1.701.000 SIT oz. 60x37.310 SIT mesečno 

PUNTO 60 SX/3 V 
PUNTO 80 ELX/3 V 
PUNTO 60/5 V 
PUNTO 60 SX/5 V 

M o ž n o s t n a k u p a p o s i s t e m u s taro za n o v o . 

Predstavitvene vožnje vsak dan od 8. do 18. ure. 

PRODAJA VOZIL: Lahovče 2, tel.: 064/2529 070 
SERVIS VOZIL: Lahovče 40, tel.: 064/2529 050 

M OBČAN 
0 6 1 / 8 3 9 1 3 1 1 

0 4 1 / 6 6 2 4 5 0 


